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За 10 рокiв на Алеї Зiрок 
Одеси вiдзначено вже 48 
видатних митцiв нашого 
мiста. 2 вересня 2024 року 
тут з’явилося ще чотири но-
вих iменi видатних одеситiв, 
а саме: на честь заслужено-
го художника України Вiталiя 
Алiкберова, українського 
бiблiографа, фольклориста, 
етнографа, перекладача Ми-
хайла Комарова, єврейського 
письменника, драматурга, 
одного з основоположникiв 
лiтератури мовою їдиш Шо-
лом-Алейхема, краєзнавця, 
журналiста, письменника, 
колекцiонера, бiблiофiла 
Олександра Розенбойма (ши-
рокому колу читачiв бiльше 
вiдомого  як Ростислав Алек-
сандров).

ОДЕСА СВЯТКУЄ 
ДЕНЬ МIСТА
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ЗМІСТ

ПППППППППППППППППППППООООООООООООООООООООООДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДДІІІІІІІІІІІІІІІІІІІІІЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇЇ:::::::::::::::::

«IНТЕЛЕКТ-ФОРУМ 2024»

ССТТТТООООРРР. СССТТТОООРР..

СССТТТОООРР..

UNION: ПЕРШИЙ РIК РОБОТИ 
              I ВИЗНАННЯ 

ФФФФФФФФФФФФФФФФФФФФФФФААААААААААААААААААААВВВВВВВВВВВВВВВВВВВВООООООООООООООООООООООРРРРРРРРРРРРРРРРРРРРИИИИИИИИИИИИИИИИИИИИТТТТТТТТТТТТТТТТТТТТ ННННННННННННННННННННООООООООООООООООООООООММММММММММММММММММММЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕЕРРРРРРРРРРРРРРРРРРРРАААААААААААААААААААА

ПIДСУМКИ ПРОЄКТУ 
«ТИЖНI ДОБРИХ СПРАВ»

ЮВIЛЕЙНИЙ МОЛИТОВНИЙ 
СНIДАНОК ОДЕЩИНИ

СССТТТОООРРР.

ОДЕСЬКА 
НАРОДНА 
ЦЕРКВА: 
33333333330000000000 РРРРРРРРРРООООООООООККККККККККIIIIIIIIIIВВВВВВВВВВ ВВВВВВВВВВIIIIIIIIIIРРРРРРРРРРИИИИИИИИИИ 

ТТТТТТТТАААААААА ДДДДДДДДДООООООООББББББББРРРРРРРРИИИИИИИИХХХХХХХХ ССССССССППППППППРРРРРРРРААААААААВВВВВВВВ!!!!!!!!

СССТТТОООРР..

На обкладинцi – старший пастор, єпископ ОНЦ Денис СЕРДIЧЕНКО
Фото: Тимофiй Мельников
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100 УСПIШНИХ ЖIНОК 
ОДЕЩИНИ   
«Сила йти далi»: надихаючий, модний i 
актуальний проєкт вiд бренду Maison Sophy G

КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ  
Стас ЖАЛОБНЮК i його «Випромiнювання»

НА ЧАСI   
Герої нових марок – українськi рятувальники

СУСПIЛЬСТВО  
Яскраве i корисне лiто на пляжi «Без меж»

IНТЕРВ’Ю НОМЕРА  
Василь САВIН: «Зараз не повинно бути нiякого 
протистояння всерединi країни»

ФАКТ
Вiд виставки до фронту: в Одесi буде 
видаватися перший в Українi вiйськовий 
журнал

ПРАВО 
Артем ГРУШАНСЬКИЙ: «Дедалi бiльше 
громадян звертається до адвокатiв завчасно»

ЗН АЙ НАШИХ 
Почеснi вiдзнаки – переможцям Олiмпiади

Тамiла АФАНАСЬЄВА: Як малюнки маленьких 
українцiв побачив олiмпiйський Париж

ЗА НИМИ – МАЙБУТНЄ
Як юна україночка Єва ОСИПОВА стала у 
Польщi кращою спортсменкою

ПЕРСОНА
Даша КОЧУРIНА: «LIOR викликає залежнiсть!»

БЛАГОДIЙНIСТЬ 
Видовищнi бої, подарунки вiйськовим та 
аукцiон: в Одесi пройшов благодiйний турнiр 
«Воїни Самсона»

АКТУАЛЬНО
Борис БУДЕЯНСЬКИЙ: «Нашi пацiєнти 
знаходять сенс рухатись по життю далi!»

ЕКСКЛЮЗИВ
Мюнхенкiнофест – 2024: спецiальна 
програма для України i трiумф Кейт Уїнслет

ПРЕМ’ЄРА
А крапку поставив короткий клинок: 
«Cavalleria rusticana» («Сiльська честь») 
на сценi Одеської опери

ЗДОРОВ’Я ТА КРАСА  
Центр «SOFI-NA» – для всiх, хто хоче бути 
здоровим 

РРЕЙЙТТИИИННГГГ 
««100000 УУУССПППIШШШШНННИИИХХХХ 
ЖЖIIННОООККК ООООДДДДДЕЕЩЩЩЩЩЩИИИНННИИИИ: 
РРАААЗЗОООММММ ––– 
ДДООО ПППЕЕЕРРЕЕЕММММООООГГГИИИ!»»»»

ПОДІЯ

СССТТТООООРР..
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ОДЕСА СТАЛА ЩЕ ДОБРIШОЮ, 

ЩАСЛИВОЮ ТА ЗГУРТОВАНОЮ! ЦЬОГО 

РОКУ В МIСТI ПРОЙШЛО ВЖЕ 14 ТИЖНIВ 

ДОБРИХ СПРАВ, ЦIКАВИХ ПРОЕКТIВ, 

БЛАГОДIЙНИХ IНIЦIАТИВ, КОРИСНИХ 

МОЖЛИВОСТЕЙ ТА КОЛАБОРАЦIЙ 

ПРЕДСТАВНИКIВ ГРОМАДЯНСЬКОГО 

СУСПIЛЬСТВА. В ЦЬОМУ Й УНIКАЛЬНIСТЬ 

МАРАФОНУ – ЩОРОКУ ВIН 

ЗБIЛЬШУЄТЬСЯ НА ТИЖДЕНЬ!

Головною метою «Тижнiв Добрих Справ» є об’єднання гро-

мадських органiзацiй, органiв мiсцевої влади, волонтерiв та всiх 

бажаючих одеситiв задля участi в щоденних добрих справах, якi 

є надзвичайно важливими, особливо зараз, пiд час повномас-

штабного вторгнення.

– Тут зiбралися люди, об’єднанi серцями. Ваша 

неймовiрна iнiцiативнiсть та самовiддана праця дiйсно за-

слуговують на особливу подяку. Ви не лише надаєте до-

помогу тим, хто цього потребує, а й створюєте сприятливу 

атмосферу солiдарностi та добра в нашому мiстi та країнi, – 

звернувся до волонтерiв та органiзаторiв мiський голова 

Геннадiй Труханов.

Учасником чи волонтером мiг стати будь-хто – достатньо 

було лише подати заявку, щоб доєднатися до iнiцiативи або за-

пропонувати власну. Оргкомiтет проєкту надавав зi своєї сторо-

ни iнформацiйну, освiтню, ресурсну допомогу тощо.

В ОДЕСI ЗАВЕРШИЛИСЯ

14 ТИЖНIВ

ДОБРИХ СПРАВ
Цього року було багато проєктiв, пов’язаних iз донорством 

кровi та допомоги вiйськовим. До участi долучився бiзнес, 

благодiйники, представники ЗСУ та школярi зi студентами. Ак-

тивна фаза роботи також i з багатодiтними, i з пiдопiчними по-

хилого вiку, i з ВПО. Особливо зараз, у такий непростий час, їм 

необхiдна особлива увага та пiдтримка – не тiльки психологiчна 

та емоцiйна, а й гуманiтарна.

– Ось такi вони «Тижнi Добрих Справ 2024». I їх би не було 

без участi кожного з вас. Людей, якi заохочують робити добро. 

Дякую, друзi. Знаєте, було неймовiрно приємно бачити таку ве-

лику, навiть рекордну кiлькiсть бажаючих взяти участь у проєктi 

цього року. Це чудова можливiсть об’єднатися та разом робити 

добрi справи, наближуючи перемогу. I кожен з вас зробив у це 

неймовiрний внесок. «Тижнi Добрих Справ» – це саме про людей. 

Про тих, хто обрав робити добро та щоденно пiдтримувати один 

одного та країну, – каже Сабiна Нiкiтенко, цьогорiчний коорди-

натор проєкту.

До зустрiчi наступного року! 

ОД
Щ
РО
Д
БЛ
М
П
С
М
З

м
б
є

8 #136’2024

МІСТОМІСТО



9

РЕЗУЛЬТАТИ ПРОЄКТУ 
В ЦИФРАХ:

97
днiв проєкту 

(14 тижнiв: 12.04-18.07.2024)

300+ заходiв

200+ волонтерiв

255 
органiзацiй та пiдприємств-

учасникiв

56 500 учасникiв проєкту

30 000+ дiтей-учасникiв

100+ машин гуманiтарної допомоги

5 335 
учасникiв особливої категорiї 

(вiйськовi)

30+ тренiнгiв та майстер-класiв
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ФАВОРИТ НОМЕРАФАВОРИТ НОМЕРА
Марина ЖигалюкМарина Жигалюк

Фото: з архівів Фото: з архівів 
Одеської Народної ЦерквиОдеської Народної Церкви

ОДЕСЬКА НАРОДНА 
ЦЕРКВА: 

10 #139’2024

УСЕ УСЕ 
ПОЧАЛОСЯ В ПОЧАЛОСЯ В 

1994 РОЦI, КОЛИ У 1994 РОЦI, КОЛИ У 
СКВЕРI ГЕОРГIЯ ГАМОВА СКВЕРI ГЕОРГIЯ ГАМОВА 

(ТОДI – IМЕНI МОЙСЕЄНКА), (ТОДI – IМЕНI МОЙСЕЄНКА), 
БIЛЯ ЗАНЕДБАНОГО БIЛЯ ЗАНЕДБАНОГО 

БУДИНКУ (ДЕ СВОГО ЧАСУ БУДИНКУ (ДЕ СВОГО ЧАСУ 
РОЗТАШОВУВАВСЯ КАРТИНГ-КЛУБ, РОЗТАШОВУВАВСЯ КАРТИНГ-КЛУБ, 

МУЗЕЙ КПРС I, ЗГОДОМ, – ПРИТУЛОК МУЗЕЙ КПРС I, ЗГОДОМ, – ПРИТУЛОК 
ДЛЯ ЛЮДЕЙ, ЯКI МАЮТЬ ЗАЛЕЖНОСТI) ДЛЯ ЛЮДЕЙ, ЯКI МАЮТЬ ЗАЛЕЖНОСТI) 

ЗIБРАЛИСЯ ХРИСТИЯНИ НА ЧОЛI З ЄПИСКОПОМ ЗIБРАЛИСЯ ХРИСТИЯНИ НА ЧОЛI З ЄПИСКОПОМ 
ПЕТРОМ СЕРДIЧЕНКОМ I ВIДПРАВИЛИ МОЛИТВУ. ПЕТРОМ СЕРДIЧЕНКОМ I ВIДПРАВИЛИ МОЛИТВУ. 

ПIСЛЯ ЦЬОГО ЄПИСКОП ОГОЛОСИВ СВОЄ РIШЕННЯ: ТУТ ПIСЛЯ ЦЬОГО ЄПИСКОП ОГОЛОСИВ СВОЄ РIШЕННЯ: ТУТ 
БУДЕ ХРИСТИЯНСЬКА ЦЕРКВА. ПЕТРО ВОЛОДИМИРОВИЧ БУДЕ ХРИСТИЯНСЬКА ЦЕРКВА. ПЕТРО ВОЛОДИМИРОВИЧ 
ОБ’ЄДНАВ ДОВКОЛА СЕБЕ ЛЮДЕЙ, ЩО СПОВIДУВАЛИ ОБ’ЄДНАВ ДОВКОЛА СЕБЕ ЛЮДЕЙ, ЩО СПОВIДУВАЛИ 
СПIЛЬНI ПРИНЦИПИ I НАДИХАЛИСЯ ОДНIЄЮ IДЕЄЮ: СПIЛЬНI ПРИНЦИПИ I НАДИХАЛИСЯ ОДНIЄЮ IДЕЄЮ: 
«СЛУЖАЧИ ЛЮДЯМ, МИ СЛУЖИМО БОГУ».«СЛУЖАЧИ ЛЮДЯМ, МИ СЛУЖИМО БОГУ».
ЗГОДОМ НА ТЕРИТОРIЇ СКВЕРУ ВСТАНОВИЛИ НАМЕТ ЗГОДОМ НА ТЕРИТОРIЇ СКВЕРУ ВСТАНОВИЛИ НАМЕТ 
НА ТИСЯЧУ МIСЦЬ, ЯКИЙ I СТАВ ПЕРШИМ МIСЦЕМ, ДЕ НА ТИСЯЧУ МIСЦЬ, ЯКИЙ I СТАВ ПЕРШИМ МIСЦЕМ, ДЕ 
ПРОВОДИЛИСЬ СЛУЖIННЯ, НА ЯКИХ ПРОГОЛОШУВАЛИ ПРОВОДИЛИСЬ СЛУЖIННЯ, НА ЯКИХ ПРОГОЛОШУВАЛИ 
ЄВАНГЕЛIЄ ЖИТТЯ. ЩОДНЯ ЦАРСТВО БОЖЕ ЄВАНГЕЛIЄ ЖИТТЯ. ЩОДНЯ ЦАРСТВО БОЖЕ 
ПОПОВНЮВАЛОСЯ СПАСЕННИМИ, ЗВIЛЬНЕНИМИ ТА ПОПОВНЮВАЛОСЯ СПАСЕННИМИ, ЗВIЛЬНЕНИМИ ТА 
ЩАСЛИВИМИ ЛЮДЬМИ. САМЕ ТУТ БУЛО ПРОВЕДЕНЕ ЩАСЛИВИМИ ЛЮДЬМИ. САМЕ ТУТ БУЛО ПРОВЕДЕНЕ 
ПЕРШЕ ВОДНЕ ХРЕЩЕННЯ, А ТАКОЖ ВIДЗНАЧЕНI ВЕЛИКI ПЕРШЕ ВОДНЕ ХРЕЩЕННЯ, А ТАКОЖ ВIДЗНАЧЕНI ВЕЛИКI 
ХРИСТИЯНСЬКI СВЯТА – ВЕЛИКДЕНЬ, ТРIЙЦЯ ТА ДЕНЬ ХРИСТИЯНСЬКI СВЯТА – ВЕЛИКДЕНЬ, ТРIЙЦЯ ТА ДЕНЬ 
ПОДЯКИ.ПОДЯКИ.
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ВВIД БУДДДIВНИЦЦТТВА ЦЦЕРРКВИИИ – 
ДДО ЗАССНУВВАНННЯ ППОТУУЖЖННООГООО БЛЛЛАГГОДДДIЙЙННООГООО ФФФООННДДУУ

Церква великими кроками руха-
лася вперед. Наступний, 1995-й, став 
в iсторiї ОНЦ роком реконструкцiї та 
будiвництва. Пiсля ремонту у будiвлi 
колишнього притулку залежних лю-
дей почали проводити богослужiння, 
а вже у 1997-му це примiщення не 
могло вмiстити всiх спраглих чути Сло-
во Боже. Тодi у єпископа Петра Во-
лодимировича Сердiченка, натхнен-
ного Святим Духом, народжується 

нова мрiя, – спорудження великої 
храмової будiвлi, яка б служила духов-
ною домiвкою для всiх охочих пiзнати 
Iсуса Христа.

Того ж року була заснова-
на Мiжнародна мiсiонерська шко-
ла, яка функцiонувала до 2010 року 
i направила на служiння багатьох 
служителiв. Паралельно з церковною 
дiяльнiстю велася активна робота у 
сферi благодiйностi. На основi «Мiсiї 

«Добрий Самарянин», що iснувала з 
1992 року, поступово народжується 
один з найпотужнiших на сьогоднi на 
пiвднi України благодiйних фондiв – 
«Добрий Самарянин».

Зважаючи на стрiмкий розви-
ток церкви та фонду, виникла го-
стра потреба у створеннi струк-
тури, яка б координувала роботу 
рiзних вiддiлiв. Так з’явилася перша 
канцелярiя...

11
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РРОКИ ЗЗДДIЙССННЕНННЯЯЯ НААЙЗАААПООВIIТННIIШОГООО
1998-й у Церквi називають «ро-

ком здiйснення мрiї». Адже саме тодi 
було розпочато будiвництво другого 
поверху будiвлi майбутньої Одеської 
Народної Церкви. За Господнього бла-
гословення Божi ентузiасти змогли 
побудувати зал богослужiнь на 860 
мiсць!

У 1999 році більш серйозного ха-
рактеру набуває робота з дітьми-
сиротами: організовується цілий 
відділ благодійного фонду для роботи 
з інтернатами міста та області.

На початку 2000-х рокiв у серцi 
Петра Володимировича Сердiченка 
Бог народжує ще одну мрiю – створи-
ти при церквi загальноосвiтню шко-
лу, в якiй дiти не тiльки пiзнаватимуть 
ази науки, а й молитимуться, читати-
муть Бiблiю. Для того, щоб реалiзувати 
цю iдею, було збудоване нове крило 
будiвлi на чотири поверхи. В ньому й 
донинi проходить навчання та духовне 
виховання дiтей.

Школа переросла у НВК «Творен-
ня особистостi», яку сьогоднi очолює 
Марина Сердiченко, дружина i сорат-
ниця Дениса Петровича Сердiченка. 
Школа гарантує повнiстю безпечнi 
умови, вiдсутнiсть асоцiальних учнiв, 
смачне та збалансоване харчуван-
ня, постiйний контроль педагогiв та 
спостереження медика. Дiти навча-
ються у малокомплектних групах, де 
кожнiй дитинi придiляється макси-
мум уваги.

У лiцензованiй школi навчальний 
план оптимiзовано так, щоб дитинi 
було комфортно здобувати освiту. 
Окрема увага придiляється морально-
етичному вихованню дiтей та основам 
християнської моралi. Педагоги допо-
магають учням розвивати аналiтичне 
мислення, вчать приймати виваженi 
рiшення, вiдстоювати свою точку зору 
та застосовувати отриманi знання у 
реальному життi. Згiдно з лiцензiєю, 
школа розрахована на 100 учнiв. 

Керiвництво навчального закладу та 
фонду завжди намагалося допомогти 
батькам, якi не могли собi дозволити 
оплату навчання у приватнiй школi.

2002–2008-ті закарбувалися у 
пам’яті роками визнання Одеської 
Народної Церкви місцевою владою. 
Влада відзначила масштабну діяльність 
Церкви на користь суспільству вручен-
ням нагород єпископу ОНЦ від імені 
голови Одеської обласної державної 
адміністрації та міського голови Одеси. 

Новий виток розвитку ОНЦ взяла 
у 2009 роцi, коли на членських збо-
рах старшим пастором обрали Де-
ниса Петровича Сердiченка, сина 
єпископа Петра Володимировича. Пiд 
керiвництвом Святого Духа Церква 
отримує нове ведення i одкровення 
вiд Бога: «Одеса – мiсто для Христа»! 
Для того, щоб Слово Боже досягло 
кожної людини, було вiдкрито районнi 
служiння, багато з яких переросли в 
дочiрнi церкви.
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ППРОЄККТИ, ЩЩОО ППРОООЙШШЛИ ККРIIЗЗЬ РОООКИИ
У 2006-му вперше в Одесi, та й в Українi загалом, 

вiдбувається унiкальна подiя – дитяче благодiйне свя-
то «Рiздвяний ярмарок». Цей соцiальний проект вiдвiдало 
близько 5000 дiтей-сирiт. Пiд керiвництвом пастора Дени-
са Сердiченка «Рiздвяний ярмарок» став щорiчним. Сьогоднi 
цей досвiд у рiзних форматах перейняли багато церков 
України. Проєкт отримав своє продовження, перетворив-
шись у мiсце сили церкви та фонду – «Резиденцiю Добра».

А у 2010–2011 роках народжується черговий благодійний 
проєкт – «Збери подарунок сироті» (нині – «Збери Добрий по-
дарунок»). Керівництво Церкви, усвідомлюючи, що допомо-
га з-за кордону добігає кінця, ініціювала збір подарунків для 
дітей-сиріт, починаючи з власної громади. Згодом проєкт було 
реформовано, і благодійна місія набула загальноміського 
масштабу, отримавши назву «Збери Добрий подарунок». 
Сьогодні подарунки від благодійників отримують не лише 
діти-сироти, а й такі, що мають  інвалідність чи перебува-
ють у лікарнях (акція «Різдво в лікарні»), діти з багатодітних 
та незаможних сімей, діти військовослужбовців… Щороку 
напередодні Різдва проєкт збирає тисячі іменних та загаль-
них подарунків.

Того ж року церква iнiцiює проєкт «Одеса без сирiт» та 
влаштовує тематичний марафон, який став поштовхом для 
усиновлення багатьох дiтей. Тодi ж Одеська Народна Церква 
урочисто вiдзначила 90-рiччя пробудження в Одесi та поши-
рення п’ятидесятницького руху з Одеси по всьому колишньо-
му Радянському Союзу. Святкування включало у себе триден-
ну конференцiю за участi закордонних гостей, встановлення 
пам’ятника I.Є. Воронаєву, засновнику руху п’ятидесятникiв.

2013 рiк ознаменувався проведенням першої 
«Пасхальної реконструкцiї». Ця феноменальна подiя стала 
вiдкриттям не тiльки для Одеси, а й для всiєї України. «Пас-
хальна реконструкцiя» – це вiдтворення останнiх днiв жит-
тя Iсуса Христа у виглядi театральної постановки. Масштаб-
не мистецько-iсторичне вiдтворення подiй тих часiв з грою 
акторiв-аматорiв, одягнених в унiкальнi костюми, стало 
справжнiм духовним святом для вiрян.

Проєкт пережив час гонiнь, його всiляко намагалися усу-
нути представники УПЦ МП шляхом судових розглядiв, нази-
ваючи це «образою християнських цiнностей». Церква змог-
ла виграти два судовi розгляди та розвiяти всi наклепи. А з 
2017 року «Пасхальна реконструкцiя» перейшла зi скверу Га-
мова у центр мiста i почала проводитися на Дерибасiвськiй, 

ставши частиною 
культурної iсторiї 
Одеси й отримавши 
широке визнання в 
Українi та за її ме-
жами. Побачити це 
надзвичайне дiйство 
щорiчно приходять i 
приїздять сотнi лю-
дей. I мiська вла-
да всiляко сприяє 
цьому проєкту, 
усвiдомлюючи його 
важливiсть для роз-
витку культури i ту-
ризму.
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ФОТОФАКТ
Фото: Сергiй Гуменюк

ННОВI ППРРОЄЄКТТИИ, ЗЗДДОББУТКККИ ТАА ПАААМ’’ЯТТННI ППООДДДIЇ
2014 рiк. З початком вiйськового конфлiкту на Донбасi 

Одеська Народна Церква та благодiйний фонд «Добрий Са-
марянин» не залишилися осторонь. Було надано притулок 
для багатьох внутрiшньо перемiщених осiб iз зони прове-
дення антитерористичної операцiї (АТО). Церква адаптувала 
свою базу у селi Маяки за принципом iзраїльського кiбуцу 
– мiсця, де люди могли тимчасово проживати та працюва-
ти. Цей досвiд було визнано одним iз найкращих в Українi.

Трагiчнi воєннi подiї стали поштовхом до народження 
нового проєкту «Друге життя ваших речей»: зважаючи на 
потребу переселенцiв у елементарних речах, було оголо-
шено великий збiр одягу. На даний момент це вже проєкт 
мiського масштабу: щотижня у фондi збирають 1500 кг 
одягу i проводять роздачу в Одесi та областi людям, якi по-
требують такої допомоги.

Усi воєннi роки благодiйний фонд «Добрий Самарянин» 
плiдно працює задля пiдтримки вимушених бiженцiв та 
Збройних Сил України, надає духовну пiдтримку потерпiлим 
та нашим захисникам.

Паралельно з цим у 2015-му пiд девiзом «Нам є за що 
дякувати!» фонд органiзує в Одесi свято «Жнива». А також 
вперше проводить «Народнi Рiздвянi гуляння» у центрi мiста: 
на Дерибасiвськiй було побудовано Вiфлеєм i встановле-
но критий павiльйон. Проєкт об’єднав благодiйнiсть для 
дiтей-сирiт, багатодiтних сiмей та євангелiзацiю (розповiдь-
екскурсiю iсторiї Рiздва для одеситiв i гостей мiста).

У 2017-му Одеська Народна Церква урочи-
сто вiдзначила 500-рiччя Реформацiї, органiзувавши 
конференцiю, масштабнi концерти у самому серцi Одеси 
з демонстрацiєю iсторичних костюмiв, а також урочистий 
концерт в Одеському нацiональному академiчному театрi 
опери i балету за участю хорiв з України та Молдови.

Роком пiзнiше «Пасхальна реконструкцiя» здобула перше 
мiсце у категорiї «Культура та мистецтво» у конкурсi «Благодiйна 
Україна». Напередоднi Нового року та Рiздва Одеська Народ-
на Церква та благодiйний фонд «Добрий Самарянин» встано-
вили вiдразу три нацiональнi рекорди – «Найбiльша пiрамiда 
подарункiв за кiлькiстю», «Найбiльша пiрамiда за висотою», 
«Найбiльша кiлькiсть переданих подарункiв». Церква та фонд 
провели серiю масштабних заходiв для дiтей-сирiт, малозабез-
печених та iнклюзивних дiтей.

Своє 25-рiччя Одеська Народна Церква вiдзначає уро-
чистим рукопокладанням у сан єпископа Дениса Петрови-
ча Сердiченка, а також команди нових служителiв – у сан 
пастора та диякона. Церква також проводить масштабний 
благодiйний проєкт «Рiздвяна резиденцiя добра»: протя-
гом 17 днiв на Дерибасiвськiй вiн об’єднав євангелiзацiю 
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та благодiйнiсть. «Рiздвяна резиденцiя добра» стала брен-
дом мiського масштабу у сферi благодiйностi, була рефор-
мована та функцiонує по сьогоднi.

У 2020-му на територiї Одеської Народної Церкви i 
БФ «Добрий самарянин», на базi соцiального вiддiлу при 
ОНЦ (сквер Гамова, 3) вiдкрився один з чотирьох мiських 
опорних пунктiв прийому та роздачi продуктiв для тих, хто 
цього потребує. У цей перiод було передано 8200 продук-
тових наборiв. Це стало кращим досвiдом у мiстi i було 
вiдзначено мером i його командою.

Того ж року свiт охоплює пандемiя коронавiрусу. Тодi 
було проведене Великоднє богослужiння з дотриманням 
усiх норм. Служiння пройшло в автомобiлях просто неба й 
отримало назву «Автохвала». Шукаючи можливiсть прове-
дення богослужiнь за умов епiдемiї ковiду, Церква аж до 
сiчня збирається надворi бiля храму, а з послабленням об-
межень проводить богослужiння одночасно в трьох залах 
iз трансляцiєю на вулицю. Також новий поштовх до розвит-
ку отримує онлайн богослужiння.

У 2021-му було випущено документальний фiльм про 
«Пасхальну реконструкцiю» як унiкальний євангелiзацiйний 
проєкт (покликання). Цього року пiшов з життя заснов-
ник церкви i старший єпископ Петро Володимирович 
Сердiченко. Його син старший пастор Денис Сердiченко 
очолює об’єднання Асамблеї церков.
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ДДIЯЛЬЬННIСТТЬ ЦЦЕРККВИИ ТААА ФФООННДДУУ ППIДД ЧЧААСС 
ППОВНООМААССШШТААББНООГООО ВВТОООРГГНЕНННЯ

З початком повномасштабної вiйни робота Церкви та її 
благодiйного фонду стала ще бiльш потужною. Допомога на-
давалася не лише в Одесi, а й по всiй областi та за її межа-
ми. При Церквi було вiдкрито унiкальний гуманiтарний штаб, 
який тiсно спiвпрацював з мiсцевими територiальними цен-
трами. Досвiд ОНЦ поширювався шляхом вiдкриття 62 фiлiй 
фонду по всiй областi!

Окрiм того Церква вiдкрила мiсiонерську школу та спря-
мувала мiсiонерiв на служiння. За цей перiод вiдкрили свої 
дверi церкви у селищах Окни та Любашiвка. 

Значну увагу Церква придiляє капеланському служiнню. 
Протягом усього часу повномасштабної вiйни капелани 
працюють у госпiталях, вiйськових частинах та з родинами 
вiйськових. Фонд проводив численнi тренiнги, навчання та 
надавав допомогу дiтям, сiм’ям i людям з особливими потре-
бами. Не менше уваги Церква придiляє роботi з дiтьми, якi 
втратили батькiв або пройшли через жахливi подiї вiйни.

ФАВОРИТ НОМЕРА

16 #139’2024



17

У 2024 роцi Одеська Народна Церква вiдсвяткувала своє 30-рiччя. Вона продовжує свою важливу мiсiю, рукопоклада-
ючи нових служителiв для помiсної церкви та об’єднання церков. Продовжуючи свою тридцятирiчну мiсiю служiння, Одеська 
Народна Церква залишається маяком надiї, вiри та любовi для тисяч людей, незмiнно вiдповiдаючи на виклики часу та по-
треби суспiльства. Церква запрошує кожного стати частиною цiєї мiсiї, щоб разом творити змiни на славу Божу та на благо 
суспiльства. 
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15 ЧЕРВНЯ ВЖЕ 15 ЧЕРВНЯ ВЖЕ 
ВП’ЯТЕ ВIДБУВСЯ ВП’ЯТЕ ВIДБУВСЯ 
МОЛИТОВНИЙ МОЛИТОВНИЙ 
СНIДАНОК ОДЕЩИНИ. СНIДАНОК ОДЕЩИНИ. 
А ОТЖЕ – ЦЕ СТАЛО А ОТЖЕ – ЦЕ СТАЛО 
ДОБРОЮ ТРАДИЦIЄЮ. ДОБРОЮ ТРАДИЦIЄЮ. 
ЗАХIД ЗIБРАВ У ЗАХIД ЗIБРАВ У 
МIЖНАРОДНОМУ МIЖНАРОДНОМУ 
КУЛЬТУРНОМУ ЦЕНТРI КУЛЬТУРНОМУ ЦЕНТРI 
UNION ВIЙСЬКОВИХ, UNION ВIЙСЬКОВИХ, 
ПРЕДСТАВНИКIВ ПРЕДСТАВНИКIВ 
ВЛАДНИХ СТРУКТУР ВЛАДНИХ СТРУКТУР 
РЕГIОНУ ТА МIСТА РЕГIОНУ ТА МIСТА 
ОДЕСИ, ОЧIЛЬНИКIВ ОДЕСИ, ОЧIЛЬНИКIВ 
РIЗНИХ ДУХОВНИХ РIЗНИХ ДУХОВНИХ 
КОНФЕСIЙ I КОНФЕСIЙ I 
КАПЕЛАНIВ, ДЕПУТАТIВ КАПЕЛАНIВ, ДЕПУТАТIВ 
РIЗНИХ РIВНIВ I РIЗНИХ РIВНIВ I 
ГРОМАДСЬКИХ ГРОМАДСЬКИХ 
ДIЯЧIВ, БIЗНЕСМЕНIВ, ДIЯЧIВ, БIЗНЕСМЕНIВ, 
ОСВIТЯН, МЕДИКIВ, ОСВIТЯН, МЕДИКIВ, 
ВОЛОНТЕРIВ, ВОЛОНТЕРIВ, 
ЖУРНАЛIСТIВ. У ЖУРНАЛIСТIВ. У 
СНIДАНКУ ВЗЯЛИ СНIДАНКУ ВЗЯЛИ 
УЧАСТЬ ПОЧЕСНI УЧАСТЬ ПОЧЕСНI 
ЗАРУБIЖНI ГОСТI IЗ ЗАРУБIЖНI ГОСТI IЗ 
США, МОЛДОВИ ТА США, МОЛДОВИ ТА 
ПIВНIЧНОЇ МАКЕДОНIЇ.ПIВНIЧНОЇ МАКЕДОНIЇ.

СУСПIЛЬСТВОСУСПIЛЬСТВО
Влада ГалiнаВлада Галiна

Фото наданi органiзаторомФото наданi органiзатором

МОЛИТОВНИЙ      
               СНIДАНОК   
           ОДЕЩИНИ �
УЖЕ П’ЯТИЙ, ЮВIЛЕЙНИЙ

Присутнi вшанували хвилиною мов-
чання українських вiйськових i цивiльних, 
яких позбавив життя росiйський агресор. 
А далi протягом снiданку всi об’єдналися 
в молитвi за Україну, за перемогу, за 

справедливий мир, за наших захисникiв 
та захисниць, за всiх, хто тримає свiй 
фронт у тилу, за щасливе майбутнє для на-
ших дiтей... У молитвi за полеглих героїв 
та сiм’ї загиблих українцiв взяли участь  
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На сцені – духовні особи
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Веніамін Унгурян – організатор 
і ведучий сніданку

Павло Унгурян представляє 
зарубіжних гостей зібрання

Молитва 
військових 
капеланів

Зі своєю молитвою до Господа звертаються відомі одесити
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За одним столом керівники області, міста, освітніх закладів, військові

Почесний гість Курт Волкер

СУСПIЛЬСТВОСУСПIЛЬСТВО
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Герой України генерал-майор Андрiй Ковальчук, 
бригадний генерал Юрiй Петрiв, вiйськовi ко-
мандири, капелани та всi присутнi...

З вiтальними словами до учасникiв снiданку 
звернулися голова Одеської обласної державної 
(вiйськової) адмiнiстрацiї Олег Кiпер, голова 
Одеської облради Григорiй Дiденко i мiський 
голова Одеси Геннадiй Труханов, який, зокре-
ма, сказав: «Нехай цей день стане днем надiї 
та єдностi. Нехай Господь благословить Україну, 
її народ, наших воїнiв, а також тих, хто стоїть на 
захистi свободи та демократiї!» 

Пiсля початку повномасштабного вторгнення 
цей захiд став особливо важливою платформою 
для залучення мiжнародної допомоги Українi 
та одним з iнструментiв спiвпрацi з країнами 
Європи i США. Зi словами вiтання та пiдтримки 
до одеситiв звернувся один з найвпливовiших 
американських дипломатiв Курт Волкер, який 
був Постiйним представником США в НАТО 
(2008-2009) та Спецiальним представником 
Держдепартаменту США з питань України (2017-
2019) i є дуже активним послiдовним лобiстом 
iнтересiв України. (До речi, Курт Волкер уже 
не вперше вiдвiдує Одесу, а цього разу також 
побував i в Iзмаїлi на Молитовному снiданку 
Бессарабiї). Те, що молитовнi снiданки стали не 
лише мiсцем для духовної пiдтримки, а й ефек-
тивним iнструментом змiцнення контактiв та 
порозумiння мiж країнами, засвiдчила участь у 
п’ятому Молитовному снiданку Одещини iнших 
впливових полiтикiв iз США та країн Європи, зо-
крема, члена парламенту Пiвнiчної Македонiї 
Владко Гьорчева.

Пiд час заходу проводився благодiйний збiр 
коштiв на пiдтримку Збройних Сил України і на 
допомогу дiтям, якi її потребують. Також усi мали 
можливiсть долучитися до благодiйного збору 
на пiдтримку сiмей загиблих i важкопоранених 
бiйцiв, який проводять волонтери Мiжнародного 
БФ «Реформацiя» та Церква «Дiм Слави». А осо-
блива дiвчинка зi Львова Анна-Марiя, яка 

спiвом на площах i в храмах збирає мiльйони 
гривень на пiдтримку ЗСУ, своїм виступом звору-
шила всiх до слiз...

Треба наголосити, що традицiя молитовних 
снiданкiв в Українi з’явилася i поширилася, на-
самперед, завдяки зусиллям нашого земляка 
Павла Унгуряна, який свого часу двiчi обирав-
ся народним депутатом, а нинi є координатором 
платформи українсько-американського пар-
тнерства, i його особистий внесок у те, щоб аме-
риканська допомога Українi тривала, – вагомий! 
На Одещинi iнiцiативу старшого брата пiдхопив 
депутат Одеської облради, волонтер Венiамiн 
Унгурян, який органiзовує та проводить такi за-
ходи в Одесi i областi разом iз депутатською гру-
пою «За духовнiсть, моральнiсть та здоров’я Оде-
щини» i спiльно з Ukrainian Recovery Movement.

– Уже вп’яте, починаючи з 2018 року, ми 
провели щорiчний Молитовний снiданок Одещи-
ни, – зазначив Венiамiн Унгурян. – I вже вкотре 
такий захiд доводить, що вiра в Бога, молитва 
та духовнi цiнностi – ось що насправдi в змозi 
об’єднати та зшивати наш народ в часи тривог та 
небезпеки. Приклади найуспiшнiших країн свiту 
пiдтверджують цю iдею. 

ДОВІДКА

Уже понад 70 рокiв 
молитовнi снiданки 
проходять у 
бiльшостi демокра-
тичних країн свiту. 
Започаткованi пре-
зидентом США, вони 
поширилися вiд 
Америки до Європи 
i до Пiвденної 
Кореї, об’єднуючи 
нацiональнi 
елiти та сприя-
ючи змiцненню 
мiжнародних 
вiдносин, стаю-
чи дiєвим майдан-
чиком для пошу-
ку порозумiння. 
Традицiя вкоренила-
ся i в українському 
суспiльствi. 30 черв-
ня 2024-го у Києвi 
вiдбувся десятий 
Нацiональний мо-
литовний снiданок, 
у якому взяв участь 
Президент України. 
На Одещинi такi за-
ходи вiдбуваються 
не лише в Одесi, 
а й, зокрема, в 
Бессарабiї. А зага-
лом традицiя поши-
рилася майже на всi 
регiони: в країнi ре-
гулярно проводить-
ся вже понад 80 мо-
литовних снiданкiв.

Співає 
особлива 
дівчинка 
Анна- 
Марія
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Звучить пісенна «Молитва за Україну»
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ПОДIЯПОДIЯ
Галина ВладимирськаГалина Владимирська

Фото наданi МКЦ UNIONФото наданi МКЦ UNION

ПЕРШИЙ РIК 
РОБОТИ I ВИЗНАННЯ

16 ТРАВНЯ 2024 
РОКУ МIЖНАРОДНИЙ 
КУЛЬТУРНИЙ ЦЕНТР UNION 
ВIДЗНАЧИВ РIЧНИЦЮ 
ВIД ДНЯ ВIДКРИТТЯ. НА 
СВЯТКУВАННЯ ЗАПРОСИЛИ, СВЯТКУВАННЯ ЗАПРОСИЛИ, 
НАСАМПЕРЕД, ДРУЗIВ, НАСАМПЕРЕД, ДРУЗIВ, 
ЯКI ПРОТЯГОМ РОКУ ЯКI ПРОТЯГОМ РОКУ 
СПIВПРАЦЮВАЛИ IЗ СПIВПРАЦЮВАЛИ IЗ 
ЗАКЛАДОМ I ЗРОБИЛИ ЗАКЛАДОМ I ЗРОБИЛИ 
СВIЙ ВНЕСОК У ЙОГО СВIЙ ВНЕСОК У ЙОГО 
СТАНОВЛЕННЯ ТА СТАНОВЛЕННЯ ТА 
РОЗВИТОК. БУЛИ СЕРЕД РОЗВИТОК. БУЛИ СЕРЕД 
ГОСТЕЙ I ПРЕДСТАВНИКИ ГОСТЕЙ I ПРЕДСТАВНИКИ 
ПIВДЕННОУКРАЇНСЬКОГО ПIВДЕННОУКРАЇНСЬКОГО 
МЕДIА ХОЛДИНГУ, ОТОЖ МЕДIА ХОЛДИНГУ, ОТОЖ 
МОЖЕМО ЗАСВIДЧИТИ: МОЖЕМО ЗАСВIДЧИТИ: 
СВЯТО ВIДБУЛОСЯ СВЯТО ВIДБУЛОСЯ 
КРЕАТИВНЕ, СПОВНЕНЕ КРЕАТИВНЕ, СПОВНЕНЕ 
РАДIСНИХ ЕМОЦIЙ I РАДIСНИХ ЕМОЦIЙ I 
УСМIШОК, ВДЯЧНИХ СЛIВ УСМIШОК, ВДЯЧНИХ СЛIВ 
ТА ДОБРИХ ПОБАЖАНЬ.ТА ДОБРИХ ПОБАЖАНЬ.

16 ТРАВНЯ 2024 16 ТРАВНЯ 2024
РОКУ МIЖНАРОДНИЙ РОКУ МIЖНАРОДНИЙ
КУЛЬТУРНИЙ ЦЕНТР UNION КУЛЬТУРНИЙ ЦЕНТР UNION
ВIДЗНАЧИВ РIЧНИЦЮ ВIДЗНАЧИВ РIЧНИЦЮ
ВIД ДНЯ ВIДКРИТТЯ. НА ВIД ДНЯ ВIДКРИТТЯ. НА 

UNION:
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Команда UNION. У центрі – директорка Арсенія 
Покровська і креативний директор Ігор Окс 
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БЕЗЗ ПАФООСУ, 
АЛЕ З ВРААЖАЮЮЮЧОЮЮ СТТАТТТИСТТИИКООЮ

Святковий вечiр був геть позбавлений пафосу – жодних 
промов засновникiв чи керiвникiв, жодних вiтань вiд влад-
них структур. Натомiсть – вiдео про iсторiю та дiяльнiсть цен-
тру протягом року i коментарi до них ведучого – креативного 
директора UNION Iгоря Окса. Швидко, влучно i разом з тим – 
переконливо!

То яким же був перший рiк для UNION? Безумовно, успiшним! 
Одесити швидко оцiнили всi достоїнства i переваги нового куль-
турного простору, адже Одесi давно бракувало такого цен-
тру прямо у центрi мiста (вибачте за каламбур). Адже де ще є 
просторий концертний зал зi сценою, сучасним сценiчним об-
ладнанням i можливiстю трансформацiї пiд рiзнi подiї поряд з 
художнiм музеєм, галереями, конференц-залами, лекторiєм, ек-
спо-простором, великим iвент-холом i внутрiшнiм двориком?! 
Важливою складовою успiху стала i високопрофесiйна робота 
креативного колективу.

Отож, протягом першого року дiяльностi в UNION вiдбулося 
понад 300 подiй, якi сприяли розвитку українського музич-
ного та вiзуального мистецтва, лiтератури та книговидав-
ництва, а ще – мали соцiальне й просвiтницьке спрямуван-

ня. Статистика вражаюча: 95 концертiв, 65 фестивалiв та 
конференцiй, 35 виставок, 35 кiносеансiв, 45 лекцiй та арт-
вечорiв, 25 екскурсiй. Центр прийняв понад 25 тисяч го-
стей: десять тисяч вiдвiдали галереї, вiсiм тисяч стали слуха-
чами концертiв, а ще сiм тисяч – учасниками фестивалiв та 
конференцiй.

Серця слухачiв запалювала сучасна українська музи-
ка: Pianoboy, ADAM, Lely45, AСАФАТОV, EPOLETS, KADNAY, 
The Alibi Sisters, Нiкiта Кiсельов, Анастасiя Букiна. Кла-
сична i джазова музика лунала у виконаннi талановитих 
iнструменталiстiв у лiтньому дворику та в концертнiй залi: 
Андрiй Показ, Одеська камерата, Black Sea Orchestra, Mihail 
Ksida Quartet...

У галереях було експоновано понад 5000 картин та 
скульптур. Зокрема, вразив масштабний проєкт «ХУДГРАФ», 
представлений художньо-графiчним факультетом 
Пiвденноукраїнського нацiонального педагогiчного 
унiверситету iм. К.Д. Ушинського; стали непересiчними куль-
турними подiями виставки видатних одеських митцiв Альбiна 
Гавдзинського, Миколи Степанова, Вiталiя Алiкберова, знайш-
ли своїх поцiновувачiв численнi виставки сучасних художникiв 
i фотографiв. 

Пiсля такого звiту цiлком закономiрно було продовжити 
вечiр вдячними словами, зверненими до друзiв i партнерiв.

UNION: 

«У КУЛЬТУРI МИ ЗНАХОДИМО «У КУЛЬТУРI МИ ЗНАХОДИМО 
ВIДОБРАЖЕННЯ МИНУЛОГО, ЯСНIСТЬ СЬОГОДЕННЯ ТА НАДIЮ ВIДОБРАЖЕННЯ МИНУЛОГО, ЯСНIСТЬ СЬОГОДЕННЯ ТА НАДIЮ 
НА МАЙБУТНЄ. ВОНА – НАШЕ ДЖЕРЕЛО МУДРОСТI ТА НАТХНЕННЯ. НА МАЙБУТНЄ. ВОНА – НАШЕ ДЖЕРЕЛО МУДРОСТI ТА НАТХНЕННЯ. 
РОЗВИВАЄМО КУЛЬТУРУ ЗАРАДИ МАЙБУТНЬОГО!»РОЗВИВАЄМО КУЛЬТУРУ ЗАРАДИ МАЙБУТНЬОГО!»
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ТРОХИ 
IСТОРIЇ

Iсторiя УНIОН бере свiй початок у 
1902 роцi. Саме тодi в Одесi було вiдкрито 
Будинок концертного залу УНIОН. Ця 
будiвля – пам’ятка iсторiї архiтектури 
та мiстобудування. Архiтекторами ста-
ли однi з найавторитетнiших одеських 
фахiвцiв того часу – Ф.А. Троупянсь-
кий та А. Р. Рейхенберг. Фасад будiвлi 
виконано в стилi флорентiйської шко-
ли. Аркада з вiкон має рiзьбленнi рами, 
iнтер’єр витриманий у стилi ренесансу, 
а холи та концертна зала зберегли свою 
архiтектурну автентичнiсть понинi. За-
мовником будiвництва стало Товариство 
прикажчикiв-євреїв, яке вирiшило, що 
для його культурно-соцiальної дiяльностi 
потрiбен великий будинок, що мав би 
бiблiотеку, читальню, аудиторiї та концер-
тний зал, i пiд цей проєкт у 1899 придбало 
дiлянку поряд з Олександрiвським про-
спектом.

Центр швидко став магнiтом для 
мiсцевих жителiв, гостей мiста та митцiв 
зi всiєї Європи. У 1902-1925 роки тут ве-
лася активна культурна дiяльнiсть: кон-
церти європейських композиторiв та 
пiанiстiв, поетичнi вечори, лекцiї вiдомих 
лiтераторiв. УНIОН був залою, куди прихо-
дили не лише за музикою, творчiстю, а й 
знаннями. У державному архiвi Одеської 
областi зберiгаються документи, якi 
розповiдають деталi виступу тут 7 берез-
ня 1911 року талановитого лiтератора, 
лiдера сiонiстського руху Володимира 
Жаботинського.

А далi УНIОН трансформувався у рiзнi 
культурнi установи. Так, до Другої свiтової 
вiйни вiн зазначається в перелiку 
культурно-освiтнiх установ як Зала в Бу-
динку єврейської культури. Ще на пам’ятi 
багатьох одеситiв – Палац культури 
залiзничникiв, який розташувався тут 
пiсля Другої свiтової i дiяв аж до свого за-
криття.

Новiтня iсторiя будинку ведеть-
ся з 2020 року. Саме тодi з iнiцiативи 
iнвесторiв почалася розробка концепцiї 
музею та мiжнародного культурного цен-
тру. У наступному, 2021-му, розпочалися 
роботи по вiдновленню будiвлi.  Попри по-
вномасштабне вторгнення росiї в Україну 
в 2022 роцi вiдбудова тривала. Було 
вiдновлено велику залу, фасад та дворик, 
зали та кiмнати всерединi будiвлi. А вже 
16 травня 2023 року вiдкрився оновле-
ний, сучасний УНIОН.

UNIOON НАГООРОДЖЖЖУВАВ І ПРРИЙЙММАВ ННАГООРОДДИ

– За рiк було багато досягнень, i ми дуже хотiли вiдзначити тих, хто творив 

i створював разом з UNION, – сказав Iгор Окс. – Ми вдячнi нашим партнерам, 

митцям, виконавцям, волонтерам та всiм, хто був причетний до розвитку куль-

турного центру. Саме тому була створена нагорода U24.

У номінації «КУЛЬТУРНИЙ ЗВ’ЯЗОК» нагороджено Департамент культури, 
міжнародного співробітництва та європейської інтеграції Одеської міської 
ради. Отримавши пам’ятний знак, директор департаменту Іван Ліптуга у свою 
чергу відзначив культурну діяльність центру і вручив Подяки директорці UNION 
Арсенії Покровській та кураторці виставкової експозиції Надії Фомічовій.  

У номінації «ОБ’ЄДНАНІ МИСТЕЦТВОМ» UNION висловив вдячність не лише 
впливовим бiзнесовим партнерам – банку «Восток», пiдприємствам «Шостий 

елемент» та «Гефест», Музею 
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Іван Ліптуга вручає грамоту Надії Фомічовій
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Пам’ятні знаки U24 отримують голова ради директорів Південноукраїнського Медіа Холдингу 
Петро Галчанський і директор мебельного гіпермаркету «Шостий елемент» Тетяна Логінова 

Заслуги Арсенії Покровської теж гідно оцінила міська влада  

Співачка Анастасія Букіна, яка визнана 
центром «Вокалісткою року», вийшла 
на сцену разом з донечкою 
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НОВИЙ UNION МАЄ ТРИ НОВИЙ UNION МАЄ ТРИ 
ПОВЕРХИ ПОДIЄВОГО ПОВЕРХИ ПОДIЄВОГО 
ПРОСТОРУ, ПIДЗЕМНI ПРОСТОРУ, ПIДЗЕМНI 
ГАЛЕРЕЇ ТА ВНУТРIШНIЙ ДВIР-ГАЛЕРЕЇ ТА ВНУТРIШНIЙ ДВIР-
САД. КОНЦЕРТНА ЗАЛА – САД. КОНЦЕРТНА ЗАЛА – 
ЦЕ ПРОСТIР ДЛЯ КОНЦЕРТIВ ЦЕ ПРОСТIР ДЛЯ КОНЦЕРТIВ 
ТА РIЗНОМАНIТНИХ ПОДIЙ. ТА РIЗНОМАНIТНИХ ПОДIЙ. 
ЗАЛ ПОЄДНАВ У СОБI ЗАЛ ПОЄДНАВ У СОБI 
АВТЕНТИЧНIСТЬ 1902 АВТЕНТИЧНIСТЬ 1902 
РОКУ I СУЧАСНIСТЬ: МАЄ РОКУ I СУЧАСНIСТЬ: МАЄ 
СЦЕНУ, ЗВУКОВЕ, СВIТЛОВЕ СЦЕНУ, ЗВУКОВЕ, СВIТЛОВЕ 
ОБЛАДНАННЯ, ЕКРАН ОБЛАДНАННЯ, ЕКРАН 
5 НА 3 МЕТРИ. ОКРIМ ЦЬОГО 5 НА 3 МЕТРИ. ОКРIМ ЦЬОГО 
Є ОКРЕМI НЕВЕЛИКI ЗАЛИ Є ОКРЕМI НЕВЕЛИКI ЗАЛИ 
ДЛЯ ЗАСIДАНЬ, ОФIЦIЙНИХ ДЛЯ ЗАСIДАНЬ, ОФIЦIЙНИХ 
ЗУСТРIЧЕЙ ТОЩО. UNION ЗУСТРIЧЕЙ ТОЩО. UNION 
ПРАЦЮЄ ЯК МУЗЕЙНА ГАЛЕРЕЯ, ПРАЦЮЄ ЯК МУЗЕЙНА ГАЛЕРЕЯ, 
ЯКУ МОЖНА ВIДВIДАТИ ЯКУ МОЖНА ВIДВIДАТИ 
I ПОЗНАЙОМИТИСЬ З I ПОЗНАЙОМИТИСЬ З 
КАРТИНАМИ ТА СКУЛЬПТУРАМИ КАРТИНАМИ ТА СКУЛЬПТУРАМИ 
СУЧАСНИХ МИТЦIВ. ТУТ СУЧАСНИХ МИТЦIВ. ТУТ 
Є ПОСТIЙНА КОЛЕКЦIЯ, Є ПОСТIЙНА КОЛЕКЦIЯ, 
А ТАКОЖ РЕАЛIЗУЮТЬСЯ А ТАКОЖ РЕАЛIЗУЮТЬСЯ 
ВИСТАВКОВI ПРОЄКТИ. ТАКОЖ ВИСТАВКОВI ПРОЄКТИ. ТАКОЖ 
Є ПРОСТОРИ ДЛЯ ЕКСПОЗИЦIЙ Є ПРОСТОРИ ДЛЯ ЕКСПОЗИЦIЙ 
ФОТОМАЙСТРIВ. ЗАТИШНИЙ ФОТОМАЙСТРIВ. ЗАТИШНИЙ 
ВНУТРIШНIЙ ДВIР ITALIAN ВНУТРIШНIЙ ДВIР ITALIAN 
GARDEN В UNION – ЩЕ ОДНЕ GARDEN В UNION – ЩЕ ОДНЕ 
МIСЦЕ ДЛЯ КОНЦЕРТIВ, ЛЕКЦIЙ, МIСЦЕ ДЛЯ КОНЦЕРТIВ, ЛЕКЦIЙ, 
ФЕСТИВАЛIВ, А ТАКОЖ ТЕПЛИХ ФЕСТИВАЛIВ, А ТАКОЖ ТЕПЛИХ 
БЕСIД ТА ОСОБИСТИХ БЕСIД ТА ОСОБИСТИХ 
ПОДIЙ.ПОДIЙ.

квiтiв by Flora Market, а й IА «Одеса-медiа» Пiвденноукраїнського Медiа 
Холдингу за постiйну потужну iнформацiйну пiдтримку.

У номiнацiї «НАШI ГЕРОЇ» вiдзначенi управлiння ДСНС та 11-та бри-
гада iм. М. Грушевського; у номiнацiї «ВЕЛИКI СЕРЦЯ» нагороду отрима-

ли Наталя Тєрєхова та Олександр Ше-
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Катерина Троцевич (Банк «ВОСТОК») і Василис 
Бумбарас (Будівельна компанія ГЕФЕСТ)  

Піаніст Андрій Показ завжди збирає аншлаги, 
отож і отримав звання  «Аншлаг року» 
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ховцев; у номiнацiї «ГРАНДIОЗНО» 
– найбiльшi фестивалi, якi проходи-
ли в UNION: DIVA Ukrainian woman 
festival i Мiжнародний поетичний 
фестиваль MERIDIAN CZERNOWITZ. 
Художникiв вiдзначили у номiнацiї 
«ТВОРЦI ШЕДЕВРIВ», а у номiнацiї 
«SOLD OUT» – артистiв.

Пiсля церемонiї нагородження го-
стей запросили у внутрiшнiй дворик 
на фуршет. Родзинкою вечора став 
виступ групи «Дiти Фiделя». Як було 
сказано ведучим: «Для найкращих – 
найкраще!» I це справдi було непере-
вершено! 

27

З нагородами – пресофіцер та офіцер з організації дозвілля 11-ї бригади ім. М. Грушевського  
Дмитро Богомолов і керівник пресслужби ДСНС Одещини Марина Аверіна

Ірина Сидорук провела в UNION 
наймасштабніший фестиваль 

На сцені – «Діти Фіделя»

Дружна команда Південноукраїнського 
Медіа Холдингу: Галина Владимирська, 
Марина Жигалюк, Петро Галчанський 
і Даніїл Аполлонов  
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ПОДIЯ
Галина Владимирська

Фото: Ангеліна Тарасенко,
Тимофій Мельников, 

Олена Ксенофонтова

САМЕ ТАКУ НАЗВУ – «100 УСПIШНИХ ЖIНОК ОДЕЩИНИ: РАЗОМ – ДО 
ПЕРЕМОГИ!» – ОТРИМАВ У ЦЮ ВОЄННУ ПОРУ ТРАДИЦIЙНИЙ РЕЙТИНГ, 
ЗАСНОВАНИЙ ДЕВ’ЯТЬ РОКIВ ТОМУ ДРУКОВАНИМИ ТА ЕЛЕКТРОННИМИ 
ВИДАННЯМИ ПIВДЕННОУКРАЇНСЬКОГО МЕДIА ХОЛДИНГУ. В ОСНОВI 
ВИЗНАЧЕННЯ ЛАУРЕАТОК – НЕ ЛИШЕ ПРОФЕСIЙНI ДОСЯГНЕННЯ У 
ТIЙ ЧИ IНШIЙ СФЕРI, А Й БЛАГОДIЙНА ДIЯЛЬНIСТЬ, АДЖЕ СЬОГОДНI 
УСПIХ КОЖНОЇ УКРАЇНКИ НЕРОЗРИВНО ПОВ’ЯЗАНИЙ З ПРАЦЕЮ ЗАДЛЯ 
ПЕРЕМОГИ УКРАЇНИ НАД ВОРОГОМ, ЗАДЛЯ ПIДТРИМКИ КРАЇНИ ТА ЇЇ 
ГРОМАДЯН У ЦЕЙ ВАЖКИЙ ЧАС.

На сайті ІА «Одеса-медіа» з 15 лютого можна було ознайомитися з попереднім списком жінок Одещини, 
кожна з яких, безумовно, робить той чи інший внесок у таку очікувану спільну перемогу. Про кожну з них мож-
на було сказати – волонтерка, бо жодна не стоїть осторонь допомоги нашим захисникам і українцям, що 
потерпіли від війни. Також було надано змогу запропонувати свою кандидатуру на звання лауреатки, і такою 
можливістю не раз скористалися. Зрештою, експертне журі разом з оргкомітетом визначили, хто ввійшов до 
сотні лауреаток. 

Ознайомитися зі списком лауреаток рейтингу можна далі. Він побудований за окремими номінаціями 
і в алфавітному порядку.
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1. ВIЙЙСЬКККООВАА СССЛЛУЖЖЖЖБАА

ГГГАГААААААЛИЛИЛИЛИЛИЧЧЧЧЧЧ 
СССССввввiiтттттлалалааанннннааааа

Капiтан 
медичної 

служби ЗСУ, 
вiйськовий 

хiрург, 
професор 

акушерства 
i гiнекологiї, 

доктор 
медичних 

наук.

ГГГГУУУУУУУМММММММЕЕЕЕНННННЮЮЮЮЮЮЮЮЮКККККК
НННННааааааттататаалллллiiяяяя

Начальник 
Об’єднаного 
координа-

цiйного 
пресцентру 

Сил оборони 
Пiвдня 

України.

ДДДДДАААААННННИИИИИЛЛЛЛКККККIIНННННААААААА
РРРРуууууссссллллааааанннннааааа

Військово-
службовиця, 

блогерка, 
волонтерка. 

Надає 
методичну і 
психологічну 

допомогу 
бійцям, які 
втратили на 

фронті кінцівки.

НННННААААААКККККАААААЗЕЗЕЗЕЗЕНННННКККККОООООО---
IIIВВВВВЛЛЛЛЛЛЕЕВВВВВААААА
ММММММММаааааррррiiяяяяяя

Начальник 
стройової 
частини 

вiдновлення 
персоналу 

штабу 
вiйськової 

частини однiєї 
з бригад 

Збройних Сил 
України 

(назву бригади 
не маємо 

права 
вказувати).

ЯЯЯЯККККККОООООООББЧЧЧЧЧЧУУУУУУККККККК
ЛЛЛЛЛЛааааариририририссссааааа

Заступник 
командира – 
начальник 
відділення 
морально-

психологічного 
забезпечення 
126-ї окремої 

бригади 
тероборони 

морської піхоти 
Військово-

Морських Сил 
ЗСУ, полковник 

ЗСУ.

29

Галич Свiтлана із Залужним Валєрієм

ЖЖЖЖЖЖЖЖЖЕЕЕЕВЕВЕВЕВЕЦЦЦЦЦЦЦЬЬЬЬЬ
ООООООллллллененннннааааа

Лейтенант 
капеланської 
служби ОК 
«Південь». 

Членкиня  ГО 
«Асоціація 

жінок України 
«Дія».

Якобчук Лариса

Жевець ОленаНаказенко-Iвлева Марiя Данилкiна Руслана
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МММММААААААЛЛЛЛЛООООНННННОООООООГГГАГААААА 
ССССввввiiiттттлалааанннннаааа

Заступник 
генерального 
директора – 

начальник єдиної 
оперативної 

диспетчерської 
служби КНП 
«Одеський 

обласний центр 
екстреної медичної 

допомоги i 
медицини 

катастроф» 
Одеської обласної 
ради, заслужений 

лiкар України.

МММММИИИИХХХХХХААААААЙЛЙЛЙЛЙЛЛЕЕЕЕНННННККККККООООО
ВВВВВеееерррррооооннннiккккааааа

Голова правлiння 
благодiйного 

фонду «Майбутнє», 
головний лiкар 

Дитячого 
реабiлiтацiйного 

центру 
iм. Бориса 
Лiтвака.

ННННАААААААГГГГОООООРРРРНННННЯЯЯЯКККККК
ССССооооффiiiяяяя

Засновниця 
Центру 

натуропатiї 
«SOFI-NA», 

фiтотерапевт, 
бiоенерготерапевт, 

фахiвець з 
вiсцелярної 

терапiї.

НННННЕЕЕЕЖЖЖЖЖЖЖДЖДДДДДДАНАННННОООООВВВВАААААА
ННННааааттттаталллллiiяяяя

Сiмейний 
та дитячий 
психолог, 

мiжнародний 
спецiалiст зi 

ступенем PhD. 
Кандидат 

психологiчних 
наук.

ЮЮЮЮЮЮЮШШШШШШШКККККООООВВВВВССССЬЬЬЬЬККККККАААААА 
ОООООООллллььггггаааа

Професорка 
Одеського 

нацiонального 
медичного 

унiверситету, 
завiдувачка 

кафедри спортивної 
медицини, фiзичної 

реабiлiтацiї, 
фiзичного 

виховання та 
валеологiї
ОНМедУ, 

доктор медичних 
наук.

22. ООХОООРОООННАА ЗЗДДОООРРОВ’Я ТАА РРЕЕААБIЛIТАААЦЦIЯЯЯ

ВВВВВООООООВВВВКККККК
ЛЛЛЛЛЛююююююддддмдмдммииииилллллаааа

Завідуюча 
терапевтичним 

відділенням КНП 
«Центральна 

районна лікарня 
Подільского 

району», 
завідуюча 
«Кардіо-
центром» 

м. Подільськ, 
членкиня 

Європейського 
товариства 
кардіологів, 

а також 
Національних 

спілок  
письменників та 

журналістів.

ГГГООООООЛЛЛЛЛООООООВАВАААААТТТТТЮЮЮЮЮЮЮЮЮККККК
КККККаааатттттееееерррриииииннннаааа

Директор 
Центру 

репродук-
тивного 
здоров’я 
«Гамета», 

доктор 
медичних 

наук.

ЗЗААААППППООООРРРРОООООЖЖЖЖЧЧЧЧЕЕЕННННККККОКОООО
ММММММММаааааририририинннннааааа
Завiдуюча 
вiддiлом 

гiнекологiї 
в Одеському 
обласному 
клiнiчному 
медичному 

центрi. 
Доктор 

медичних 
наук, 

професорка 
кафедри 

акушерства та 
гiнекологiї №1 

Одеського 
нацiонального 

медичного 
унiверситету.

КККККАААААААЛЛЛЛЛЛЬЬЧЧЧЧЧЧУУУУУУКККККК
ОООООООккккксасасасаннннаааа
Начальник 
Одеського 

воєнно-
медичного 
клiнiчного 

центру 
ДПСУ, 

полковник 
медичної 
служби, 

заслужений 
працiвник 
охорони 
здоров’я 
України.

ЛЛЛЛЛААААААВВВВРРРРЮКЮКЮКЮКККОООООВВВАААААА
ССССввввiiтттттлалалаааннннаааа
Директорка 

Одеської 
iнфекцiйної 

лiкарнi, 
заслужений 

лiкар 
України.

МММММММАААААЛЛЛЛЛИИИИХХХХХХХIIННННННААААААА
ТТТТеееееттттяянннннаааа

Директорка 
клiнiчного 
санаторiю 
«Перший» 

(у минулому – 
iм. Горького), 

кандидат 
медичних 

наук, 
заслужений 

лiкар 
України.



3131

Михайленко Веронiка

 Малонога Світлана, Запорожченко Марина, Вовк Людмила і Головатюк Катерина

Юшковська Ольга Нежданова Наталiя

Нагорняк Софiя
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3. ССПППООРТТТ І ЗЗДДДООРРООВИЙЙ ССПОООСIIББ ЖЖИИИТТТЯ

ГГГГОООООНННЧНЧАААААРРР
СССввввiтттлалаааннннааа

Чемпiонка з шахiв 
ХХ зимових 

Дефлiмпiйських iгор, 
що вiдбулися з 2 по 12 
березня 2024 року в 
м. Ерзурум (Турецька 

Республiка). 
За цю перемогу 

Президент України 
вручив спортсменцi 
орден княгинi Ольги 

II ступеня.

ММММАААААЛЛЛЛОООООВВIIIЧЧЧЧККККОООО
IIIрррининааа

Спортивна стрiлкиня. 
Майстер спорту 

України мiжнародного 
класу. 

Срiбна i бронзова 
призерка чемпiонатiв 
Європи, неодноразова 

чемпiонка України. 
Завоювала 

першу 
для України лiцензiю 

на участь 
в Олiмпiадi 2024 

у Парижi.

СССВВВIТТТТООООЛОЛIННННАААА--
МММММООООООНФНФФФФIIССС

ЕЕЕллллiнiнаааа
Найуспiшнiша спортсменка 

в iсторiї українського 
тенiсу, встановила багато 
нацiональних рекордiв, 
зокрема здобула єдину 
для України олiмпiйську 

медаль, посiдала найвищу 
серед українських 

тенiсистiв третю позицiю 
у свiтовому рейтингу. До 
сiчня 2024 року – єдина 
серед українок досягала 

пiвфiналiв турнiрiв 
Великого шолому в 

одиночному розрядi.

ЯЯЯСССТТТТРРРРЕЕЕЕММССССЬЬЬЬККККААААА
ДДДДааааяняннаааа

Титулована українська 
тенiсистка. З 2019 року 

виступала у складi 
команди України. 

Зараз робить стрiмку 
спортивну кар’єру. У сiчнi 
2024 року на Вiдкритому 

чемпiонатi Австралiї 
Ястремська дiйшла до 
пiвфiналу одиночного 
розряду. Водночас – 
благодiйниця, голова 
благодiйного фонду 
«Дiя», який працює 

в Одесi.

Ястремська Даяна Свiтолiна-Монфiс Елiна

Гончар Свiтлана Маловiчко Iрина
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444. ГРРООМММААДДСССЬЬКА ДДДIЯЛЬЬННIССТТЬ

ААААФФФФФФАААААНННННАСАСАСАСЬЬЬЬЄЄЄЄВВВВАААААА
ТТТТТаааааммммiмiлллллааааа
Депутатка 
Одеської 
обласної 

ради, голова 
Одеської 
обласної 

Ради миру, 
волонтерка.

ДДДДДДДЕЕЕЕЛЛЛЛЛЛЛIЄЄЄЄЄВВВВВАААААА
НННННааааааттататаалллллiiяяяяя
Голова ВГО 
«Асоцiацiя 

жiнок України 
«Дiя», 

президентка 
«Першого 

благодiйного 
театрального 

фонду», 
волонтерка.

ЛЛЛЛЛЕЕЕЕОООООННННННIДIДДДДОООООООВВВВВАААААА
ЛЛЛЛЛЛЛiiiлiлiiяяяяя

Депутатка 
Одеської 
мiської 

ради, голова 
громадської 
органiзацiї 
«Культура 

демократiї».

ППППОООООЖЖЖЖЖЖЖААААААРИРИИИИЦЦЦЦЦЬЬЬЬККККААААА 
ТТТТТеееееттттяянннннаааа

Голова 
Всеукраїнської 
громадської 
органiзацiї 
«Орхiдея – 
вiдповiдь 
на твою 

самотнiсть», 
волонтерка.

СССССЕЕЕЕММММММММIIКККККОООООООППППППП
ТТТТТеееееттттяянннннааааа

Голова 
Громадського 

руху 
«Вiра, Надiя, 

Любов».

ТТТТККККККААААААЧАЧЧЧЧЧЕЕНННННННККККККОООООО 
ЛЛЛЛЛЛюююююююддддмдмдммииииилллллаааа
Президентка 
БФ « Шлях 
до свободи» 
та голова 

Благодiйного 
фонду 

соцiального 
захисту старостi
громадян «Наше 

майбутнє».
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ПППППАААААВВВВВЛЛЛЛОООООООВВВВВААААААА
ООООООллллллененннннааааа

Координаторка 
культурологічних

проєктів, 
членкиня 

виконкому 
Одеської 

міськради, 
заступниця голови 
міської історико-

топонімічної 
комісії.

РРРРРООООООТАТАТАААРРРРРРII
ОООООООллллллененнннааааа

Журналістка, 
волонтерка. 

Сертифікована 
тренерка з питань 
секснасильства 
під час війни. 
Працює у ГР 
«Віра, Надія, 
Любов» та 

ГО «Культура 
демократії».

Афанасьєва Тамiла

Разом працюють і разом перемагають: Ротарі Олена, Семікоп Тетяна і Леонідова Лілія

Делiєва Наталiя Ткаченко Людмила
 Нагороду Олені Павловій (справа) 
вручила Галина Владимирська
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55.. БЛЛАААГООДДДIЙНННАА ТТАА ВВОООЛЛОННТТЕРРССЬЬКАА ДДIЯЛЛЛЬЬННIССТЬЬ

ВВВВАААААААВВВВIIЛОЛОООООВВВВААААА
АААААлллллььоьоьоннннааааа
Голова ГО 

«Спiльне рiшення», 
депутатка 

Фонтанської 
сiльській раді 

Одеського району, 
голова фракцiї 

ПП «Слуга народу» 
у Фонтанськiй 
сiльськiй раді, 

лiдерка «Зе!Жiнки» 
в Одеському 

районi.

ЕЕТТТННННАААААРОРОРОРООВВВВИИИИЧЧЧЧ
ВВВВВеееерррррооооннннiккккааааа

Керiвник 
БФ «Дотягнись до 
неба», волонтерка, 

пiдприємниця, 
радниця мiського 

голови з соцiально-
гуманiтарних 

питань та 
цифровiзацiї.

ККККААААААРРРРРТТТТАШАШАШАШАШООООООВВВВААААА
ННННааааттттаталллллiiяяяя
Волонтерка. 
Працює на 
пiдтримку 

українського 
воїнства вiд 2014 
року, а з початку 

повномасштабного 
вторгнення ця 
її дiяльнiсть 

набула потужних 
масштабiв.

ННННОООООЖЖЖЖЖЖЕЕЕЕВВНВНВНВНIIКККККООООООВВВВААААА
КККаКааааттттеееееррииинннннаааа
Засновниця та 
директорка БФ 

«Корпорацiя 
Монстрiв»: швидка 

волонтерська 
допомога. 
Почесна 

громадянка 
Одеської областi.

IIггггуууумуммммееееннннняяяя
ССССЕЕЕРРРРАААААФИФИФИФИИММММММАААААА

Настоятелька  
Одеського 
Архангело-

Михайлівського 
жіночого монастиря. 
На території обителі 
діє притулок, який 
надав прихисток 

тисячам потерпілих 
від війни. Надається 

також допомога 
українським 
захисникам.

СССЕЕРРРРДДДДДIIЧЧЕЕЕНННННККККККООООО
МММММММаааааририририннннаааа

Вiйськовий капелан 
та один з керiвникiв 

БФ «Добрий 
самарянин», 

де займається 
питаннями 

мiжнародної 
спiвпрацi i 

гумдопомоги. 
Директорка 

НВК «Творення 
особистостi».

ТТТЕЕРРРРЕЕЕХОХОХОХООВВВВАААААА
ННННааааттттаталллллiiяяяя

Керiвниця мiського 
гуманiтарного 

штабу 
Хаджибейського 
району, iнiцiатор 

соцiнiцiатив, 
автор та керiвник 

низки проєктiв 
БФ «Добрий 
самарянин».

ТТТТИИИИМММММММОООООШШШЕЕЕНННННКККККОООООО
ААААААнннннннаааа

Голова правлiння 
Благодiйної 
органiзацiї 

БФ «Ластiвки 
Акерману», 
засновниця 

виробництва Empire 
of meat 

(«Iмперiя м’яса»), 
блогерка.
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Терехова Наталiя Тимошенко Анна

Нагороди, подарунки і квіти – Вавiловій Альоні

Сердiченко Марина (справа)Iгуменя Серафима Етнарович Веронiка
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66. ОООССВIIТАА ТАА НННААУУККАА

ББББУУУУУУУЙЙЙЙЙЙНННННЕЕЕЕВВВВИИИИИИЧЧЧЧЧ
ООООООллллллененннннааааа

Директорка 
Департаменту 
освiти i науки 

Одеської 
мiської ради.

ГГГГОООООООЛЛЛЛЛУУУУУУУБЕБЕЕЕНННННКККККОООООО
ННННННааааататататалллляяяя
Професорка 

ОНУ 
ім. І.І. Мечникова, 

кафедра 
німецької 
філології, 
доктор 

педагогічних 
наук, кандидат 
філологічних 
наук. Голова 
Приморської 

районної 
парторганізації 

ПП ВО 
«Батьківщина» 

в м. Одесі.

ЛЛЛЛЛIIIСССССЕЕЕЕЄНЄНЄННННКККККООООООО
ООООООООллллллененнннааааа

Професорка 
Пiвденно-

українського 
нацiонального 
педагогiчного 
унiверситету 

iменi К.Д. 
Ушинського, 

доктор 
соцiологiчних 

наук, членкиня 
правлiння 

Асоцiацiї жiнок 
України «Дiя».

РРРРУУУУУУУСССССЯЯЯЯЄЄЄЄВВВВВВАААААА
ММММММММаааааририририинннннаааа
Директорка 

КЗПСО 
«Мистецька 
школа №1 

iм. Е.Г. Гiлельса 
м. Одеси», 
художнiй 
керiвник 

Всеукраїнського 
вiдкритого 
джазового 
фестивалю-

конкурсу «Black 
& White Music».

ССССТТТТРРРЕЕЛЛЛЛККККООВВВВССССЬЬЬЬКККККААААА 
IIРРРРИНИНИНИНААААА
Декан 

факультету 
кібербезпеки, 
програмної 
інженерії та 

комп’ютерних 
наук 

Міжнародного 
гуманітарного 
університету 
(м. Одеса), 

доктор 
технічних наук, 

професор, 
заслужений діяч 
науки і техніки 

України.

ФФФФФФФОООООММММММММIIЦЦЦЦЦЬЬЬЬЬКККККААААААА
ННННННееееелллляяяя

Директорка 
КЗПСО 

«Мистецька 
школа № 8 
м. Одеси», 
художнiй 
керiвник 
Всеукра-
їнського 

фестивалю 
дитячої та 
юнацької 
творчостi 

«Фонтанська 
весна».
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 Кращим педагогам – 
кращі подарунки: 
великодні композиції 
від бренду 
«Атмосфера», 
створеного 
лауреаткою рейтингу 
Іриною Сивак Голубенко Наталя

Лiсеєнко Олена Русяєва Марина Стрелковська Iрина Фомiцька Неля
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777. БIЗЗЗННЕСС ТААА ПIIДДДПРИИЄЄМННИИИЦЦЬЬККАА ДДIЯЛЛЬЬЬННIСССТТЬ

ББББААААААББББЕЕНННННКККККОООООО
ВВВВВiiкккккттттооррррiiяяяя
Директорка 
охоронного 

агентства «Самсон 
Групп-06», 

спiвзасновниця 
та керiвник
БФ «Надiя 
Затишшя».

ГГГГЕЕЕЙЙДЙДЙДЙДЕЕЕЕРРРРР
ООООООллллененннааааа

Дизайнерка, 
засновниця і 
креативний 

директор нішевого 
бренду жіночого 

одягу Maison 
Sophy G. Працює 
в індустрії моди 
понад 16 років. 
Бренд активно 
інтегрується у 
міжнародний 

Fashion простір, 
достойно 

представляючи 
Україну і Одесу.

ККККООООНННННССССТТТТААААНТНТТТIННННОООООВВВВААААА
ООООООллллененннааааа

Засновниця 
першого в Українi 
концептуального 

бутiка флористики 
та декорування 

VARVARA, адвокат, 
PR компанiї нiшевої 

парфумерiї та 
косметики «ЖАН».

ККККККОООООЧЧЧЧЧУУУУРРРРРIIНННННААААА
ДДДДДДаааарр’’’яяяя

Засновниця 
бренду одягу LIOR. 
Заснований в Одесi 

п’ять рокiв тому, 
нинi бренд має 

фiрмовi магазини 
в Одесi та Києвi, 
представництва в 
iнших країнах та 
онлайн-продаж 

на свiтових 
платформах.

ЛЛЛЛЛАААААЗЗЗЗААААААРЕРЕЕНННННККККККООООО
ОООООООллллььггггаааа

Голова Селянського 
фермерського 
господарства 

«Прогрес», 
волонтерка. 
Як очiльниця 

багатопрофiльного 
сiльсько-

господарського 
пiдприємства, 

забезпечує його 
успiшну дiяльнiсть 
у воєнних умовах. 
На постiйнiй основi 
здiйснює благодiйну 

допомогу та 
iншу дiяльнiсть 
на користь ЗСУ. 

Для потреб 
наших захисникiв 

купується 
спорядження i авто.

ННННЕЕЙЙЙЙККООООВВВВАААА
ООООллллененнаааа

Рестораторка, власниця 
торгових марок 
«BURRATINO» 

та «Штрудель», 
волонтерка.

ООООВВВЧЧЧЧЧААААРЕРЕЕННННККККОООО
ММММММаааририннааа
Очiльниця 

модельної агенцiї 
«Royal Family Models», 
авторка та керiвниця 

соцiальних i молодiжних 
проєктiв.

ССССИИИИВАВАААКККК
IIIрррининаа

Виконавча 
директорка Торгового 

дому «Strateg», 
дизайнерка

i власниця бренду 
«Атмосфера».

ХХХХРРРРІІІССССТТТОООООФОФОООРРРРОООООВВВВАААА 
ООООллллененнаааа

Президент та засновник 
клубу мафiї К.О.К.А.I.Н. 

(Клуб Одеського КАртелю 
I Настолок), театральний 

та кiногример, iмiдж 
дизайнер, арт терапевт.
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Сивак Iрина

Нейкова Олена

Лауреаток цієї номінації вітав 
партнер рейтингу Дмитро 
Хандусенко, а для Даші 
Кочуріної – ще й чудовий букет

Хрістофорова Олена Гейдер Олена Овчаренко Марина

Константiнова Олена
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88. ДЕЕРРЖЖАААВВНА ССЛУЖЖЖБАА

ААААЛЛЛЛМММММММААААССССООООООВВВВАААААА
НННННаааааттататалллляяяяя
Заступниця 

начальника вокзалу 
«Одеса-Головна».

ББББЕЕЕДДДДДДРРЕЕЕЕГГГГААААА
ССССввввiiiттттлалааанннннаааа
Заступниця 

Одеського мiського 
голови, директорка 

департаменту 
фiнансiв Одеської 

мiської ради.

ГГГГУУУУУУММММММЕЕЕЕННННЮЮЮЮЮЮЮККККК 
ГГГаГааааллллиинннннааааа

Завiдуюча сектором 
нагород Одеської 

обласної державної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї, 
вiдповiдальний 

секретар комiсiї з 
державних нагород, 
магiстр державного 

управлiння.

ЗЗЗАААААХХХХХААААААРРРРЧЧЕЕЕЕННННККККОООООО---
ННННЕЕЕЕТТТТУУУУУЖЖЖЖЖИЖИЖИЖИЛЛЛЛЛОООООВВВВААААА

ООООООллллененннааааа
Радниця голови 

Одеської районної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї.

ЗЗЗЗIIНННННЧЧЧЧЧЕНЕНННКККККОКООООО
МММММММаааааририририннннаааа
Директорка 

департаменту 
фiнансiв Одеської 

обласної державної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї, 
депутатка Одеської 

обласної ради.

ККККИИИИИТТТТААААААЙСЙСССЬЬЬЬЬККККККАААААА
ООООООллллененннааааа

Директорка 
департаменту 

працi та соцiальної 
полiтики Одеської 

мiської ради.

ККККООООООЛЛЛЛЛЛЬЬЧЧЧЧАААААААКККК
ВВВВааааллллеееентнтттиииинннаааа

Начальниця 
управлiння фiзичної 

культури i спорту 
Департаменту 

фiзичної культури, 
спорту i туризму 

Одеської обласної 
державної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї.

МММММММАААААЛЛЛЛЛЬЬЬЦЦЦЦЦЕЕЕЕВВВВАААААА
ННННааааттттаталллллiiяяяя
Заступниця 
директора 

департаменту 
iнформацiї 

та зв’язкiв iз 
громадськiстю 

Одеської мiської 
ради, начальниця 
вiддiлу зв’язкiв зi 

ЗМI.

ОООООЛЛЛЛЛЛIЙЙЙЙНННННИИИИИКККК
ООООООллллененннааааа

Директорка 
департаменту 

культури, 
нацiональностей, 
релiгiй та охорони 
об’єктiв культурної 
спадщини Одеської 

державної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї.

ППППООООООПОПОПОПОПОВВВВААААА
МММММММаааааррррiiяяяя

Представник 
Уповноваженого 
з прав людини 
Верховної Ради 

України в Одеськiй 
областi.

ППППРРРРОООООКККККОПОПОПОПОПЕЕЕЕЧЧЧЧЧКККККООООО
ЛЛЛююююююддмдмдммиииллллааа

Голова 
Доброславської 
територiальної 

громади Одеського 
району Одеської 

областi. Вiйськовий 
волонтер з 2014 

року.

РРРРОООООКККККУУУУУНННЕЕЕЦЦЦЦЦЬЬЬЬЬ---
СССССОООООРРРРРООООЧЧЧЧАААААААНННН

ОООООкккксасасасаннннааааа
Директорка 

департаменту 
охорони здоров’я 
Одеської обласної 

державної 
(вiйськової) 

адмiнiстрацiї.

СССООООООККККОКООЛЛЛЛЛIIКККККК
ЛЛЛЛЛаааааририририссссааааа
Начальниця 
управлiння 
з майнових 

вiдносин Одеської 
обласної ради.

ЧЧЧЧЕЕЕЕРРРРРННННОООООВВВВАААААА
ОООООккккссасасаннннааааа

Начальниця управління
міжнародних відносин 

Департаменту 
культури, 

міжнародного 
співробітництва 
та європейської 

інтеграції Одеської 
міськради.

ЯЯЯЯССССТТТРРРРЕЕМЕМММССССЬЬЬЬЬККККАКААААА
IIрррррининининааааа

Начальниця 
управлiння 
розвитку 

споживчого 
ринку та захисту 
прав споживачiв 
Одеської мiської 

ради.
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Кольчак Валентина (справа) Диплом і подарунки – для Рокунець-Сорочан Оксани

Державних службовиць вітав і нагороджував начальник Одеського 
райуправління ГУ ДСНС України в Одеській області Микола Федькалов

Алмасова Наталя (зліва) і Марина Жигалюк

Попова Марiя

Чернова Оксана

Соколiк ЛарисаПрокопечко Людмила

Ястремська Iрина

Олiйник 
Олена 
і Гуменюк 
Галина
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9.. КККУЛЬЬТТУРААА ТТА ММИИИССТТЕЕЦЦТТВВОО

БББББААААААБИБИБИИИЧЧЧЧЧ
ННННННааааддддiiяяяяя

Генеральна 
директорка 
Одеського 

нацiонального 
академiчного 
театру опери 

та балету. 
Заслужений 
працiвник 
культури 
України.

БББББIIIРРРРЮЮЮЮЮЮЮЮККККООООООВВВВААААААА
IIIрррррининининнааааа

Генеральна 
директорка 

Одеської 
нацiональної 

наукової 
бiблiотеки. 
Заслужений 
працiвник 
культури 
України.

ББББББОООООООНДНДНДНДНДАААААААРРРРР
ЄЄЄЄвввввггггеенннннiiяяяяя
Професорка 

ОНМА 
ім. А.В. Нежданової, 

завідувачка 
кафедри 
хорового 

диригування, 
керівниця 

зразкового 
дитячого хору 
«Solo musica».

ББББООООООРРРРРТТТТННННІНІКККККООООООВВВВВАААААА
ООООООллллллененнннааааа
Директорка 
Одеського 
фахового 

коледжу мистецтв 
ім. К.Ф.Данькевича,

заслужений 
працівник 

культури України, 
кандидат 
педнаук.

ББББББУУУУУРРРРРЛЛЛАААААААЙЙЙЙЙ--
ПППППIIТТТТЕЕЕЕРОРОРООООВВВВАААААА
ОООООООккккксасасасаннннааааа

Директорка – 
художня керiвниця

Одеського 
театру юного 

глядача 
iм. Юрiя Олешi, 

заслужена 
артистка 
України.

ЗЗЗЗЗIIЦЕЦЕЦЕЦЕРРРРР
ГГГГаГаааааллллилииннннааааа

Директорка 
Одеської 
обласної 

державної 
фiлармонiї 

iм. Д. Ойстраха, 
заслужений 
працiвник 
культури 
України.

КККККУУУУДДДДДДДРРРРЯВЯВВВЕЕЕЦЦЦЦЦЦЬЬЬЬ
ВВВВаааааллллееррррiiiяяяя

Творчий псевдонiм 
SKYLLER. Спiвачка, 

учасниця 
Нацiонального 

вiдбору конкурсу 
«Євробачення 

2024».

ЛЛЛЛЛЛIППППППТТУУУУУГГГГААААА
ТТТТееееттттяяннннааааа

Директорка 
Одеського 

лiтературного 
музею, заслужений 
працiвник культури 

України.

ППППАААААВВВВЛЛЛЛЛIШIШШШШИИИИИНННННААААА
АААААннннааааассссттаааасссiiяяяя

Хореограф-
постановник, 

триразова чемпіонка 
світу зі степу, 

чемпіонка світу зі 
степ-імпровізації 

«Battle of the Feet», 
чемпіонка Європи і 

України.

ППППИИИИВВВВОООООВАВАВАВАРРРРРОООООВВВВАААААА
ЮЮЮЮЮЮЮллiiiяяяя

Директорка – художня 
керівниця Одеського 

академічного 
українського 

музично-драматичного
театру ім. Василя 
Василька. Голова 

Одеського відділення 
НСТД України.

ППППООООООДДДДДДЕЕЕЕРСРСССЬЬЬЬЬККККККААААА
ТТТТееееттттяяннннааааа

Начальниця 
інформаційно-

рекламного відділу 
Одеського театру опери 
та балету, режисерка-

постановниця 
фестивалів і концертів, 
заслужений працівник 

культури України.

ППППООООООКККККРРРРОВОВОВОВССССЬЬЬЬККККАААААА
АААААррррсссееннннiiяяяя

PR-директорка 
Мiжнародного 

культурного центру 
«УНIОН», виконавча 
директорка фестивалю 

«Золотi скрипки 
Одеси»,

телеведуча.

РРРРЕЕЕЕВВВВВЕЕЕЕННННКККККООООО
ВВВВiiрарааа

Професорка Одеської 
нацiональної 

музичної академiї 
iм. А.В. Нежданової, 
директорка оперної 

студiї ОНМА, 
народна артистка 

України, волонтерка.

РРРРЕЕЕЕДДДДДЬДЬККККККООООО
ОООООООллллененннааааа

Директорка – 
художня керiвниця 

Одеського 
академiчного театру 

музичної комедiї 
iм. М. Водяного, 

заслужений 
працiвник культури 

України.

ТТТТКККККААААЧАЧУУУУУУКККК
ННННаааатттаталлллiiiяяяя

Солiстка Одеського 
академiчного театру 

музичної комедiї 
iм. М. Водяного, 

лауреатка 
мiжнародних 

конкурсiв, заслужена
артистка України, 

волонтерка.

ЦЦЦЦЦЕЕЕППППКККККООЛОЛОЛОЛЕЕЕЕННННККККОООООО
ККККааааррррмммммееееллллллллаааа

Композиторка, професорка 
ОНМА ім. О. В. Нежданової, 
арт-директорка фестивалю 
«Два дні і дві ночі нової 
музики», заслужений 

діяч мистецтв України. 
Лауреатка Національної

премії України 
ім. Т.Г. Шевченка.
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Цепколенко КармеллаБабич Надія 

Діячок культури і мистецтва вітав перший заступник 
голови Одеської облради Олег Радковський

Бiрюкова IринаПодерська Тетяна

Пивоварова Юлiя (справа) Зiцер Галина Бортнікова Олена Бондар Євгенiя

Покровська АрсенiяБурлай-Пiтерова ОксанаТкачук НаталiяРевенко Вiра
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100. ЮЮРИИИССПРУДДДЕЕНЦЦIЯ

БББББОООООЙКЙККККООООООО
ННННааааттттаталллллiiяяяя
Директорка 

Адвокатського 
об’єднання 
«Грищенко i 

партнери Одеса». 
Постiйно пiдтримує 

дiяльнiсть БФ 
«Адвокатський 
волонтерський 
центр» при Радi 

адвокатiв Одеської 
областi.

ДДДДДРРРРИИИИИШШШШШЛЛЛЛЮЮЮЮЮЮЮККККК
ООООООллллененннааааа

Адвокатка, 
співзасновниця 

БФ «Адвокатський 
волонтерський 

центр». Займається 
медичним 

напрямком 
фонду. Надає 

всебічну допомогу 
внутрішньо 

переміщеним 
особам.

ККККАААААРРРРРМММММММААААЗЗЗЗIННННААААА
КККККааааттттееееерриииннннаааа
Секретар Ради 

адвокатiв Одещини. 
Координаторка 

БФ «Адвокатський 
волонтерський 
центр» при Радi 

адвокатiв Одеської 
областi.

НННННЕЕЕЕССССТТТТЕЕЕЕРРЕЕЕЕНННННККККККООООО
ВВВВВiiкккккттттооррррiiяяяя
Адвокатка, 
волонтерка 
громадської 
органiзацiї 

«Експедицiя», 
засновниця 
мистецького 

журналу 
«ART Chili».

ОООООСССССАААААУУУУУУЛЕЛЕЕЕНННННККККККООООО
ССССввввiiiттттлалааанннннаааа

Депутатка Одеської 
міськради, доктор 
юридичних наук, 

доцент. Професорка 
Одеської 

державної академії 
будівництва та 
архітектури. 
Засновниця 

ТОВ «Юридична 
компанія Світлани 

Осауленко».
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Осауленко СвiтланаБойко Наталiя (справа)

Нестеренко Вiкторiя Кармазiна Катерина
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11. ЗЗММI ТТАА БЛОООГГЕРРИИ

БББЕЕЕЕСССЕЕДДДДОООВВВВСССЬЬЬККККААААА
ООООллллененнаааа

Авторка YouTube-
каналу «Готуємо з 

Оленою Беседовською». 
Авторка книги рецептiв 
«Бессарабська кухня», 

яка видана англiйською 
мовою i пропагує 

українську матерiальну 
культурну спадщину 
у свiтi. Волонтерка-

координаторка 
благодiйної органiзацiї 

«Все буде Україна».

ВВВВОООООЙЙЙЙТТТТЕЕННННККККООООО
ООООлллленннаааа

Головна редакторка 
обласної громадсько-

полiтичної газети 
«Одеськi вiстi», 

волонтерка.

ДДДДДАААААШШШШАААА
ВВВВААНННН

Блогерка, 
модель.

ЛЛЛЛIIББББЕЕЕЕРОРООООВВВВАААА
ВВВВллллададддаааа

Фотографиня-
документалiстка, 

волонтерка. З перших 
мiсяцiв повномасштабного 

вторгнення перебуває 
в гарячих точках та 
документує вiйну.

ММММЕЕЕЕДДДДУУУУУШШШШЕШЕВВВВССССЬЬЬЬККККААААА
IIIрррининааа

Блогерка, 
волонтерка.

ССССИИИИББIIРР
ВВВiiккктттооррррiяяя

Воєнкор, громадська 
дiячка, волонтерка.

ЧЧЧЧЕЕЕРРРЕЕЕВВААААТТТТАААА
ТТТеееетттятянннааа

Телеведуча, директорка 
Благодiйного фонду iменi 
Олександра Жолобова, 

членкиня Нацiональної спiлки 
журналiстiв України.
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Даша Ван
Нагороди блогеркам вручив заслужений журналіст України 
Олександр Козир. На фото – з Беседовською Оленою
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12. ККРРАССАА ТАА МММООДДДАА

ГГГГУУУУУУССССАААААРРООООООВВВВААААА
ЛЛЛЛЛююююююдддмдммиииилллаааа

Модель, засновниця 
Школи краси та 

грацiї «Афродiта» 
та фестивалю «Art 

Fashion Cruise».

ДДДДОООООМММММББББРРРРООВВВСССЬЬЬККККААААА
ААААААнннннннаааа

Фотографиня, 
головна редакторка 

Collaboration, 
експертка з fashion.

ЛЛЛЛЛЛОООООТТТТИИИИШШШШШШКККККООООО
IIIнннннанааа

Директорка мережi 
шкiл розвитку 

модельного 
агентства «Royal 
Family Models» 

та офiцiйна 
представниця 
Української 

асоцiацiї моди в 
Одесi. Ведуча, 

модель, хореограф, 
режисерка-

постановниця 
fashion show.

СССССВВВВIРIРIIДДДДД
АААААннннааааассссттаааасссiiiяяяя

Директорка фiтнес-
клубу. Органiзатор 
масових заходiв, 
кризис-менеджер. 
Увiйшла до списку 

лауреаток «Топ-100: 
Гордiсть та краса 

України» в номiнацiї 
«Iвент та шоу-

бiзнес».

ССССIIIДДДДДДООООРРРРРУУУУУКККК
IIррррининининааааа

Генеральна 
директорка 

Всеукраїнського 
жiночого фестивалю 

DIVA, психолог, 
прогнозист моди. 
Лауреатка премiї 
України з fashion-
дизайну, авторка 

навчальних програм 
i ТV-експертка в 

галузi моди i стилю.
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Красиві переможниці красивої номінації (зліва направо): Свірід Анастасія, 
Лотишко Інна, Гусарова Людмила, Домбровська Анна  і Сідорук Ірина
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ЛАУРЕАТКИ ЦЬОГОРIЧНОГО РЕЙТИНГУ 
«100 УСПIШНИХ ЖIНОК ОДЕЩИНИ: 
РАЗОМ – ДО ПЕРЕМОГИ!» 22 БЕРЕЗНЯ 
БУЛИ ЗАПРОШЕНI НА УРОЧИСТУ 
ЦЕРЕМОНIЮ НАГОРОДЖЕННЯ У 
МIЖНАРОДНИЙ КУЛЬТУРНИЙ ЦЕНТР 
«УНIОН». ОДНАК ВОРОГ I ТУТ ЛЕДВЕ 
НЕ ЗАВАДИВ МИРНIЙ РАДIСНIЙ 
ЦЕРЕМОНIЇ. ЯКРАЗ У НIЧ З 21 НА 
22 БЕРЕЗНЯ ОДЕСА Й ОБЛАСТЬ 
ЗАЗНАЛИ МАСОВАНОГО ВОРОЖОГО 
ОБСТРIЛУ, ТОЖ НА РАНОК ЦЕНТР 
МIСТА БУВ БЕЗ ЕНЕРГОПОСТАЧАННЯ. 
ЦЕ ПОСТАВИЛО ПIД СУМНIВ 
САМУ МОЖЛИВIСТЬ ПРОВЕДЕННЯ 
ЦЕРЕМОНIЇ: ЯК ВКЛЮЧАТИ 
ПIДГОТОВЛЕНI ФОНОГРАМИ I 
ВIДЕО, ЯК ВИВОДИТИ НА ЕКРАН 
ФОТО ЛАУРЕАТОК, ЯК ПОТIМ 
ЇХ ФОТОГРАФУВАТИ У ТЕМНIЙ 
ФОТОЗОНI...

ЦЕРЕМООННIЯЯ НННААГГОООРОООДДЖЖЕЕЕНННЯ ЛАААУУРЕЕААТОООКК РРЕЕЕЙТТИИИНГУУ
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Ведучі церемонії Галина Владимирська та Ігор Окс
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Органiзаторам можуть зауважити: навiщо взагалi зважилися 
на таке у час вiйни, адже передбачити, чи буде обстрiл напередоднi, 
або навiть того ж дня, неможливо! Цiлком справедливо. Але лише 
з одного боку. Бо тi ж самi жiнки, коли з ними радилися – проводи-
ти церемонiю чи обмежитися публiкацiями списку переможниць, 
щиро пiдтримували iдею проведення. Аргументи? «Так хочеться хоч 
краплинку радостi у цей важкий час! Так хочеться почути добрi сло-
ва на свою адресу! Так хочеться святкового спiлкування, як це було 
у мирнi часи...» I це переважило всi сумнiви!

Щоправда, зовсiм так, як у мирнi часи, не вийшло. За 
вiдсутностi свiтла по всьому мiсту мало не кожна з лауреаток пи-
сала чи дзвонила: то як, церемонiя вiдбудеться? Вiдступати вже 
було неможливо, але знову зародилися сумнiви: чи зважаться 
вони прийти?
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Хореографічна композиція від студентів Одеського коледжу мистецтв

Лариса Якобчук весь час була у центрі уваги

Враженнями від події ділиться Лариса Соколік

Софія Нагорняк – частий гість на ТВ

Нагороду за свою племінницю Даяну 
Ястремську отримує Ірина Ястремська

Диплом, подарунки і квіти – для Марії Наказенко-Івлевої
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Але не дарма у назвi рейтингу є девiз «Разом – до перемо-
ги!», i вже за пiв години до початку залу центру почали запо-
внювати усмiхненi, небуденно вдягненi жiнки та гостi-чоловiки. 
З-помiж усiх видiлялися стрункi красунi у вiйськовiй формi, до 
яких усi пiдходили i вiталися з особливою шаною. Панi полков-
ник Лариса Якобчук приїхала на церемонiю аж з Херсонщи-
ни, де її частина тримає рубiж уже на лiвому березi Днiпра. 
Марiя Наказенко-Iвлева, начальник стройової частини 
вiдновлення персоналу штабу вiйськової частини однiєї з 
бригад ЗСУ, прийшла навiть зi своїми дiтками. Вiйськовi 
капелани Марина Сердiченко та Олена Жевець, на 
щастя, якраз були в Одесi, тож – i на церемонiї. А 
ось завiдувачку хiрургiчним вiддiленням польово-
го госпiталю Свiтлану Галич керiвництво, на жаль, не 
вiдпустило. Не дозволила ситуацiя прийти i добре вiдомим 
нинi всiй Українi вiйськовослужбовицям Наталi Гуменюк i 
Русланi Данилкiнiй, але вони обидвi прагнули доєднатися до 
такого шанованого жiночого зiбрання i передали вiтання та 
теплi побажання!

...Саме з вiдзначення жiнок-вiйськових i мала розпоча-
тися церемонiя нагородження. Та чекали на появу електро-
живлення. Незабаром на столах i сценi з’явилися великi 
свiчки. Їх тепле свiтло додало романтики i затишку залi, 
але аж нiяк не сприяло початку церемонiї. Ведучi – креа-
тивний директор центру «Унiон» Iгор Окс i головний редак-
тор журналу «Фаворит удачi» Галина Владимирська – як мог-
ли, заповнювали паузу, вглядаючись у напiвтемний простiр... 
Не зi сцени, а прямо стоячи мiж столами у залi, щоб його було 
краще видно i чути, взяв слово голова оргкомiтету, очiльник 
Пiвденноукраїнського Медiа Холдингу, заслужений журналiст 
України Петро Галчанський. Вiн привiтав присутнiх, подякував 
за пiдтримку i пiдкреслив важливiсть проведення такого рей-
тингу саме у цей важкий час.

Нарештi було органiзовано подачу електроенергiї потужни-
ми генераторами, якi були спецiально доставленi. Величезна по-
дяка органiзаторiв партнерам-друзям!!! I в момент, коли заграли 
свiтлом люстри i все мало пiти за сценарiєм, заграла i ненависна 
мелодiя тривоги. Всiх запросили до бомбосховища: одесити вже 
добре знають, що загроза балiстики – це серйозно. А тривога за 
близьких змусила деяких лауреаток поспiшити додому...

I все ж це сталося! I панував пiднесений настрiй у залi й на 
сценi!!!

Подiю вiдкрила композицiя у виконаннi студенток 
хореографiчного вiддiлення Одеського фахового коледжу ми-
стецтв iменi К.Ф. Данькевича. На музику, пiд яку вона викону-
валася, були покладенi слова великої української поетеси Лiни 
Костенко: «Людина нiбито не лiтає... А крила має. А крила має!». 
Адже саме такi окриленi своєю працею, своїми доброчинними 
справами жiнки зiбралися того вечора у залi!

Сама ж церемонiя нагородження почалася з хвилини 
мовчання у пам’ять про загиблих у роки вiйни вiйськових i 
цивiльних...

Далi звучали слова вiтання, лауреаткам вручалися дипло-
ми, подарунки i квiти, свiтилися усмiшками обличчя жiнок з ве-
ликого екрану i на сценi! Для отримання дипломiв i подарункiв 
запрошувалися вiйськовослужбовцi i спортсменки (зокрема, i 
чемпiонка з шахiв на останнiх Дефлiмпiйських iграх Свiтлана Гон-
чар), громадськi дiячки i представницi благодiйних органiзацiй, 
державнi службовицi i освiтянки, керiвницi культурних закладiв 
i очiльницi власних бiзнесiв та великих пiдприємств, юрист-
ки i дизайнерки, блогери i журналiстки... Кожна з цих жiнок не 
лише робить свiй внесок у те, щоб наша країна у цей трагiчний 
час жила повноцiнним життям i перемагала, а й примудряється 
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креа-реа
Музичний подарунок від SKYLLER

Тепле спілкування лауреаток: Тетяна 
Ліптуга і Марина Запорожченко 

Лауреатки – членкині Асоціації «Дія» Олена 
Лісеєнко, Олена Жевець і Наталія Делієва
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Оксана Чернова, Іван Ліптуга, Наталя Терехова, Марина і Денис Сердіченко

Неля Фоміцька, Кармелла Цепколенко, Марина Русяєва та ігуменя Серафима

Людмила Ткаченко й Ірина 
Стрелковська – давні знайомі 

Анна Домбровська і Ірина Сідорук – 
«відповідальні за красу»

Господарка центру «УНІОН» Арсенія 
Покровська і член оргкомітету рейтингу 
Марина Жигалюк

Вихованиці модельної агенції «Royal Family Models» показали модне шоу 

Олена Бортнікова (у центрі) зі 
студентами коледжу мистецтв – 
учасниками ансамблю «Данко» 
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оберiгати свою родину, виховувати дiтей. А у багатьох з них за-
раз сини, брати, чоловiки чи близькi люди – у лавах захисникiв... 
Тож у залi не раз звучало «Слава Українi» i у вiдповiдь дружне го-
лосне «Героям слава!».

...Дiї генераторiв, на щастя, вистачило i для артистич-
них виступiв лауреаток рейтингу – спiвачки Валерiї Кудря-
вець (творчий псевдонiм SKYLLER), учасницi Нацiонального 
вiдбору конкурсу «Євробачення 2024», i Анастасiї Павлiшиної, 
неодноразової чемпiонки свiту та Європи зi степу, а також 
ансамблю «Данко» Одеського фахового коледжу мистецтв 
iменi К.Ф. Данькевича (величезна подяка за пiдтримку за-
ходу директорцi цього славного закладу Оленi Бортнiковiй – 
неодноразовiй лауреатцi рейтингу успiшних жiнок Одещини).

Вдалося навiть не вiдмiнити запланованi моднi дефiле вiд 
двох iнших лауреаток рейтингу – Марини Овчаренко, очiльницi 
модельної агенцiї «Royal Family Models», та Олени Гейдер, 
засновницi i креативного директора нiшевого бренду жiночого 
одягу Maison Sophy G, волонтерки...

...Численнi позитивнi вiдгуки лауреаток i гостей церемонiї, 
адресованi органiзаторам особисто чи опублiкованi у соцмере-
жах, переконливо засвiдчили: попри все, i рейтинг, i святкову 
церемонiю нагородження варто було проводити! 

Звичайно, нi святкової церемонiї, нi квiтiв та подарункiв 
лауреаткам не було б без потужної пiдтримки друзiв i 
партнерiв Пiвденноукраїнського Медiа Холдингу.

Генеральний партнер рейтингу – торговельна мар-
ка Кока-кола. Ще один провiдний партнер – Мiжнародний 
культурний центр UNION, у якому й вiдбулися урочистостi.

У залi та в холi гостей частував Торговий дiм «Вина свiту». 
Партнерами церемонiї виступили Одеське вище професiйне 
училище морського туристичного сервiсу (директор – Сергiй 
Бiлоконенко) та модельна агенцiя «Royal Family Models». Це їх 
гарнi, добре навченi i вихованi дiвчата i хлопцi обслуговували 
гостей за столами, а також допомагали пiд час нагородження.

Генеральний директор охоронного агентства «Самсон 
Групп-06», депутат Одеської обласної ради, доброволець-
тероборонiвець Андрiй Бабенко пiдготував свої особистi 
подарунковi набори. Косметична компанiя DIANGE (за-
сновник – Дмитро Хандусенко) та український бренд одя-
гу Lior (засновниця – лауреатка рейтингу Дар’я Кочурiна) на-
дали коштовнi подарунки для переможниць в деяких окремих 
номiнацiях. Цi двi компанiї та агентство «Самсон Груп-06» також 
надали у подарунок усiм жiнкам свої сертифiкати, як i Just Right 
Snacks – крафтовий виробник натуральних м’ясних снекiв.

Усi жiнки отримали подарунки вiд компанiї «Strateg» – 
провiдного українського виробника настiльних iгор i наборiв 
для творчостi (засновник i гендиректор – Олександр 
Сивак). Перший Український Мiжнародний Банк пода-
рував вишуканi светри-худi для переможниць у номiнацiї 
«Благодiйна та волонтерська дiяльнiсть» (адже саме цим 
жiнкам часто доводиться перебувати в дорозi!), а також готує 
для лауреаток свої картки. Одна з лауреаток, власниця i ди-
зайнерка бренду «Атмосфера» Iрина Сивак подарувала 
чудовi великоднi композицiї освiтянкам, а Музей шоколаду – 
квитки на вiдвiдування i солодощi – всiм лауреаткам.

Окрема подяка – за квiти для учасниць, якi надав за 
собiвартiстю концептуальний бутiк флористики та декору-
вання VARVARA (засновниця – Олена Константiнова).

Усiх лауреаток з дипломами запросили на фотосесiю 
до брендвола, бiля якого на них чекала Ангелiна 
Тарасенко, одна з найкращих одеських фотографiв. Устат-
кування для освiтлення фотозони безкоштовно надала 
фiрма «Konon Rocks studio» (https://www.instagram.com/
konon_rocks_studio?utm_source=ig_web_button_share_
sheet&igsh=ZDNlZDc0MzIxNw==). 

Iнформацiйнi партнери: Пiвденноукраїнський Медiа 
Холдинг, iнформацiйне агентство «Одеса-медiа», журнал 
«Фаворит удачi».

ПППООООДДДДЯЯККККАААА ВСССIММММ,, ХХХТТОООО 
ППIДДДТТТРРИИИИММММУУУВВААААВ I НННААААДДДИИИИХХААААВВВ!
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Їх знають усі! Оксана Рокунець-Сорочан, 
Таміла Афанасьєва і Лариса Соколік

Дефіле бренду Maison Sophy G від Олени Гейдер
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Влада ГалiнаВлада Галiна
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«СИЛА ЙТИ ДАЛI»:
НАДИХАЮЧИЙ, 

МОДНИЙ I АКТУАЛЬНИЙ ПРОЄКТ 
ВIД БРЕНДУ MAISON SOPHY GMAISON SOPHY G
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10-РIЧЧЯ СВОГО 10-РIЧЧЯ СВОГО 
АВТОРСЬКОГО БРЕНДУ АВТОРСЬКОГО БРЕНДУ 
MAISON SOPHY G MAISON SOPHY G 
ТАЛАНОВИТА ОДЕСЬКА ТАЛАНОВИТА ОДЕСЬКА 
ДИЗАЙНЕРКА ОЛЕНА ДИЗАЙНЕРКА ОЛЕНА 
ГЕЙДЕР ВИРIШИЛА ГЕЙДЕР ВИРIШИЛА 
ВIДЗНАЧИТИ НЕ ЛИШЕ ВIДЗНАЧИТИ НЕ ЛИШЕ 
РЕТРОСПЕКТИВНИМ РЕТРОСПЕКТИВНИМ 
ПОКАЗОМ КОЛЕКЦIЙ, ПОКАЗОМ КОЛЕКЦIЙ, 
А Й РЕАЛIЗАЦIЄЮ А Й РЕАЛIЗАЦIЄЮ 
УНIКАЛЬНОГО УНIКАЛЬНОГО 
СОЦIАЛЬНО-СОЦIАЛЬНО-
ПРЕЗЕНТАЦIЙНОГО ПРЕЗЕНТАЦIЙНОГО 
ЗАХОДУ «СИЛА ЙТИ ЗАХОДУ «СИЛА ЙТИ 
ДАЛI». 26 ЛИПНЯ У ЗАЛI ДАЛI». 26 ЛИПНЯ У ЗАЛI 
ОДЕСЬКОГО МУЗЕЮ ОДЕСЬКОГО МУЗЕЮ 
ЗАХIДНОГО I СХIДНОГО ЗАХIДНОГО I СХIДНОГО 
МИСТЕЦТВА ДЕФIЛЮВАЛИ МИСТЕЦТВА ДЕФIЛЮВАЛИ 
I ПРОФЕСIЙНI МОДЕЛI I ПРОФЕСIЙНI МОДЕЛI 
ВIД МА PERSOMA ТА ВIД МА PERSOMA ТА 
КЛУБУ МОДЕЛЕЙ LADY КЛУБУ МОДЕЛЕЙ LADY 
FOREVER, I ЖIНКИ, ЯКI FOREVER, I ЖIНКИ, ЯКI 
ПЕРЕБУВАЮТЬ В ОДЕСI ПЕРЕБУВАЮТЬ В ОДЕСI 
У СТАТУСI ВНУТРIШНЬО У СТАТУСI ВНУТРIШНЬО 
ПЕРЕМIЩЕНИХ ОСIБ.ПЕРЕМIЩЕНИХ ОСIБ.

Така синергiя дозволила пiдтримати 
українок, якi опинились у складних 
життєвих обставинах, i водночас проде-
монструвати силу та можливостi жiнок 
у бiзнесi на яскравому прикладi бренду 
Maison Sophy G, реалiзацiя якого триває 
попри велику вiйну.

Незвичайний проєкт з радістю дієво 
підтримали відомі громадські діячки 
Одеси Тетяна Семікоп, Лілія Леонідова 
та Олена Беседовська. Адже кожна з 
них активно працює у сфері надання 
всебічної допомоги українкам, а особли-
во – у час великої війни. До речі, цілком 
закономірно, що всі ці організаторки за-
ходу, як і сама Олена Гейдер, стали цьо-
го року переможницями рейтингу «100 
успішних жінок Одещини. Разом – до Пе-
ремоги!»  

...Якщо з моделями згаданих вище 
агенцiї i клубу бренд давно встановив 
професiйнi стосунки, то з жiнками, якi 
опинилися в Одесi через воєннi загро-
зи, треба було працювати з особливою 
тактовнiстю i водночас – ретельнiстю 
та наполегливiстю. Зокрема – знайти 
для кожної образ, який би вiдповiдав 
не лише зовнiшнiм параметрам, а 
психологiчному стану. Та, попри всi 

«ПРОЄКТ «СИЛА ЙТИ ДАЛI» СТАВ ЩЕ ОДНИМ «ПРОЄКТ «СИЛА ЙТИ ДАЛI» СТАВ ЩЕ ОДНИМ 
СВIДЧЕННЯМ НАШОЇ ВIРИ У ТЕ, ЩО КРАСА СВIДЧЕННЯМ НАШОЇ ВIРИ У ТЕ, ЩО КРАСА 
ВРЯТУЄ СВIТ... ВОНА ДОПОМАГАЄ НАМ ВРЯТУЄ СВIТ... ВОНА ДОПОМАГАЄ НАМ 

ЗНАЙТИ НАДIЮ ТА СИЛИ ЙТИ ДАЛI, ТВОРИТИ ЗНАЙТИ НАДIЮ ТА СИЛИ ЙТИ ДАЛI, ТВОРИТИ 
I ЛЮБИТИ НАВIТЬ У НАЙТЕМНIШI ЧАСИ. КРАСА I ЛЮБИТИ НАВIТЬ У НАЙТЕМНIШI ЧАСИ. КРАСА 
ЗДАТНА ЗЦIЛЮВАТИ НАШI ДУШI, ВИЯВЛЯТИ ЗДАТНА ЗЦIЛЮВАТИ НАШI ДУШI, ВИЯВЛЯТИ 
БОЖЕСТВЕННЕ СВIТЛО, ОБ’ЄДНУВАТИ НАС I БОЖЕСТВЕННЕ СВIТЛО, ОБ’ЄДНУВАТИ НАС I 
ДАВАТИ ВIРУ В КРАЩЕ МАЙБУТНЄ».ДАВАТИ ВIРУ В КРАЩЕ МАЙБУТНЄ».
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– Краса i гармонiя – це засiб 

спiлкування зi свiтом, це свiтогляд i релiгiя, – 
розповiдає дизайнерка. – Я багато рокiв 

займаюсь тим, що транслюю красу за 

допомогою моди. Але мода – це аж нiяк 

не про речi, це про нашi вiдносини зi 

свiтом. Бренд Maison Sophy G народже-

ний в Одесi. Це мiсце нашої сили i на-

шого натхнення. Ми стали вiдомими за 

кордоном, але завжди дуже гордо каже-

мо: «Ми з України!» Ми дуже пишаємося, 

коли вiдомi акторки, селебритi, мисткинi 

дефiлюють у нашому вбраннi на червоних 

хiдниках мiжнародних кiнофестивалiв та 

на свiтських раутах. Ми мрiємо, що Вели-

ка Перемога дасть можливiсть вiдновити 

культурне i свiтське життя в Українi, i ми 

будемо iз задоволенням створювати новi 

кутюрнi колекцiї, прославляючи нашу 

Батькiвщину.

Захiд вiдвiдала директорка депар-
таменту працi та соцiальної полiтики 
Одеської мiської ради Олена Китайська.

– Вiйна стала серйозним викликом 

для всiх нас, – зазначила вона. – Жiноче 

лiдерство в умовах повномасштабної 

вiйни стало не цiллю, а одним iз потужних 

iнструментiв виживання та вiдновлення, 

запорукою соцiальної та економiчної 

стабiльностi. Завдяки спiвпрацi мiської 

влади та громадських органiзацiй у на-

шому мiстi реалiзується багато успiшних 

проєктiв, спрямованих на пiдтримку 

жiнок, якi опинились у складних життєвих 

обставинах. Сьогоднiшнiй захiд є яскра-

вим прикладом такої взаємодiї, плат-

формою для комунiкацiї, розширення 

можливостей жiнок у бiзнесi та стимулом 

до кар’єрного зростання.

Олена Китайська подякувала 
органiзаторам i учасникам заходу за 
плiдну спiвпрацю та надiйне партнер-
ство в реалiзацiї соцiально важливих 
проєктiв, активну громадянську позицiю та 
благодiйну дiяльнiсть i вручила їм подяки.

Ведучою заходу була Олександра Бе-
седовська, яка чудово впоралася з цим 
непростим завданням.  

Ініціаторами та організаторами 
заходу «Сила йти далі» стали: бренд 
Maison Sophy G, Клуб успішних жінок, 
Громадський Рух «Віра, Надія, Любов», 
ГО «Культура демократії», Благодійний 
фонд «Місто тисячі джерел», Коаліція 
1325 Одещина.Свої подарунки при-
готували учасницям проєкту партне-
ри заходу – репродуктивний центр 
«Лада», Нацiональний оператор з без-
пеки «Центр», «WINE STORY».

А iнформацiйну пiдтримку надав 
Пiвденноукраїнський Медiа Холдинг, 
IА «Одеса-медiа» та журнал «Фаворит 
удачi». 

складнощi, 10 красунь, якi вперше спро-
бували себе у ролi моделей, справили-
ся iз завданням пречудово. А коли вони 
– гордi, гарнi, натхненнi – стояли у ви-
шуканому вбраннi вiд бренду Maison 
Sophy G перед залою, ведуча корот-
ко розповiла життєву iсторiю кожної. 
Вражає, що втративши рiднi домiвки, 
улюблену роботу, звичне оточення, а то 
i своїх рiдних, усi вони нинi повноцiнно 
реалiзують себе у нових професiях, хобi 
чи навчаннi, усi оптимiстично дивляться 
в майбутнє, палко мрiють про перемо-
гу України i сподiваються, що у їхнi рiднi 
мiста повернеться мир i безпека...

А на згадку про участь у проєктi «Сила 
йти далi» цi жiнки отримали незвичайний 
подарунок. Напередоднi ювiлейного по-
казу в славетнiй Одеськiй оперi було 
проведено фотосесiю з жiнками, для 
яких Одеса стала другим домом. Їхню 
красу i витонченiсть тонко пiдмiтила 
вiдома одеська фотографиня Олена Ксе-
нофонтова. Пiд час показу цi портре-
ти прикрашали залу, а потiм їх вручили 
героїням фото.

– Ми вдячнi керiвництву театру, яке 

пiдтримало нашу iнiцiативу i надало нам 

можливiсть реалiзувати наш задум саме 

у цих славетних стiнах, – каже Олена Гей-
дер. – Адже це – найпрекраснiша локацiя!

«Благання про небайдужiсть» – це ще 
одна незвичайна фотовиставка, яка теж 
стала окрасою подiї. Бренд Maison Sophy G 
загалом багато часу придiляє спiльним 
арт проєктам з художниками, музикан-
тами, дiячами мистецтв. Отож, «Благан-
ня про небайдужiсть» – це колаборацiя 
бренду з вiдомою художницею Яною 
Ланде. Ця колекцiя свiтлин виконана 
у технiцi принт на шовку i має глибоке 
фiлософське пiдґрунтя, яке як нiколи ак-
туальне у нашi нелегкi часи. Прем’єра ви-
ставки вiдбулася в Києвi у 2018 роцi i те-
пер уперше – в Одесi.

Свiдченням того, що Олена Гейдер 
i її бренд спiвпрацюють з культурною 
елiтою країни, став i той факт, що показ 
проходив пiд супровiд музики вiдомого 
українського композитора Романа За-
городнюка, i саме в Одесi його твiр був 
представлений слухачам вперше.
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100 УСПIШНИХ ЖIНОК

Головною рушiйною силою в реалiзацiї проєкту 
стали двi Олени – Гейдер i Беседовська. 
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Олена Китайська вітає 
організаторів і учасників події

Тетяна Семікоп  вручає  Олені 
Гейдер Подяку від імені об’єднання 
«Коаліція 1325 Одещина»
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КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕКУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ
Галина ВладимирськаГалина Владимирська

Фото: Олег Владимирський, Фото: Олег Владимирський, 
Сергiй Гуменюк, Олег АратовськийСергiй Гуменюк, Олег Аратовський

«IНТЕЛЕКТ-
ФОРУМ � 
2024» в Одесi: 

60 ВИДАВНИЦТВ, 
ТРИ ТИСЯЧI 
ВИДАНЬ, ДЕСЯТКИ 
РIЗНОМАНIТНИХ 
ЗАХОДIВ
I КОНЦЕРТIВ
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«IНТЕЛЕКТ-ФОРУМ – 2024», ЯКИЙ ВIДБУВСЯ В ОДЕСI 7-9 ЧЕРВНЯ, ПОЄДНАВ
ХХIV ВСЕУКРАЇНСЬКУ ВИСТАВКУ-ФОРУМ «УКРАЇНСЬКА КНИГА НА ОДЕЩИНI» ТА 
V ОДЕСАБIБЛIОСАМIТ – НАУКОВО-ПРАКТИЧНУ КОНФЕРЕНЦIЮ З МIЖНАРОДНОЮ 
УЧАСТЮ ДЛЯ ФАХIВЦIВ БIБЛIОТЕК УКРАЇНИ ТА ЗАРУБIЖЖЯ. А ЩЕ МАВ ВЕЛИКУ 
МИСТЕЦЬКУ ПРОГРАМУ. ОТОЖ, МАСШТАБИ ЗАХОДУ – ВРАЖАЮЧI! 

Проведення цього загальнонацiонального заходу є 
свiдченням того, що повномасштабна ворожа росiйська 
агресiя не здатна зупинити культурно-мистецький рух 
в Українi. Одеська нацiональна наукова бiблiотека вже 
вкотре стала мiсцем зустрiчi книголюбiв, письменникiв, 
фахiвцiв видавничої справи, науковцiв i лiтературознавцiв, 
мистецтвознавцiв, iлюстраторiв книги, бiблiотечних 
фахiвцiв та широкої громадськостi.

Цьогорiчний «Iнтелект-форум» ОННБ провела пiд егiдою 
Мiнiстерства культури та iнформацiйної полiтики України, 
за пiдтримки Одеської обласної державної (вiйськової) 
адмiнiстрацiї, Одеської обласної та мiської рад, Державної 
установи «Український iнститут книги», у спiвпрацi з 
ГО «Українська бiблiотечна асоцiацiя», ГО «Бiблiополiс», 
Українською асоцiацiєю видавцiв та книгорозповсюджувачiв, 
Книжковою палатою України iм. Iвана Федорова.

БЛИЖЧЕ ДО ЧИТАЧА I ЗI СВЯТКОВИМ НАСТРОЄМ!

Цього року зацiкавленi читачi мог-
ли познайомитися з новинками кни-
говидання прямо бiля будiвлi ОННБ 
на вулицi Пастера, де з самого ранку 
були розгорнутi намети вiд рiзних ви-
давництв i книгарень. Ця новацiя дала 
змогу долучити до виставки-продажу 
навiть випадкових перехожих, а отже 

поцiновувачiв української книжки ста-
ло бiльше! Тут же було облаштовано ве-
лику сцену, на якiй, змiнюючи один од-
ного, виступали рiзнi творчi колективи 
Одеси. Розпочав концертний марафон, 
який став мистецькою окрасою форуму, 
Одеський мунiципальний театр духової 
музики iм. О. Салiка. А далi естафету 

пiдхопили Одеська обласна фiлармонiя 
iменi Д. Ойстраха, Одеський фаховий ко-
ледж мистецтв iменi К.Ф. Данькевича, 
Центр вiйськово-музичного мистецтва 
Вiйськово-Морських Сил ЗСУ, вокальний 
ансамбль «Заграва» Одеського обласно-
го центру української культури, Мистець-
ка школа № 15 iм. Т.I. Боєвої.

ПОПУЛЯРИЗАЦIЯ КНИГИ I ЧИТАННЯ – 
ЗАПОРУКА РОЗВИТКУ КУЛЬТУРИ

Тим часом офiцiйне вiдкриття 
вiдбулося у великiй читацькiй залi 
бiблiотеки. З вiтальним словом до 
учасникiв заходу звернувся (он-
лайн) т. в. о. мiнiстра культури та 

iнформацiйної полiтики України Ростис-
лав Карандєєв. Зiбрання привiтали зi 
сцени мiський голова Одеси Геннадiй 
Труханов, заступник начальника 
Одеської облдержадмiнiстрацiї Ан-

тон Шалигайло, перший заступник 
голови Одеської облради Олег Рад-
ковський та Генеральний дирек-
тор Одеської нацiональної наукової 
бiблiотеки, заслужений працiвник куль-
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тури України Iрина Бiрюкова. Вони 
пiдкреслили важливiсть i значущiсть 
сталої традицiї проводити масштабнi 
заходи з популяризацiї книги i читання, 
пiдтримки вiтчизняного книговиробни-
ка, фахового та iнтелектуального рiвня 
професiйної спiльноти, консолiдацiї зу-
силь громадянського суспiльства i вла-

ди з вiдродження, збереження та роз-
витку культури українського народу.

Завершилася церемонiя вiдкриття 
доброю традицiєю дарування кни-
жок вiтчизняних видавництв на-
шим вiйськовим. Бiблiотека висло-
вила щиру вдячнiсть захисникам i в 
рамках Всеукраїнської акцiї «Бiблiотека 

українського воїна» подарувала 117 но-
вих вiтчизняних видань представникам 
Вiйськової академiї м. Одеси i Рекрутин-
гового центру бригади спецiального при-
значення «Азов», представникам яких 
Iрина Бiрюкова на сценi символiчно вру-
чила по декiлька примiрникiв з великого 
дарунку.

КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕКУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ
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 Виступає Антон Шалигайло
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КНИЖКИ РIЗНИХ ЖАНРIВ ДЛЯ ДОРОСЛИХ I ДIТЕЙ

Цьогорiч у рамках XХIV Всеукраїнської виставки-форуму 
«Українська книга на Одещинi» було представлено творчий 
доробок понад 60 вiтчизняних видавництв з рiзних куточкiв 
України. Вiдвiдувачi виставки могли ознайомитися з майже 
трьома тисячами нових наукових i науково-популярних видань 
з iсторiї, образотворчого мистецтва, вiйськово-морського ети-
кету, зi сходознавства, археологiї, кримiналiстики тощо, а та-
кож художнiми творами українських авторiв – рiзних жанрiв, 
для дiтей та дорослих, сучасними iноземними творами в 
перекладi українською i придбати їх. Загалом виставку-форум 
цього року вiдвiдало близько чотирьох тисяч осiб.

Традицiйно працювало журi конкурсу «Краща книга вистав-
ки-форуму «Українська книга на Одещинi». Було розглянуто 58 
книжок 25 видавництв, якi подали на конкурс, i журi вiдзначило 
32 книги у 16 номiнацiях.

ВIД КРУГЛОГО СТОЛУ – 
ДО ЗУСТРIЧЕЙ З ВIДОМИМИ ПИСЬМЕННИКАМИ

Вiдвiдувачi виставки-форуму – фахiвцi, сту-
денти, школярi, постiйнi вiдвiдувачi книгозбiрень 
мiста – не лише знайомилися з новими видання-
ми, а й були активними учасниками рiзноманiтних 
заходiв. Їх було проведено чимало – близько 40! 
Зокрема, це презентацiї нових вiтчизняних ви-
дань та видавничих проєктiв; круглi столи; творчi 
зустрiчi та автограф сесiї; iнтерактиви за участi 
представникiв провiдних видавництв України, 
письменникiв, лiтературознавцiв та широкої 
громадськостi, а також – майстеркласи вiд 
майстрiв декоративно-прикладного мистецтва 
Одещини.

Серед найвагомiших заходiв – круглий стiл з 
питань державної мовної полiтики та вiтчизняного 
книговидання за участi Уповноваженого iз за-
хисту державної мови, науковця Тараса Кремiня 
та представницi Уповноваженого iз захисту 
державної мови на пiвднi України Ярослави Вiтко-
Присяжнюк; зустрiч з директором Книжкової па-
лати України iменi Iвана Федорова, професором 
Миколою Сенченком. Багато книголюбiв були 
щиро радi зустрiтися з письменниками, лауреата-
ми Нацiональної премiї України iменi Тараса Шев-
ченка Мирославом Дочинцем i Тарасом Федю-
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Ректор Одеського держуніверситету 
внутрішніх справ Дмитро Швець і Ірина 
Бірюкова

Презентація монографії «Нематеріальна культурна спадщина як найголовніший 
інструмент збереження української нації». На фото: автори Валентина Дем’ян і 
Влада Литовченко та ведуча Галина Владимирська
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ком. Вiдбулися презентацiї виданих уже 
цього року книжок письменника-белетри-
ста Андрiя Кокотюхи (детективу «Ва-банк у 
Харковi», Львiвське видавництво «Урбiно») 
i добровольця, учасника росiйсько-
української вiйни з позивним «Спiлберг» 
Вiталiя Запеки («Ковбасокрад у раю», ви-
давництво «Бiлка», Київ).

Презентовано також цiлу низку нау-
ково-популярних монографiй та книжок 
iнших жанрiв, автори яких – науковцi та 
лiтератори з рiзних мiст i регiонiв України.

Творчi зустрiчi з письменниками i 
презентацiї нових видань вiдбувалися та-
кож в iнших бiблiотеках мiста – Одеськiй 
обласнiй унiверсальнiй науковiй бiблiотецi 
iменi М. С. Грушевського, Одеськiй обласнiй 
бiблiотецi для юнацтва, Центральнiй мiськiй 
дитячiй бiблiотецi ЦМБС та Центральнiй 
мiськiй бiблiотецi iм. Iвана Франка.

КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ
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Круглий стiл «Трансформація бібліографії у цифрову епоху»

Віталій Запека

Тарас Федюк

Автограф від Андрія 
Кокотюхи

Мирослав 
Дочинець

Презентація 
книжки 
«Тітостальгія»
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СВЯТО УКРАЇНСЬКОЇ КНИГИ – ДЛЯ ЖИТЕЛIВ ЧОРНОМОРСЬКА

Традицiйне для «Української книги на 
Одещинi» виїзне Свято української кни-
ги цього року вiдбулося у мiстi Чорно-
морську 8 червня. Гостей радо зустрiчав 
мiський голова Василь Гуляєв. Чима-
ло мiстян прийшли родинами, разом з 
дiтьми, яких теж було чим потiшити. На 
чорноморцiв чекали презентацiї нових 
видань, творчi зустрiчi та автограф сесiї 
з письменниками, видавцями, виставка 
книжкових новинок видавництв України, 
благодiйний ярмарок на пiдтримку 
Збройних Сил України, чудова культурно-
мистецька програма.

Вiдбулася й благодiйна акцiя да-
рування книжок: до Чорноморської 
публiчної бiблiотеки передано 360 ви-
дань з обмiнно-резервного фонду 
ОННБ.
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«V ОДЕСАБIБЛIОСАМIТ»: ПЛАТФОРМА 
ДЛЯ ПРОФЕСIЙНОГО СПIЛКУВАННЯ

Яскравою та насиченою була робо-
та Всеукраїнської науково-практичної 
конференцiї з мiжнародною участю 
«V ОдесаБiблiоСамiт». Щороку програ-
ма самiту передбачає низку науково-
комунiкативних заходiв, професiйних 
дискусiй, навчальних студiй та зустрiчей, 
що сприяють пiдвищенню фахового рiвня 
учасникiв, формуванню професiйних 
компетентностей та змiцненню дiлових 
зв’язкiв. До програми конференцiї було 
включено 26 доповiдей. Учасники та пар-
тнери конференцiї вiдзначили високий 
рiвень органiзацiї та проведення заходiв, 

зауваживши, що «ОдесаБiблiоСамiт» є 
високопрофесiйною iнформацiйною 
та комунiкативною платформою для 
професiйного спiлкування, що сприяє 
розвитку кроссекторальної спiвпрацi.

Сесiя «Кроссекторальнi партнерства 
у сферi культури та креативних iндустрiй: 
успiшнi практики, можливостi та викли-
ки» зiбрала представникiв креативних 
iндустрiй, якi розповiли про свiй успiшний 
досвiд втiлення рiзноманiтних проектiв. 
Зокрема, Тетяна Токарчук, головний 
зберiгач Одеського нацiонального худож-
нього музею, представила рiзноманiтнi 

проєкти, якi розширяють музейний 
простiр, i запросила до слова художника 
Стаса Жалобнюка, який представив ви-
ставку своїх картин, що експонувалися в 
головному читальному залi пiд час прове-
дення форуму.

«НА ОДЕСЬКIЙ ХВИЛI» ЗВУЧАЛИ ВIРШI I МУЗИКА

КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ

Про свою діяльність у сфері дослідження і збереження 
нематеріальної культурної спадщини розповідає директорка 
Одеського обласного центру української культури Валентина Вітос

Заступниця Гендиректора ОННБ 
Ольга Бєльницька з юним поетом 
Никитою Герусом

Виступають учасники музичного 
театру «Скерцино»

Виступає 
Тетяна 
Токарчук
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У дворику бiблiотеки два вечора поспiль вiдбувалися вечiрнi 
мистецькi зустрiчi, що також стали традицiйними для форуму, пiд 
загальною назвою «На одеськiй хвилi». 7 червня юний вихова-
нець Мистецької школа № 8 м. Одеси Никита Герус, разом з дру-
зями по музичному театру «Скерцино», представив збiрку своїх 
вiршiв «Що таке для мене мир» i подарував її бiблiотецi. Потiм 
естафету пiдхопили обдарованi студенти Пiвденноукраїнського 
нацiонального педагогiчного унiверситету iменi К. Д. Ушинсько-

го, якi майстерно виконали сучаснi i народнi українськi пiснi. А 
наступного дня на iмпровiзовану сцену вийшли вже досвiдченi 
майстри – солiсти Одеської обласної фiлармонiї iм. Давида Ой-
страха, вокалiсти та iнструменталiсти. 

Роботу виставки-форуму всебiчно висвiтлювали 
iнформацiйнi партнери бiблiотеки – телеканали, 
iнформацiйнi портали та медiа агентства, зокрема – i 
Пiвденноукраїнський медiа холдинг та IА «Одеса-медiа». 

Після чудового виступу: студенти Південноукраїнського національного 
педагогічного університету ім. К.Д Ушинського на чолі з доцентом кафедри 
музично-інструментальної підготовки Оксаною Горожанкіною 

У дуеті артистичні Сергій 
Ясінський і Неля Нечаєва

Яна Кальчева завжди 
подобається глядачам Віртуоз Микола Самсонов

Своїм співом зачаровує 
Людмила Третяк 
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КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ
Галина Владимирська

Стас ЖАЛОБНЮК
I ЙОГО «ВИПРОМIНЮВАННЯ»

Станiслав Жалобнюк народився в 1976 роцi в 
Одесi. Мистецьку освiту здобув в Одеському держав-
ному художньо-театральному училищi iм. М.Б. Греко-
ва (вiддiлення «живопис») у 1996-2001 рр. З 1999 
року почав виставкову дiяльнiсть, мав персональнi 
виставки i брав участь у спiльних масштабних 
проєктах. Новий етап у творчостi художника розпо-
чався з перших днiв повномасштабної агресiї рф 
проти України. Вiн надзвичайно активно працює у 
цiй трагiчнiй темi, документуючи у своїх полотнах чи 
не кожну подiю великої вiйни. Майже вiдразу поча-
ла народжуватися серiя WAR BLACK SEA – вражаюче 
страхiтливi у своїй лаконiчнiй трагiчностi роботи. Цi 
знаки (й ознаки!) вiйни прочитуються нами вiдразу, 
адже разом з художником ми переживаємо реалiї, 
якi вони вiдбивають. Актуальнiсть робiт, практично – 
по хвилинна фiксацiя того, що дiється за вiкном 
майстернi, пiдкреслена штампованими написами: 
«Увага! Повiтряна тривога» i «Вiдбiй повiтряної три-
воги».

Водночас Стас Жалобнюк у деяких робо-
тах виступає провидцем, що, власне, є привiлеєм 
справжнiх митцiв. Його робота з розбитим кавуном 
була написана як передчуття трагедiї Херсонщини, 
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НАПЕРЕДОДНI ВIДКРИТТЯ «IНТЕЛЕКТ-ФОРУМУ – 2024» 
В ОДЕСЬКIЙ НАЦIОНАЛЬНIЙ НАУКОВIЙ БIБЛIОТЕЦI 
У ГОЛОВНIЙ ЧИТАЦЬКIЙ ЗАЛI БУЛО РОЗМIЩЕНО 
ПЕРСОНАЛЬНУ ВИСТАВКУ ВIДОМОГО ОДЕСЬКОГО 
ХУДОЖНИКА СТАСА ЖАЛОБНЮКА «ВИПРОМIНЮВАННЯ». 
ГОСТI ФОРУМУ З РIЗНИХ РЕГIОНIВ УКРАЇНИ 
ПОЗНАЙОМИЛИСЯ З РОБОТАМИ, ЩО БУЛИ СТВОРЕНI У 
ЧАС ПОВНОМАСШТАБНОЇ ВIЙНИ МИТЦЕМ, ЯКИЙ НИНI 
СПРИЙМАЄ РIДНЕ ОДЕСЬКЕ УЗБЕРЕЖЖЯ ЯК ПЕРШУ 
ЛIНIЮ ОБОРОНИ...
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КУЛЬТУРНЕ СЕРЕДОВИЩЕ
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а полотно зi скривавленою рибиною на березi – до пiдриву 
Каховської ГЕС...

У роботах воєнного перiоду є також полотна iз зображен-
ням прицiлу: чи то ворог цiлиться у тебе, бо ти бачиш своє об-
личчя, вiдбите у заскленiй картинi, чи це ти прагнеш знищити 
ворога, дивлячись у прицiл... 

Уся воєнна серiя нинi оформилася у масштабний художнiй 
проєкт «Випромiнювання», який Стас Жалобнюк масштабує на 
всю Україну: за пiдтримки Одеського нацiо нального художнього 
музею вiдбуваються виставки в музейних просторах iнших мiст 
i там залишається у дар певна кiлькiсть полотен. Сам худож-
ник декларує, що хоче художнiми засобами задокументувати цi 
днi (закарбувати у нашiй пам’ятi!). I ця його творча мiсiя над-
звичайно важлива, адже для нас i наших потомкiв, для свiтової 
спiльноти засвiдчити жахливу трагiчнiсть та безглуздiсть цiєї 
вiйни мають не лише текстовi повiдомлення про тi чи iншi подiї, 
а й емоцiї, якi здатен зафiксувати саме митець, надiлений твор-
чим баченням реальностi. 
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НА ЧАСIНА ЧАСI
За матерiалами соцмережЗа матерiалами соцмереж

17 ВЕРЕСНЯ В ОДЕСI ВIДБУЛОСЯ 
УРОЧИСТЕ СПЕЦПОГАШЕННЯ 
ПОШТОВИХ МАРОК «ДСНС 
ОДЕЩИНИ» З НАГОДИ 
ПРОФЕСIЙНОГО СВЯТА – ДНЯ 
РЯТIВНИКА. МАРКИ ЗОБРАЖАЮТЬ 
РЯТУВАЛЬНИКIВ ТА ПОЖЕЖНИКIВ, 
ЯКI ВIДДАНО I ВМIЛО ДIЮТЬ У 
НЕБЕЗПЕЧНИХ СИТУАЦIЯХ, ЛIКВIДУЮТЬ 
ПОЖЕЖI ТА РЯТУЮТЬ ЛЮДЕЙ ВIД 
НАСЛIДКIВ ВОРОЖИХ АТАК.

17
УР
П
О
ПП
Р
Р
Я

УКРАЇНСЬКI РЯТУВАЛЬНИКИ
ГЕРОЇ НОВИХ МАРОК –

У погашеннi взяли участь голова Одеської обласної 
державної адмiнiстрацiї Олег Кiпер, керiвник ГУ ДСНС в 
Одеськiй областi Денис Платонов та директор Одеської дирекцiї 
АТ «Укрпошта» Сергiй Дрозд.

Як повiдомляє пресслужба ГУ ДСНС в Одеськiй областi, захiд 
провели на даху однiєї з культових будiвель Одеси з видом на 
Чорне море.

Олег Кiпер на своїй сторiнцi у «Фейсбук» повiдомив, що 
з нагоди Дня рятувальника України привiтав та нагородив 

спiвробiтникiв ГУ ДСНС в Одеськiй областi. «Ще раз дякуємо ря-
тувальникам за їх щоденний героїзм i стiйкiсть!», – зазначив го-
лова ООДА.

А Сергiй Дрозд розмiстив таке вiтання у соцмережах: 
«Професiя рятувальника – одна з найгуманнiших. Це робота для 
мужнiх, сильних, рiшучих, витривалих, готових ризикувати влас-
ним життям людей, якi цiлодобово готовi прийти на допомогу 
людям, якi потрапили у надзвичайну ситуацiю. Зi святом Вас, 
нашi захисники!» 

У церемонії гасіння марки беруть участь Сергiй Дрозд, 
Олег Кiпер та Денис Платонов

66 #139’2024
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НЕ ЛИШЕ В ОДЕСI, А Й 
ДАЛЕКО ЗА ЇЇ МЕЖАМИ 
ВIДОМО ПРО БЛАГОДIЙНУ 
ДIЯЛЬНIСТЬ ЮРIЯ ДЕГАСА, 
КЕРIВНИКА КОМПАНIЇ DEGAS 
GRUPP I ЗАСНОВНИКА 
БФ «БЕЗМЕЖНI 
МОЖЛИВОСТI». 
ОСОБЛИВОГО 
РОЗГОЛОСУ НАБУЛА 
IСТОРIЯ СТВОРЕННЯ ЦИМ 
МЕЦЕНАТОМ ЗА ВЛАСНИЙ 
КОШТ IНКЛЮЗИВНОГО 
ПЛЯЖУ З УНIКАЛЬНОЮ 
КОМПЛЕКСНОЮ 
IНФРАСТРУКТУРОЮ. 
У ПЕРШИЙ ЖЕ РIК 
IСНУВАННЯ НОВЕ МIСЦЕ 
ВIДПОЧИНКУ ДЛЯ 
ЛЮДЕЙ З ОСОБЛИВИМИ 
ПОТРЕБАМИ НАБУЛО 
ШАЛЕНОЇ ПОПУЛЯРНОСТI, 
А ПОВНОМАСШТАБНА 
ВIЙНА НЕ СТАЛА НА 
ЗАВАДI ЙОГО АКТИВНОМУ 
ФУНКЦIОНУВАННЮ.

– Щоправда, – розповiдає Юрiй Дегас, – 

влiтку 2022-го ми не мали змоги поновити ро-

боту пляжу, хоч до початку масштабної агресiї 

готували його до сезону i вклали майже 200 

тисяч доларiв у добудову. Розпочате не змогли 

закiнчити, i воно пiшло за водою... Але наступ-

ного року зрозумiли, що люди дуже потребують 

вiдпочинку бiля води, вони скучили за морем! А 

такої iнфраструктури, розрахованої на старень-

ких, на дiток та людей з особливими фiзичними 

потребами, в Одесi бiльше немає. Тому навiть 

Каховська трагедiя не завадила нам вiдновити 

i зробити придатним до експлуатацiї наш 

iнклюзивний. I все лiто ми приймали вiйськових, 

дiтей з рiзними фiзичними i психiчними вадами, 

«БЕЗ МЕЖ»«БЕЗ МЕЖ»

ЯСКРАВЕ I КОРИСНЕ 
ЛIТО НА ПЛЯЖI

СУСПIЛЬСТВО
Влада Галiна

Фото наданi БФ
«Безмежнi можливостi»
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пенсiонерiв... Звичайно, цьо-

го року ми продовжили цю 

дiяльнiсть ще бiльш актив-

но, подбавши про безпеку 

вiдпочивальникiв: було збу-

доване укриття, куди мож-

на сховатися у випадку сиг-

налу тривоги, адже ворог 

обстрiлює наше мiсто i вдень, 

i вночi...

I справдi: пляж «Без 
меж» цього лiта працював 
не просто ще бiльш актив-
но, а дуже рiзноманiтно i 
цiкаво! Численнi вiдвiдувачi 
не лише могли насолоджува-
тися морем i сонцем попри 
свої фiзичнi чи психологiчнi 
особливостi, а й вiдвiдувати 
численнi заходи: розва-
ги для дiтей, реабiлiтацiйнi 
програми для вiйськових, 
активностi, спрямованi на 
психологiчну пiдтримку, кон-
церти, спортивнi змаган-
ня... Було навiть встанов-
лено нацiональний рекорд: 
на честь Мiжнародного дня 
боксу на пляжi вiдбулося 
вiдкрите тренування i 
най бiльш масовий од-
ночасний бiй з тiнню – 
зафiксовано 514 учасникiв!

Максимальна увага 
придiлялася нашим захисни-
кам. Був великий запит на 
такi послуги, i вiйськових за 
домовленiстю направляли 
деякi доброчиннi органiзацiї 
чи вони самi приходили, 
адже передавали одне од-
ному iнформацiю про пляж, 
який має всi вiдповiднi 
зручностi – навчений пер-
сонал, електрокари, спу-
ски до води, медпункт i таке 
iнше. Тобто всi можливiсті 
для комфортної реабiлiтацiї 
на морi.

Робота iнклюзивного 
пляжу «Без меж» цiлком 
вiдповiдає завданням 
загальнонацiональної про-
грами збереження мен-
тального здоров’я, якою 
опiкується перша ледi 
Олена Зеленська. I цю 
дiяльнiсть Юрiя Дегаса з 
його командою помiтили та 
вiдзначили i на мiському, 
i на регiональному, i на за-
гальнодержавному рiвнях. 

«МИ «МИ 
ТУРБУЄМОСЬ ТУРБУЄМОСЬ 
ПРО БЕЗПЕКУ ПРО БЕЗПЕКУ 

ТА ЖИТТЯ ВIДВIДУВАЧIВ ТА ЖИТТЯ ВIДВIДУВАЧIВ 
НАШОГО ПЛЯЖУ, НАШОГО ПЛЯЖУ, 
ТОМУ ПРОВЕЛИ ТОМУ ПРОВЕЛИ 
НАВЧАННЯ НАВЧАННЯ 
ПЕРСОНАЛУ ПЕРСОНАЛУ 
IНКЛЮЗИВНОГО IНКЛЮЗИВНОГО 
ПЛЯЖУ ТА ПЛЯЖУ ПЛЯЖУ ТА ПЛЯЖУ 
«КАЛЕТОН» З НАДАННЯ «КАЛЕТОН» З НАДАННЯ 
ПЕРШОЇ НЕВIДКЛАДНОЇ ПЕРШОЇ НЕВIДКЛАДНОЇ 
ДОПОМОГИ»ДОПОМОГИ»

«КОЖНА УСМIШКА, ЩАСЛИВИЙ ДИТЯЧИЙ СМIХ – «КОЖНА УСМIШКА, ЩАСЛИВИЙ ДИТЯЧИЙ СМIХ – 
ЦЕ ДОКАЗ ТОГО, ЩО МИ НА ПРАВИЛЬНОМУ ШЛЯХУ. МИ ЦЕ ДОКАЗ ТОГО, ЩО МИ НА ПРАВИЛЬНОМУ ШЛЯХУ. МИ 
ПРАГНЕМО, ЩОБ УСI ДIТИ МОГЛИ НАСОЛОДЖУВАТИСЯ ЛIТНIМИ ПРАГНЕМО, ЩОБ УСI ДIТИ МОГЛИ НАСОЛОДЖУВАТИСЯ ЛIТНIМИ 

ДНЯМИ БЕЗ ТУРБОТ I ОБМЕЖЕНЬ». ДНЯМИ БЕЗ ТУРБОТ I ОБМЕЖЕНЬ». 

«ПОПУЛЯРИЗУЄМО ЗДОРОВИЙ СПОСIБ ЖИТТЯ. БУЛО «ПОПУЛЯРИЗУЄМО ЗДОРОВИЙ СПОСIБ ЖИТТЯ. БУЛО 
ЗАФIКСОВАНО 514 УЧАСНИКIВ ВIДКРИТОГО ТРЕНУВАННЯ З БОКСУ ЗАФIКСОВАНО 514 УЧАСНИКIВ ВIДКРИТОГО ТРЕНУВАННЯ З БОКСУ 
ТА НАЙ МАСОВIШОГО ОДНОЧАСНОГО БОЮ З ТIННЮ. ТА НАЙ МАСОВIШОГО ОДНОЧАСНОГО БОЮ З ТIННЮ. 

ЦЕ НАЦIОНАЛЬНИЙ РЕКОРД!»ЦЕ НАЦIОНАЛЬНИЙ РЕКОРД!»
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««ДО НАС НА ПЛЯЖ ЗАВIТАЛИ ««ДО НАС НА ПЛЯЖ ЗАВIТАЛИ 
ПО-СПРАВЖНЬОМУ СТАЛЕВI ПО-СПРАВЖНЬОМУ СТАЛЕВI 
ЛЮДИ! ПIД ЧАС БОЙ ОВИХ ДIЙ  ЛЮДИ! ПIД ЧАС БОЙ ОВИХ ДIЙ  

ХЛОПЦI ОТРИМАЛИ ПОРАНЕННЯ РIЗНИХ ХЛОПЦI ОТРИМАЛИ ПОРАНЕННЯ РIЗНИХ 
СТУПЕНIВ, ЯК НАСЛIДОК – АМПУТАЦIЮ СТУПЕНIВ, ЯК НАСЛIДОК – АМПУТАЦIЮ 
КIНЦIВОК. ТА ВОНИ ГIДНО ТРИМАЮТЬ КIНЦIВОК. ТА ВОНИ ГIДНО ТРИМАЮТЬ 
УДАР I ПОВЕРТАЮТЬСЯ ДО ЖИТТЯ. МИ УДАР I ПОВЕРТАЮТЬСЯ ДО ЖИТТЯ. МИ 
ПОВИННI СПРИЯТИ Ї ХНIЙ  РЕАЛIБIТАЦIЇ  ПОВИННI СПРИЯТИ Ї ХНIЙ  РЕАЛIБIТАЦIЇ  
ТА АДАПТАЦIЇ . ВОНИ ЗА НАС, МИ – ЗА ТА АДАПТАЦIЇ . ВОНИ ЗА НАС, МИ – ЗА 
НИХ!». НИХ!». 

«ДЛЯ НАС БУЛО ВЕЛИКОЮ «ДЛЯ НАС БУЛО ВЕЛИКОЮ 
ЧЕСТЮ ПОЗНАЙОМИТИСЯ ЧЕСТЮ ПОЗНАЙОМИТИСЯ 
З ОЛIМПIЙСЬКОЮ З ОЛIМПIЙСЬКОЮ 

ЧЕМПIОНКОЮ 2024 РОКУ ОЛЕНОЮ ЧЕМПIОНКОЮ 2024 РОКУ ОЛЕНОЮ 
КРАВАЦЬКОЮ I КОМАНДИРОМ 11-КРАВАЦЬКОЮ I КОМАНДИРОМ 11-ї ї 
БРИГАДИ IМ. М. ГРУШЕВСЬКОГО БРИГАДИ IМ. М. ГРУШЕВСЬКОГО 
НАЦIОНАЛЬНОЇ ГВАРДIЇ УКРАЇНИ НАЦIОНАЛЬНОЇ ГВАРДIЇ УКРАЇНИ 
ВЯЧЕСЛАВОМ КРАСНОПОЛЬСКИМ. ВЯЧЕСЛАВОМ КРАСНОПОЛЬСКИМ. 
ДЯКУЄМО UKR.AVIA.KOS.TECH, ДЯКУЄМО UKR.AVIA.KOS.TECH, 
ЯКI НА ПIДТРИМКУ 11-Ї БРИГАДИ ЯКI НА ПIДТРИМКУ 11-Ї БРИГАДИ 
ПОДАРУВАЛИ БЕЗПIЛОТНО-ПОДАРУВАЛИ БЕЗПIЛОТНО-
ЛIТАЛЬНИЙ КОПЛЕКС «КАЛИНА» ТА ЛIТАЛЬНИЙ КОПЛЕКС «КАЛИНА» ТА 
СЕРТИФIКАТ НА 5 МЛН ГРН»СЕРТИФIКАТ НА 5 МЛН ГРН»

«БЛАГОДIЙНI КОНЦЕРТИ ВIКТОРА ПАВЛIКА, «БЛАГОДIЙНI КОНЦЕРТИ ВIКТОРА ПАВЛIКА, 
«БАРАБАНДИ» ТА IНШИХ АРТИСТIВ, ОРГАНIЗОВАНI «БАРАБАНДИ» ТА IНШИХ АРТИСТIВ, ОРГАНIЗОВАНI 
ЗАСНОВНИКОМ IНКЛЮЗИВНОГО ПЛЯЖУ «БЕЗ ЗАСНОВНИКОМ IНКЛЮЗИВНОГО ПЛЯЖУ «БЕЗ 

МЕЖ» ЮРIЄМ ДЕГАСОМ, – ЦЕ ДУШЕВНА РАДIСТЬ ТА МЕЖ» ЮРIЄМ ДЕГАСОМ, – ЦЕ ДУШЕВНА РАДIСТЬ ТА 
ЧУДОВИЙ НАСТРIЙ!»ЧУДОВИЙ НАСТРIЙ!»
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IСТОРIЯ 
КОЛИШНЬОГО 
ДЕПУТАТА 
ДОНЕЦЬКОЇ 
ОБЛРАДИ, ГОЛОВИ 
ВИКОНКОМУ МIСТА МАКIЇВКИ 
ВАСИЛЯ САВIНА СХОЖА НА КIНОСЦЕНАРIЙ, ТIЛЬКИ З НИМ УСЕ 
СТАЛОСЯ В РЕАЛЬНОМУ ЖИТТI.

УСПIШНИЙ БIЗНЕСМЕН, ПОЛIТИК, ЯКИЙ ПIСЛЯ РЕВОЛЮЦIЇ ГIДНОСТI ЗМУШЕНИЙ 
БУВ ЗГАДАТИ АРМIЙСЬКЕ МИНУЛЕ, ЩОБ ДОПОМОГТИ КРАЇНI. БРАНЕЦЬ ОКУПАНТIВ, 
ЯКИЙ ЗАЗНАВ ЖОРСТОКИХ ТОРТУР, АЛЕ НЕ ЗЛАМАВСЯ, А ЗАРАЗ – ЗАСТУПНИК 
КОМАНДИРА РОТИ 56-Ї ОКРЕМОЇ МОТОПIХОТНОЇ МАРIУПОЛЬСЬКОЇ БРИГАДИ I 
ЗНОВУ НА ПЕРЕДОВIЙ ЗI ЗБРОЄЮ В РУКАХ ЗАХИЩАЄ НЕЗАЛЕЖНIСТЬ УКРАЇНИ.

ВИКОНКОМУ МIСТА МАКIЇВКИ 
ВАСИЛЯ САВIНА СХОЖА НА КIНОСЦЕНАРIЙ ТIЛЬКИ З НИМ УСЕ

IСТОРIЯ 
КОЛИШНЬОГО 
ДЕПУТАТА 
ДОНЕЦЬКОЇ 
ОБЛРАДИ, ГОЛОВИ

IНТЕРВ’Ю НОМЕРА
Анна Карцовнік

ВАСИЛЬ

САВIН:
«ЗАРАЗ 
НЕ ПОВИННО 
БУТИ НIЯКОГО 
ПРОТИСТОЯННЯ 
ВСЕРЕДИНI КРАЇНИ»

Ми зустрiлися з паном Савiним в Одесi, куди вiн приїхав 
набирати вiйськовослужбовцiв до своєї бригади, i погово-
рили про минуле вiйськового, про роботу ТЦК i про мовнi су-
перечки всерединi країни.

– Василю Костянтиновичу, розкажiть коротко свою iсторiю: 

як опинилися в полонi i як повернулися?

– Я сам iз Макiївки. Був там головою виконкому, депутатом 
Донецької облради, мав великий i дуже успiшний бiзнес, але при 
цьому нiколи не був членом «Партiї регiонiв», чим пишаюся. Коли 
грянула Революцiя Гiдностi, стояв iз наметом на Майданi, а по-
вернувшись до Донецька був вражений: там – тиша.

Я з товаришами став проводити українськi мiтинги в Донець-
ку, Макiївцi. Ми розтягнули величезний український прапор на 
площi Ленiна, а потiм у якийсь момент навколо адмiнiстрацiї 
стали збиратися люди з гаслами про незалежнiсть Донбасу. 
Оскiльки я колишнiй радянський офiцер i колись об’їздив всю 
країну, то вiдразу за вимовою визначив, що вони не мiсцевi, а 
росiяни.

Коли почалася окупацiя, технiка вiдкрито заїжджала до 
нас iз Ростовської областi. Губернатором тодi був Сергiй Тару-
та, i ми разом стали думати, як чинити опiр. Вирiшили створю-
вати добровольчi батальйони за прикладом Днiпропетровської 
областi.

Наприкiнцi 2014 року я отримав завдання вiд наших спец-
служб, повернувся в Макiївку i створив там диверсiйну мережу, 
яка працює досi. Почав формувати батальйон «Макiївка», який 
мiг би повернути владу в мiстi пiд контроль Києва. Але пiд час 
реалiзацiї задуманого мене зрадив соратник, плюс я недооцiнив 
ворога, не думав, що проти мене працювало фсб, а не мiсцевi, i 
десь переоцiнив свої можливостi. У результатi потрапив в полон 
27 лютого 2015 року.
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«У ПIДСУМКУ МЕНЕ «У ПIДСУМКУ МЕНЕ 
ЗАСУДИЛИ ДО 23 РОКIВ ЗАСУДИЛИ ДО 23 РОКIВ 
УВ’ЯЗНЕННЯ ЗА «СПРОБУ УВ’ЯЗНЕННЯ ЗА «СПРОБУ 
ДЕРЖПЕРЕВОРОТУ, ЗАМАХ ДЕРЖПЕРЕВОРОТУ, ЗАМАХ 
НА КОНСТИТУЦIЙНИЙ НА КОНСТИТУЦIЙНИЙ 
ЛАД ДНР I СТВОРЕННЯ ЛАД ДНР I СТВОРЕННЯ 
ТЕРОРИСТИЧНОЇ ТЕРОРИСТИЧНОЇ 
ОРГАНIЗАЦIЇ». ПОТIМ ОРГАНIЗАЦIЇ». ПОТIМ 
НАКИНУЛИ ЩЕ 12 РОКIВ НАКИНУЛИ ЩЕ 12 РОКIВ 
ЗА «РОЗПАЛЮВАННЯ ЗА «РОЗПАЛЮВАННЯ 
РУСОФОБIЇ ТА ЗАКЛИКИ РУСОФОБIЇ ТА ЗАКЛИКИ 
ДО ЕКСТРЕМIЗМУ» I ДО ЕКСТРЕМIЗМУ» I 
ВIДПРАВИЛИ В ПIДВАЛИ ВIДПРАВИЛИ В ПIДВАЛИ 
ДОНЕЦЬКОГО СIЗО, ДОНЕЦЬКОГО СIЗО, 
ДЕ Я ПРОВIВ П’ЯТЬ ДЕ Я ПРОВIВ П’ЯТЬ 
РОКIВ». РОКIВ». 
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Був у шести таємних в’язницях, якi нiкому 
непiдвладнi, там командують виключно 
фсбшники, i з таких мiсць люди просто зни-
кають. Мене спочатку привезли до в’язницi в 
Макiївцi, де катували, два рази виводили на 
розстрiл. Потiм перевели в Донецьк, де пiдвали 
знаходилися пiд працюючим телецентром, i в 
них катували людей. Потiм ще одна в’язниця 
в Донецьку, а потiм знаменитий «звiринець» – 
гаражi в приватному секторi, де в оглядовiй 
ямi є крихiтна кiмнатка, в якiй мене протрима-
ли сiм дiб в абсолютнiй темрявi, щоб повнiстю 
зламати. Не давали їсти. Але в них нiчого не 
вийшло. В останнiй в’язницi в Донецьку, де 
здiйснювалися позасудовi страти, на моїх очах 
убили iнших полонених. Але, незважаючи на 

всi тортури i знущання, я нiкого не видав.
Коли пiсля звiльнення 

доповiдав СБУ i 

контррозвiдцi всi подробицi того, що роблять 
нелюди з бранцями, навiть у чоловiкiв iз наших 
спецслужб в очах стояли сльози.

У пiдсумку мене засудили до 23 рокiв 
ув’язнення за «спробу держперевороту, за-
мах на конституцiйний лад ДНР i створення 
терористичної органiзацiї». Потiм накинули ще 
12 рокiв за «розпалювання русофобiї та за-
клики до екстремiзму» i вiдправили в пiдвали 
Донецького СIЗО, де я провiв п’ять рокiв. Але 
2019 року Володимир Зеленський ухвалив «не-
популярне» рiшення i обмiняв мене та iнших по-
лонених на беркутiвцiв, за що я йому безмеж-
но вдячний.

– Як знову опинилися на фронтi?

– Коли нас вiдправляли додому, я сказав 
росiянам, що ще повернуся, але вже в iншому 
статусi. I хотiв якнайшвидше стати знову у 
стрiй, щоб бити цю нечисть. Однак п’ять рокiв 
полону i тортури сильно позначилися на станi 
здоров’я. Менi знадобилося кiлька операцiй i 
тривале вiдновлення. Та щойно почалося по-
вномасштабне вторгнення, я одразу став у 
стрiй i 26 лютого вже допитував росiйських по-
лонених. Спочатку воював у лавах київської те-

всi тортури i знущання, я нiкого не видав.
Коли пiсля звiльнення 

доповiдав СБУ i 

«СПОЧАТКУ «СПОЧАТКУ 
ВОЮВАВ У ЛАВАХ КИЇВСЬКОЇ ВОЮВАВ У ЛАВАХ КИЇВСЬКОЇ 
ТЕРОБОРОНИ, БИВСЯ ЗА ТЕРОБОРОНИ, БИВСЯ ЗА 
IРПIНЬ, ПОТIМ – У СКЛАДI 56-Ї IРПIНЬ, ПОТIМ – У СКЛАДI 56-Ї 
МАРIУПОЛЬСЬКОЇ БРИГАДИ.МАРIУПОЛЬСЬКОЇ БРИГАДИ.
ОСТАННI ПIВТОРА РОКУ ВОЮЮ ОСТАННI ПIВТОРА РОКУ ВОЮЮ 
НА БАХМУТСЬКОМУ НАПРЯМКУ. НА БАХМУТСЬКОМУ НАПРЯМКУ. 
МИ ТАМ БЕЗ РОТАЦIЇ, ТОМУ МИ ТАМ БЕЗ РОТАЦIЇ, ТОМУ 
ЩО НАШ ПУНКТ ДИСЛОКАЦIЇ – ЩО НАШ ПУНКТ ДИСЛОКАЦIЇ – 
МАРIУПОЛЬ».МАРIУПОЛЬ».
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роборони, бився за Iрпiнь, потiм – у складi 56-ї Марiупольської 
бригади.

Останнi пiвтора року воюю на бахмутському напрямку. Ми 
там без ротацiї, тому що наш пункт дислокацiї – Марiуполь. Не 
можемо зараз пiти з наших позицiй: щойно ми вийдемо, будь-
яку нову бригаду орки зметуть тут же. Нашi позицiї штурмують 
щодня.

– Подiлiться, що думаєте про ситуацiю, 

яка склалася навколо мобiлiзацiї, ТЦК i 

розмов про те, що спiйманi на вулицi люди 

не мотивованi.

– Чесно скажу, я готовий плю-
нути в обличчя кожному, хто погано 
вiдгукується про спiвробiтникiв ТЦК. Я за-
раз працюю з усiма вашими районними 
вiйськкоматами, i там люди, якi вже через 
проблеми зi здоров’ям не можуть повер-
нутися на фронт. Є хлопцi без рук, без нiг, 
iз важкими пораненнями. Я зустрiв тут 
вiйськового з нашої 56-ї бригади, у якого 
сiм поранень!

Так, їм доводиться шукати людей, 
але iншого виходу немає. Хто хотiв сам 
пiти служити, той давно воює, хто хотiв 
виїхати – давно виїхав, багато хто вже 
все «порiшав», адвокатiв пiдключив. Тому 
й доводиться виловлювати людей.

Перед Новим роком я був важко по-
ранений, лiкувався в Києвi в госпiталi 
i провiв там три мiсяцi, тому можу 
порiвнювати столицю й Одесу. I хочу сказа-
ти, що Одеса мене здивувала. Київ – бiльш стриманий, а ваше 
мiсто гуляє. У ресторани, на Ланжерон не пробитися, Аркадiя за-
бита. Молодi, здоровi мужики, на iнвалiдiв не схожi, засмагають, 
гуляють...

Що стосується мотивацiї, то ти нiколи на око не визначиш, 
хто на що здатний. Бувають на вигляд крутi пацани, у мирному 
життi їх багато хто боїться, а потрапляють на фронт i їх просто 
паралiзує, iз блiндажа не виженеш. А буває на вигляд звичай-
ний «ботан», худенький, невисокий, а там мужностi – немiряно. 
Так, когось страх паралiзує, а когось, навпаки, мотивує. Плюс не 
можна забувати: якщо не дай Боже прийдуть росiяни, заженуть 
у свою армiю всiх без розмов.

– Цiкаво почути вашу думку про мовнi конфлiкти, яких зараз 

теж дуже багато.

– На фронтi взагалi немає цiєї теми, бо там не до цього. Осо-
бливо пiсля того, як десь 1,5 роки тому з’явилися україномовнi 
ДРГ, в яких розмовляють гарною українською i можуть завдяки 
цьому близько пiдходити до наших позицiй i розстрiлювати на-
ших хлопцiв. Ми ж розумiємо, що це не вони нашу мову вивчи-
ли, це нашi зрадники, якi говорять чистою українською.

Так, мова – це маркер, але хапа-
ються за неї i грають на цiй темi тi, хто 
хоче вислужитися, а бiльше нiчим. Тому 
й вишиванки багато хто одягає. Ми на 
фронтi маркерiв не потребуємо.

Говорити росiйською – не бiльше, 
нiж погана звичка, як курiння. Я знаю 
багато видатних лiкарiв, якi служать 
людям, рятуючи їхнi життя, i при цьо-
му курять. Це ж не означає, що вони 

стою українською.
апа-
хто 

ому 
на 
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ю 
ь 
-

-

«ПЕРЕД «ПЕРЕД 
НОВИМ РОКОМ Я БУВ ВАЖКО НОВИМ РОКОМ Я БУВ ВАЖКО 
ПОРАНЕНИЙ, ЛIКУВАВСЯ В КИЄВI ПОРАНЕНИЙ, ЛIКУВАВСЯ В КИЄВI 

В ГОСПIТАЛI I ПРОВIВ ТАМ ТРИ В ГОСПIТАЛI I ПРОВIВ ТАМ ТРИ 
МIСЯЦI».МIСЯЦI».

зраджують професiю. Так i з мовою. Звiсно, українська мова 
має бути державною, але все має бути поступово. Потрiбно пе-
реходити на українську, щоб було бiльше передач, фiльмiв, кни-
жок, щоб влада розмовляла правильно i подавала приклад, i 
поступово всi перейдуть.

Менi спав на думку приклад: як вiдбувається замiна грошей 
у цивiлiзованих країнах i як – у росiї. У США, наприклад, поки ку-
пюра не потрапить у банк, вона ходить скрiзь без проблем. Якщо 

опинилася в банку i пiдлягає обмiну, то її вже не 
випускають, видають нову, i процес 
замiни грошей розтягується на 
роки чи й десятилiття. А як мiняли 
грошi в рф 1991 року? Купюри 50 
i 100 рублiв iз завтрашнього ран-
ку не приймаються. I люди в панiцi: 
не знають, що їм робити, куди бiгти. 
Не потрiбно переймати їхнi методи.

Плюс зараз у нас не повин-
но бути жодного протистояння 
всерединi країни, тому що це тiльки 
грає на руку вороговi. Зараз голов-
не – Перемога! 
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IНIЦIАТОРОМ СТАЛА IНIЦIАТОРОМ СТАЛА 
ОДЕСЬКИЙ АДВОКАТ ОДЕСЬКИЙ АДВОКАТ 
ВIКТОРIЯ НЕСТЕРЕНКО, ВIКТОРIЯ НЕСТЕРЕНКО, 
ЯКА I РАНIШЕ АКТИВНО ЯКА I РАНIШЕ АКТИВНО 
ДОПОМАГАЛА АРМIЇ ЯК ДОПОМАГАЛА АРМIЇ ЯК 
У СВОЇЙ ПРОФЕСIЙНIЙ У СВОЇЙ ПРОФЕСIЙНIЙ 
ДIЯЛЬНОСТI, ТАК I ДIЯЛЬНОСТI, ТАК I 
ВОЛОНТЕРСТВОМ: ВОЛОНТЕРСТВОМ: 
ВО НА НЕОДНОРАЗОВО ВО НА НЕОДНОРАЗОВО 
ВIДВIДУВАЛА ВIДВIДУВАЛА 

ПРИФРОНТОВУ ЗОНУ, ПРИФРОНТОВУ ЗОНУ, 
ДОСТАВЛЯЮЧИ ДОПОМОГУ. КРIМ ДОСТАВЛЯЮЧИ ДОПОМОГУ. КРIМ 
ТОГО, ВIКТОРIЯ Є ВЛАСНИЦЕЮ ТОГО, ВIКТОРIЯ Є ВЛАСНИЦЕЮ 
ГАЛЕРЕЇ, ДЕ ПРОВОДЯТЬСЯ ГАЛЕРЕЇ, ДЕ ПРОВОДЯТЬСЯ 
БЛАГОДIЙНI ВИСТАВКИ ВIДОМИХ БЛАГОДIЙНI ВИСТАВКИ ВIДОМИХ 
УКРАЇНСЬКИХ МИТЦIВ. АЛЕ НА УКРАЇНСЬКИХ МИТЦIВ. АЛЕ НА 
ЦЬОМУ ТЕНДIТНА ПАНЯНКА ЦЬОМУ ТЕНДIТНА ПАНЯНКА 
НЕ ЗУПИНИЛАСЯ I ВИРIШИЛА НЕ ЗУПИНИЛАСЯ I ВИРIШИЛА 
ЗАСНУВАТИ ПЕРШИЙ В УКРАЇНI ЗАСНУВАТИ ПЕРШИЙ В УКРАЇНI 
ВIЙСЬКОВИЙ ЖУРНАЛ.ВIЙСЬКОВИЙ ЖУРНАЛ.

– Наше видання буде присвячене тим, хто захищає 

нашу країну. Ми з командою плануємо їздити на передо-

ву, надавати допомогу та документувати героїчнi момен-

ти i вчинки. Вiйна триває, i ми маємо бiльше знати про 

людей, якi нас захищають, повиннi дослухатися до їхнiх ду-

мок. Таким чином будемо пiдтримувати наших вiйськових 

i водночас мотивувати iнших ставати на захист рiдної 

землi, – дiлиться Вiкторiя.
До команди також приєдналася одеська журналiстка 

Олена Соломонова. Вiд початку повномасштабного втор-
гнення вона працює в зонах бойових дiй, документуючи 
злочини росiйської федерацiї.

– Я вважаю свою роботу необхiдною, адже свiт має 

знати про героїзм наших бiйцiв i злочини росiї. Вдячна 

Вiкторiї за запрошення до спiвпрацi i з радiстю продо-

вжуватиму працювати у цьому напрямку, – говорить 
Олена.

Хоча журнал тiльки розпочав свою дiяльнiсть, 
дiвчата вже запланували поїздки до Нiкополя та 
Донецької областi, звiдки привезуть матерiали для сво-
го видання. 

ФАКТ

ВIД ВИСТАВКИ � 
ДО ФРОНТУ:
В ОДЕСI БУДЕ 
ВИДАВАТИСЯ ПЕРШИЙ
В УКРАЇНI ВIЙСЬКОВИЙ 
ЖУРНАЛ
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Вікторія Нестеренко

Олена Соломонова
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ЖУРНАЛ «ФАВОРИТ УДАЧI» ВЖЕ ЗНАЙОМИВ СВОЇХ 
ЧИТАЧIВ З ВIДОМИМ ОДЕСЬКИМ АДВОКАТОМ АРТЕМОМ 
ГРУШАНСЬКИМ I ПРIОРИТЕТАМИ ЙОГО ДIЯЛЬНОСТI. 
ТА НИНI ЦIКАВО ДIЗНАТИСЯ, ЯКI ЗМIНИ СПРИЧИНИЛА 
ПОВНОМАСШАТАБНА ВIЙНА У ЙОГО АДВОКАТСЬКIЙ 
ПРАКТИЦI. ПРО НОВI НЮАНСИ В РОБОТI ЮРИДИЧНОЇ 
СФЕРИ I, ЗОКРЕМА, АДВОКАТУРИ – ЦЯ РОЗМОВА.

АРТЕМ

ПРАВО
Олена Iванова

ГРУШАНСЬКИЙ: 
«ДЕДАЛI 
БIЛЬШЕ 
ГРОМАДЯН 
ЗВЕРТАЄТЬСЯ 
ДО АДВОКАТIВ 
ЗАВЧАСНО»

зобов’язаний вiдкласти справу доти, 
доки обидвi сторони не з’являться особи-
сто. Звичайно, бувають i заочнi рiшення, 
коли дружина, яка iнiцiює процедуру, 
перебуває в Європi, чоловiк на фронтi, 
а суд через його неявку на засiдання 
здiйснює їхнє розлучення. Однак, якщо 
чоловiк захоче опротестувати це рiшення i 
принесе документи, якi пiдтверджують, що 
вiн був на фронтi, заочний вердикт суду 
стовiдсотково скасують. До речi, виходячи 
з цього, скасують i всi наступнi процедури, 
наприклад, нове замiжжя дружини.

– Часом вiйськовослужбовцi, якi були 

пораненi, змушенi доводити це, щоб от-

римати компенсацiю. Як можна їм допо-

могти?

– Особливiсть таких справ – у 
необхiдностi одержати правильнi до-
кументи про поранення. Тому що iнодi, 
навiть якщо вiйськовослужбовець от-
римав поранення, безпосередньо бе-
ручи участь у бойових дiях, у докумен-
тах можуть написати, що вiн був у тилу, 
у вiдпустцi i там, скажiмо, зламав ногу... 
Тим, хто перебуває на фронтi, важли-
во контролювати оформлення своїх 
документiв, щоби пiсля поранення не ви-
никло якихось юридичних колiзiй. Якщо 
ж людина внаслiдок тяжкого поранення 
була не в змозi думати про довiдки, вона 

А
Д

В
О

К
А

Т:
 м

. 
О

д
ес

а
, 
ву

л.
 Н

iж
ин

сь
к
а
, 
6
6
, 

оф
iс

 2
а
. 
Те

л.
 0

6
6
 6

3
6
 6

2
 5

2

може звернутися за адвокатською допо-
могою. Iснує практика, що дозволяє за 
допомогою адвокатських запитiв отри-
мати необхiднi документи.

– З початку повномасштабного втор-

гнення мiльйони українцiв виїхали за 

кордон. Як зараз виконуються рiшення 

судiв щодо цiєї категорiї людей?

– Уже є приклади, коли шахраї, користу-
ючись вiдсутнiстю людини в Українi, чинять 
протиправнi дiї, можуть заволодiти май-
ном, а виконавча служба виносить якiсь 
незрозумiлi накази i навiть виконує їх. Потiм 
громадяни, якi перебувають за кордоном 
i хочуть, наприклад, продати своє майно, 
раптом у процесi продажу з’ясовують, що на 
їхню власнiсть накладено арешт. I зараз це – 
одна з актуальних проблем, яку потрiбно 
вирiшувати лише у правовому полi.

– З яких питань обов’язково потрiбно 

звертатися до адвоката, щоб уникнути 

проблем у майбутньому?

– Насамперед, з тих, якi стосують-
ся фiнансiв. Заявляю про це, виходячи з 
практики, яку отримав у Нiдерландах, де 
до адвоката звертаються, навiть коли ку-
пують автомобiль. Людина отримує пись-
мовий висновок, як усе має бути оформ-
лено, тобто повну покрокову iнструкцiю 
дiй. У нас таких звернень у рази мен-
ше, хоча це дуже важливо, напри-
клад, при укладаннi договiру на купiвлю 
нерухомостi в будинку, що будується.

Однак маю зауважити, що за-
раз дедалi бiльше наших громадян 
звертається до адвокатiв завчасно – до 
настання якоїсь подiї. Можливо, на це 
певним чином вплинув воєнний стан: у 
людей зараз бiльше пiдстав турбуватися 
про збереження свого майна i загалом 
про свої права. 

– Якими справами вам доводиться 

здебiльшого займатися нинi i чи сталися 

якiсь змiни з 2022 року?

– Я займаюся i кримiнальним, i 
цивiльним правом. Сьогоднi бiльшiсть 
цивiльних справ стосується розiрвання 
шлюбу – в основному це пов’язано з тим, 
що дружини перебувають за кордоном, 
чоловiки – в Українi, тож сiмейнi стосунки 
руйнуються. Також досить популярне виз-
начення мiсця проживання дитини з бать-
ком, оскiльки воно дає чоловiковi право 
на вiдстрочку вiд мобiлiзацiї за наявностi 
вiдповiдного рiшення суду. Нiкуди не 
подiлися спадковi суперечки, кредитнi 
стягнення, арешти рахункiв. Залишилися 
й проблеми з виконавчою службою, коли 
вона дiє не зовсiм законно.

Що ж до кримiнального права. то 
статистика зараз пiшла у бiк вiйськових 
злочинiв – це самовiльне залишен-
ня частини, неявка до ТЦК, ухилення вiд 
мобiлiзацiї та все, що з цим пов’язане.

– Чи є якiсь особливостi в процедурi 

розлучення з огляду на вiйськовий стан?

– В Українi суд може розлучити лю-
дей за вiдсутностi сторiн, але лише за 
взаємною згодою. Чоловiк i дружина ма-
ють хоча б в електронному виглядi звер-
нутися до суду i написати вiдповiдну за-
яву. Якщо ж одна сторона проти, то суд 
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МIСЬКИЙ ГОЛОВА ОДЕСИ ГЕННАДIЙ ТРУХАНОВ ПРИВIТАВ ПЕРЕМОЖНИЦЬ 
ХХХIII ОЛIМПIЙСЬКИХ IГОР З ФЕХТУВАННЯ ОЛЕНУ КРАВАЦЬКУ I АЛIНУ КОМАЩУК, 
ЯКI ЗДОБУЛИ ЗОЛОТI МЕДАЛI У СКЛАДI НАЦIОНАЛЬНОЇ ЗБIРНОЇ УКРАЇНИ.

ЗНАЙ НАШИХ
Фото i текст: 

офiцiйний сайт 
Одеської мiськради

 ПОЧЕСНI ВIДЗНАКИ � 
ПЕРЕМОЖЦЯМ ОЛIМПIАДИ!

– Уся Одеса вболiвала за вас, i ко-

жен одесит радiв цiй перемозi! Ми 

вдячнi вам i тренеру за неймовiрний 

труд, який прославив нашу країну та 

наше мiсто на весь свiт, – звернувся до 
олiмпiйських чемпiонок мер.

За вагомий внесок у розвиток 
фiзичної культури та спорту, пiднесення 
мiжнародного спортивного iмiджу Оде-
си Почесною вiдзнакою Одеського 
мiського голови «Знак пошани» було 
нагороджено заслуженого майстра 
спорту України шаблiстку Олену Кра-
вацьку. Почесну вiдзнаку Одесько-
го мiського голови «За заслуги перед 
мiстом» отримала заслужений майстер 
спорту України шаблiстка Алiна Кома-
щук.

Також Почесною вiдзнакою 
«За заслуги перед мiстом» було наго-
роджено тренера спортсменок – заслу-
женого працiвника фiзичної культури i 
спорту України, заслуженого тренера 
України Олександра Васютiна. 
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Як вiдомо, фраза «О спорт! Ти – мир!» належить засновнику Олiмпiйських iгор 
французу П’єру де Кубертену. I, звiсно, не можна було знайти кращої назви для 
конкурсу дитячого малюнка, органiзованого Одеською обласною Радою миру i 
присвяченого олiмпiйським видам спорту. Тим бiльше, що найкращi роботи по-
трапили до олiмпiйського Парижа!

АФАНАСЬЄВА: ТАМIЛА
ЯК МАЛЮНКИ МАЛЕНЬКИХ 
УКРАЇНЦIВ ПОБАЧИВ 
ОЛIМПIЙСЬКИЙ ПАРИЖ

рою та здобутками нашої країни, її спортив-
ними досягнення, з вiдомими українцями, 
а й мiсцем демонстрацiї реалiй жит-
тя українцiв пiд час повномасштабного 
вторгнення країни-агресорки росiї.

Чи не найбiльш зворушливим еле-
ментом оформлення простору «VIOLA 
SPACE» стали малюнки талановитих ма-
леньких українцiв. Незвичайний проєкт 
iнiцiювала i реалiзувала Одеська обласна 
Рада миру, а його головною метою стала 
популяризацiя олiмпiйських видiв спор-
ту, залучення до занять спортом дiтей та 
молодi, пiдтримка Олiмпiйської збiрної 
України. У рамках Всеукраїнського кон-
курсу дитячого малюнка «О спорт! Ти – 
мир!» дiти з рiзних регiонiв України над-
силали свої роботи оргкомiтету, який 
визначив найкращi. Вперше малюнки де-
монструвалися в Одесi у Мiжнародному 
культурному центра УНIОН. Але була 
бiльш амбiтна i важлива мета – показати 
їх у Парижi в Українському домi. I це за-
вдання змогла вирiшити голова Одеської 
обласної Ради миру Тамiла Афанасьєва: 
все обумовила на рiвнi мiнiстерств, 
органiзувала вiдправку до Парижа i осо-
бисто представила там експозицiю. Як 
кажуть, знай наших! 

– Ця незвичайна експозицiя, без 

перебiльшення, стала окрасою про-

стору «VOLIA SPACE», – говорить Тамiла 
Афанасьєва. – Малюнки дiтей навiть 

подiлили мiж двома локацiями, щоб вони 

привертали бiльше уваги, адже цi ро-

боти справдi чудовi! А яким гарним сти-

мулом для розвитку творчостi малень-

ких художникiв стала ця виставка в 

олiмпiйському Парижi! Команда Одеської 

обласної Ради миру вдячна Мiнiстерству 

молодi та спорту України, Нацiональному 

Олiмпiйському Комiтету та його пред-

ставництву в Одеськiй областi, Одеськiй 

обласнiй державнiй адмiнiстрацiї, 

Одеськiй мiськiй радi, КУ «Мiська ху-

дожня галерея» та усiм, хто допомагав 

в органiзацiї виставки дитячих робiт в 

Українському домi «VOLIA SPACE». Та осо-

бливу подяку ми адресуємо нашим до-

блесним спортсменам i українським 

вiйськовим, без мужностi та героїзму 

яких Париж не мав би нагоди почути 

український гiмн. Миру нам усiм! 

Але про все по порядку. 11 серпня 
ХХХIII лiтнi Олiмпiйськi iгри у Парижi за-
вершено! Українцi знову показали свою 
мiць i волю до перемоги. У запеклiй 
боротьбi, у надскладний для України час 
нашi спортсмени вибороли 12 нагород: 3 
золотi, 5 срiбних та 4 бронзовi медалi. За 
результатами змагань команда України 
посiла 22-ге мiсце, i це – справжня пере-
мога, зважаючи на те, якi труднощi у час 

великої вiйни довелося здолати кожному 
з наших спортсменiв на шляху до стартiв 
Олiмпiади.

Водночас Олiмпiада дала змогу пред-
ставити Україну гостям з усього свiту. 
У Парижi було вiдкрито Олiмпiйський 
Український дiм «VIOLA SPACE», i, як зазна-
чив очiльник Мiнiстерства молодi та спор-
ту України Матвiй Бiдний, вiн став не лише 
важливим осередком знайомства з культу-
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Вiдразу 
треба заува-

жити, що Євi Осиповiй 
як дитинi, яка i в рiдному 

мiстi займалася спортом, поталани-
ло потрапити на навчання до Члухувської 

спортивної школи iм. Олiмпiйських чемпiонiв. Ди-
ректорка школи Малгожата Гостомчик зазначає, що 
головна мета педагогiв – не виховати чемпiонiв, а запа-
лити в душi кожного учня дух переможця, який потрiбен у будь-
якiй сферi дiяльностi. Разом з тим велика кiлькiсть кубкiв, медалей, 
дипломiв та грамот свiдчать про високi спортивнi досягнення вихованцiв 
школи. Тепер серед цих кубкiв i здобутi нашою одеситкою!

ЗА НИМИ – МАЙБУТНЄ!
Влада Галiна

СТАЛА 
У ПОЛЬЩI 
КРАЩОЮ 
СПОРТСМЕНКОЮ

ЯК ЮНА УКРАЇНОЧКА

ЄВА 
ОСИПОВА

апа-апа
н у будь-
кiв, медалей,
нення вихованцiв
ою!

З ПОЧАТКОМ З ПОЧАТКОМ 
ПОВНОМАСШТАБНОГО ПОВНОМАСШТАБНОГО 
ВТОРГНЕННЯ РФ У НЕЗАЛЕЖНУ ВТОРГНЕННЯ РФ У НЕЗАЛЕЖНУ 
УКРАЇНУ ЖИТЕЛI ПОЛЬСЬКОГО УКРАЇНУ ЖИТЕЛI ПОЛЬСЬКОГО 
МIСТА ЧЛУХУВ (ПОМОРСЬКЕ МIСТА ЧЛУХУВ (ПОМОРСЬКЕ 
ВОЄВОДСТВО, ПОЛЬША) ВОЄВОДСТВО, ПОЛЬША) 
ПРИЙНЯЛИ ДЕСЯТКИ ПРИЙНЯЛИ ДЕСЯТКИ 
УКРАЇНСЬКИХ МАТЕРIВ З ДIТЬМИ, УКРАЇНСЬКИХ МАТЕРIВ З ДIТЬМИ, 
ЯКI РЯТУВАЛИСЯ ВIД ВIЙНИ. ЯКI РЯТУВАЛИСЯ ВIД ВIЙНИ. 
СЕРЕД НИХ БУЛИ I ОДЕСИТКА СЕРЕД НИХ БУЛИ I ОДЕСИТКА 
ЄВА ОСИПОВА З МАМОЮ. ЄВА ОСИПОВА З МАМОЮ. 
А СЬОГОДНI IМ’Я ЮНОЇ А СЬОГОДНI IМ’Я ЮНОЇ 
УКРАЇНКИ ВIДОМЕ НЕ ЛИШЕ У УКРАЇНКИ ВIДОМЕ НЕ ЛИШЕ У 
ЧЛУХУВI, АДЖЕ ВОНА ПОСIЛА ЧЛУХУВI, АДЖЕ ВОНА ПОСIЛА 
ВIДРАЗУ ДВА ПЕРШИХ МIСЦЯ ВIДРАЗУ ДВА ПЕРШИХ МIСЦЯ 
У ЗАГАЛЬНОПОЛЬСЬКОМУ У ЗАГАЛЬНОПОЛЬСЬКОМУ 
ТУРНIРI З КАРАТЕ I ЗДОБУЛА ТУРНIРI З КАРАТЕ I ЗДОБУЛА 
КУБОК КРАЩОЇ СПОРТСМЕНКИ КУБОК КРАЩОЇ СПОРТСМЕНКИ 
ЗМАГАНЬ!ЗМАГАНЬ!
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Необхiдно сказати, що на шляху до успiху Єва виявила не 
лише гарнi спортивнi якостi: дiвчинка нещодавно потрапила у 
дорожньо-транспортну пригоду (на переходi її разом з дiдусем 
збила машина) i пiсля цього їй довелося перенести складну 
операцiю, лiкування i реабiлiтацiю. Тож перемоги вона здобуває 
зi спецiальним шурупом у колiнцi. Оце так характер, оце так 
воля до перемоги!

Сама ж Єва пише у соцiальнiй мережi: «Пiсля аварiї перенес-

ла тяжку операцiю на нозi i думала, що бiльше нiколи не зможу 

займатися спортом i нiколи не повернуся до карате. А сьогоднi 

взяла участь у турнiрi у двох категорiях i посiла два перших мiсця 

та отримала кубок кращої борчинi. Дякую моєму тренеру Павлу 

Зелiнському i Klub Karate Shotokan Cz ucho w за пiдтримку. Без 

вас я б не змогла повернутися до спорту. Звичайно, дякую моїй 

мамi Оленi Осиповiй, татовi i дiдусевi. Дякую моїм другим бать-

кам Ewa Andrzejewska Pruska та Andrzej Pruski. Дорогi мої, дя-

кую, що ви є в моєму життi!»
Успiхи юної одеситки не лишилися поза увагою вiдомих 

одеських спортсменiв. Нагадаємо, що Єва Осипова займається 
у 8-му класi школи iменi Олiмпiйських чемпiонiв, тож i отрима-
ла зворушливе вiтання вiд чемпiонiв Олiмпiад, свiту та Європи – 
одеситiв Миколи Авiлова, Олени Соколовської, Якова Же-
лезняка та Анатолiя Яблуновського: «Дорога Єво! Ми уваж-
но спостерiгаємо за спортивними досягненнями дiтей України. 
Тож були радi дiзнатися про твою подвiйну перемогу у загаль-
нопольському турнiрi з карате! Нам дуже приємно, що славна 
маленька україночка, яка через вiйну вимушено живе поза ме-

жами рiдної країни, виборола Приз кращої спортсменки цих 
змагань! Пишаємося тобою! Переконанi, що твоя любов до 
спорту, мужнiсть, наполегливiсть та вмiння долати перешкоди 
приведуть тебе до нових великих перемог! Також щиросердно 
вiтаємо з цим досягненням тренера Єви Павла Зелiнського i 
висловлюємо вдячнiсть старостi Члухувського повiату Поморсь-
кого воєводства Польщi Олександру Гаппi та директору школи 
iменi Олiмпiйських чемпiонiв Малгожатi Гостомчик за пiдтримку 
українських дiтей i всiх юних спортивних талантiв!» 
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Єва Осипова разом зі своїм тренером Павлом Зелінським
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ПЕРСОНА
Марина Жигалюк
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«LIOR 
ВИКЛИКАЄ 
ЗАЛЕЖНIСТЬ»!
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ЩО ТАКЕ УСПIХ I ЯК ЙОГО ДОСЯГТИ? ЦЕ ПИТАННЯ СТАВИТЬ ПЕРЕД СОБОЮ, 
НАПЕВНО, КОЖНА ЛЮДИНА. АЛЕ ЧИ ЗДАТЕН КОЖЕН ВТIЛИТИ СВОЇ МРIЇ В 
РЕАЛЬНIСТЬ? ГЕРОЇНI ЦЬОГО НОМЕРА НАШОГО ЖУРНАЛУ ДАШI КОЧУРIНIЙ 
ЦЕ ВДАЛОСЯ! ПIСЛЯ ДЕКIЛЬКОХ НЕВДАЛИХ СПРОБ ВОНА ЗМОГЛА ЗБУДУВАТИ 
УСПIШНУ I ВЖЕ ВПIЗНАВАНУ ФЕШН-IМПЕРIЮ ПIД НАЗВОЮ LIOR. ЗА П’ЯТЬ РОКIВ 
НАПОЛЕГЛИВОЇ РОБОТИ БРЕНД LIOR ЗАВОЮВАВ СЕРЦЯ БАГАТЬОХ ВIДДАНИХ 
ПРИХИЛЬНИЦЬ. ЯК ГОВОРИТЬ САМА ДАША, РЕЧI ЇЇ БРЕНДУ ВИКЛИКАЮТЬ У ЖIНОК 
ЗАЛЕЖНIСТЬ, I ЦЕ НЕ ДИВНО, АДЖЕ ЦЕЙ ОДЯГ СТВОРЮЄТЬСЯ З ОСОБЛИВОЮ 
ЛЮБОВ’Ю.

У цьому iнтерв’ю з Дашою КОЧУРIНОЮ ми говоримо про 
те, як їй вдалося практично однiй досягти так багато, про 
злети i падiння, про розчарування i прагнення постiйно зро-
стати i розвиватися.

– Дашо, сьогоднi ми знаємо вас як успiшну бiзнес-ледi, за-

сновницю улюбленого багатьма бренду LIOR. Проте кожен 

успiх народжується з мрiї, первинної iдеї i колосальної працi по 

втiленню задуманого. З чого розпочиналася ваша iсторiя?

– Розпочну з того, що я виросла в Донецьку, в сiм’ї 
мiлiцiонера i швачки. Була дуже активною дитиною, змiнила 
п’ять шкiл. Займалася танцями, спортивною гiмнастикою, i мама 
дуже хотiла, щоб я розвивалася в цiй сферi, стала чемпiонкою. 
Але оскiльки сама вона була швачкою, я потихеньку переймала 
її любов до цiєї справи. Рокiв з 13-14 рокiв любила вигадувати 
образи, шити одяг разом з мамою. Коли у мене запитували, ким 
я хочу стати, то без крихти сумнiву вiдповiдала: швачкою! Мама 
у свою чергу злилася i продовжувала водити мене на гiмнастику.

Працювати я почала досить рано, з 15 рокiв, у сферi обслу-
говування. Найпрестижнiшою для мене на той момент стала ро-
бота офiцiанта в казино. Тодi це здавалося просто мрiєю! Там я 
працювала упродовж пiвтора року, i тодi ж паралельно вiдкрила 
власний онлайн-магазин. Це був усiм знайомий перепродаж ре-
чей з Китаю. Пiзнiше переїхала в Київ, там i познайомилася зi 
своїм майбутнiм чоловiком.

– Тобто LIOR вирiс у впiзнаваний український бренд з ма-

ленького iнтернет-магазину?

– Нi-нi, iсторiя LIOR почалася трохи пiзнiше, пiсля кiлькох не-
вдалих спроб. Спочатку у мене був один магазин, який «не за-
йшов», а ось другий став розкрученим, успiшним в iнтернетi. Вiн 
був одним з перших онлайн-магазинiв в Iнстаграмi, тодi ця тема 
тiльки починала набирати популярнiсть. Магазин був на пiку 
успiху, але в той момент я народила дочку, дитина вимагала ба-
гато сил i часу, а тут ще серйозно захворiв мiй батько. Я постiйно 
моталася в Донецьк, проводила там багато часу, всi грошi йшли 
на лiкування, i розвиток магазину зупинився. Поступово бiзнес 
почав згасати, оскiльки був для мене не на першому мiсцi.

Вiдроджувати бренд, що носив назву DollHouse, було дуже i 
дуже важко. Тому, набравшись досвiду в попереднiх справах, я 
прийняла рiшення про створення LIOR. Бренд дiстав таку назву 
на честь моєї старшої дочки Лiки. Спочатку це була невеличка 
кiмнатка, в яку завозилися вже готовi речi, а я їх перепродава-
ла. Але потiм зiткнулася з тим, що продажi пiшли занадто добре, 
i нам просто бракувало товару. Плюс до всього не в усiх речах 
мене влаштовувала якiсть. Ось тодi i виникли думки про власне 
виробництво. Я почала заглиблюватися в цю тему i пiдшукувати 
мiсця, де можна вiдшивати речi власного виробництва.

– Ось так ви, певно, i опинилися в Одесi?

– Так! У той час я розiйшлася з першим чоловiком, поча-
ла постiйно їздити до Одеси, шукати тканини, швачок... Точ-
кою неповернення став момент, коли я приїхала в цех, де 
вiдшивалися нашi речi, i побачила швачку, яка стоїть i палить 
над моїми сукнями! Там були просто жахливi умови, i менi до 
слiз стало образливо за свої сукнi... Тодi з’явилася мрiя про 
власне виробництво, чистий, великий, затишний простiр, 
в якому я зроблю все пiд себе i вiзьму над усiм контроль. 
Хотiлося створити красиву картинку не лише в Iнстаграмi, 
а зробити красивим сам процес створення. Зараз це – 
справжнiй будинок краси! У нас найкраще обладнан-
ня, найякiснiшi тканини i нитки, нашi швачки одягненi 
у форму. Для мене це все дуже важливо, тому що одяг 
LIOR повинен випромiнювати класну енергетику. Я 
впевнена: те, що зроблене на позитивнiй енергiї, 
буде розвиватися!

– Очевидно, що ваш рецепт успiху працює! Два 

великi затребуванi офлайн-магазини, сторiнка 

бренду в Iнстаграмi налiчує поад 600 тисяч 

чоловiк. Не кожен український бренд може та-

ким похвалитися.

– Справдi, бренд розвивається з 
божевiльною швидкiстю. Усi нашi клiєнти 
залишаються з нами надовго, якщо не на-
завжди. Є дiвчатка, якi щодня приходять i 
запитують, чи є щось новеньке. У них LIOR 
викликає залежнiсть (смiється), i тi, хто з 
нами з перших днiв, одягаються переваж-
но тiльки в цей бренд. Звичайно, це дуже 
приємно, i не може не радувати, коли 
iнша людина роздiляє з тобою цi емоцiї. 
Для мене – це не просто продаж речей, 
це емоцiї. Я шию цi речi як на себе, не 
дивлюся на дослiдження, що продається 
гiрше, а що краще. Я передусiм – не 
бiзнесмен. Я – це про творчiсть i енергiю, 
тому з такою любов’ю розповiдаю про 
кожну рiч. Думаю, головний секрет успiху в 
тому, що я роблю те, що менi подобається.

До речi, я не ношу нiчого iншого, окрiм 
LIOR. Бренду виповнилося п’ять рокiв, i за 
цей час мiй гардероб повнiстю зайняли речi 
LIOR. Нещодавно купила футболку всесвiтньо 
вiдомого бренду, але, розiбравши її по частинах, 
я зрозумiла, що ми робимо в сто разiв якiснiше! 
Пишаюся тим, що в Українi живуть настiльки 
професiйнi люди, якi разом зi мною створюють 
цi речi з любов’ю. Ну i, звичайно ж, особливо гор-
да тим, що за цi роки ми виросли у всьому i сьогоднi 
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«ПЛАНИ У МЕНЕ 
НАПОЛЕОНIВСЬКI! 
ПЕРЕДУСIМ, ХОЧУ 
ДОБУДУВАТИ ВИРОБНИЦТВО 
I СФОРМУВАТИ ВЕЛИКУ 
КОМАНДУ В ПРИМIЩЕННI МРIЇ. А 
ВЖЕ ПОТIМ ВIДКРИТИ МАГАЗИНИ 
LIOR ЗА МЕЖАМИ УКРАЇНИ, 
ПРЕДСТАВЛЯТИ УКРАЇНСЬКИЙ 
БРЕНД НА СВIТОВОМУ РИНКУ. 
ТОМУ ЩО ВСI МАЮТЬ 
БАЧИТИ: НАШI ЛЮДИ 
МОЖУТЬ УСЕ!»
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«З ДIТЬМИ 
Я М’ЯКА, 
АЛЕ ПРИ 
ЦЬОМУ 
МОЖУ БУТИ 
СТРОГОЮ». 

абсолютно точно не 
гiршi за свiтовi бренди, яким по 30-50 рокiв.

– За цим успiхом, звiсно, стоїть велика згуртована коман-

да. Якщо говорити про кiлькiсть людей, скiльки колектив LIOR 

налiчує сьогоднi?

– Точну цифру не скажу, оскiльки постiйно потрiбно все 
бiльше i бiльше людей. Однозначно ця цифра переступила 
вiдмiтку в 100. Ми добудували третю частину нашого виробницт-
ва, i туди на даний момент приходять новi люди. Трохи не щодня 
наша команда поповнюється новими спiвробiтниками, i, думаю, 
з кожним мiсяцем їх кiлькiсть буде збiльшуватися. Рiч у тому, що 
у нас попит перевищує пропозицiю. Навiть зараз, пiд час вiйни.

Багато хто запитує, чи можливо придбати франшизу LIOR, 
щоб вiдкрити за кордоном. I я цього хочу, але проблема в тому, що 

н а м 
iнодi бракує речей 
навiть на Україну! Бiльше того, не так давно ми 
думали вiдкривати оффлайн-магазин у Харковi. Було орендо-
вано примiщення, яке я так давно хотiла, зробили ремонт, але 
почалася повномасштабна вiйна. Упродовж пiвтора року я пла-
тила оренду, але кiлька мiсяцiв тому вже вiдмовилася вiд цьо-
го примiщення, просто вiдпустила, тому що усвiдомила, що нам 
просто бракує речей заповнити ще й магазин у Харковi!
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«Я НЕ НОШУ НIЧОГО 
IНШОГО, ОКРIМ LIOR. 
БРЕНДУ ВИПОВНИЛОСЯ 
П’ЯТЬ РОКIВ, I ЗА ЦЕЙ 
ЧАС МIЙ ГАРДЕРОБ 
ПОВНIСТЮ ЗАЙНЯЛИ 
РЕЧI LIOR».
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Зараз в планах – розширювати наше виробництво. I коли 
ми розумiтимемо, що закриваємо всi потреби по двох магази-
нах i онлайн-продажах, тодi однозначно вийдемо на iноземний 
ринок.

– Але аж такий швидкий i невпинний розвиток був не завж-

ди?

– Напевно, через те, що у мене до заснування LIOR уже був 
колосальний досвiд у цiй сферi, все виходило з першого дня. 
Тiльки знiму на собi якусь рiч – вони розпродаються за 10 хви-
лин. Це i пiдштовхнуло мене на вiдкриття власного виробництва. 
Час iде, а проблеми залишаються тi ж. Постiйно бракує рук! Тка-
нини приходять до нас з Туреччини, Iталiї i Китаю. Кожна країна 
спецiалiзується на чомусь своєму. Якщо це Китай, то чекати тка-
нину треба 3-4 мiсяцi, Туреччину – 1,5-2 мiсяцi i таке iнше... Ча-
сто буває так, що ми запустили рiч на сайт, в Iнстаграм, пред-
ставили її людям i тут же змiнюється сезон. У зв’язку з цим ми 
постiйно змiнюємо колекцiї, тому що все швидко змiтається. Не 
встигли обробити фото нової колекцiї – тут же розкупили!

– А чим ви надихаєтеся, де берете натхнення для створення 

нових образiв? Адже, як я зрозумiла, творити доводиться багато.

– Коли почалася повномасштабна вiйна, важко було творити i 
створювати що-небудь, думки були абсолютно не про те. У той мо-
мент я справдi орiєнтувалася на те, що купували в магазинах, а не 
робила, як завжди, те, що подобається. Незважаючи на 
всi труднощi, надихали мене i продовжу-
ють це робити мої донечки. 
Заради них я готова 
п р а ц ю в а т и 
багато.

Зараз в планах –
ми розумiтимемо що з

Нещодавно, коли в Одесi сталася чергова трагедiя (попа-
дання ворожої ракети в житловий будинок на вул. Доброволь-
ского – Авт.), у нас планувалася презентацiя нової колекцiї. 
Ми розумiли настрiй людей, знали, що їм зараз не до покупок, 
але вiдмiнити презентацiю просто вже не могли. Було прийня-
те ризиковане рiшення: весь прибуток з нової колекцiї спря-
мувати на купiвлю квартири для однiєї iз сiмей, що потерпiли 
вiд росiйської агресiї. Як тiльки я це озвучила в соцмережах, 
нашi люди надихнулися i буквально за кiлька тижнiв розкупили 
всю колекцiю! Ну, хiба це не диво? Це, до речi, ще одне джере-
ло мого натхнення – нашi люди. Смiливi, талановитi i такi, що не 
занепадають духом!

До речi, з початку вiйни команда LIOR надавала велику допо-
могу армiї. Ми шили балаклавы, футболки для вiйськових, ков-
дри, подушки. Вдячнiсть наших захисникiв була для нас стиму-
лом рухатися далi. Напевно, через це я нi на день не виїжджала 
з країни. Я вiдчувала велику вiдповiдальнiсть, оскiльки знала, 
що багато наших швачок залишалися тут. Я прекрасно знаю про 
проблеми кожної i не могла залишити їх без роботи. Практич-
но всi грошi, якi не пiшли на виробництво, я витратила на допо-
могу армiї, тому навiть якщо б захотiла виїхати, то не змогла б 
(смiється).

– Такий великий колектив, а ви знаєте про життєвi обстави-

ни своїх спiвробiтникiв. Це приклад гарного начальника!

– Я абсолютно не начальник i не 
бiзнес-вумен. Я дуже м’яка i твор-
ча, тому багато в чому менi допомага-
ють мої помiчники, якi беруть великий 
пласт серйозної роботи на себе. Ранiше 
до мене могла пiдiйти людина, попроси-
ти про пiдвищення зарплати – i я це ро-
била миттєво. Коли це вiдбувалося вже 
не вперше, а прибуток перетворювався 
на збиток, я найняла собi бухгалтерiв, 
економiстiв, помiчникiв. Тому зараз 
до мене нiхто з подiбними питаннями 
бiльше не звертається. Я не вмiю го-
ворити в таких випадках «нi». Я точно – 
не керiвник у звичному розумiннi цього 
слова.

– I з дiтками така ж м’яка?

– З дiтьми я м’яка, але при цьому можу 
бути строгою. Це для мене трохи iнше. Першiй 
донечцi Лiкi сiм рокiв, а молодшенькiй Лiзi 
– два рочки. Лiка займається танцями, во-

калом i в цiлому вона дуже активна дитина. 
Я її виховувала у бiльшiй суворостi, нiж Лiзу. 

Напевно, мами, в яких бiльше однiєї дитини, 
мене зрозумiють. Лiзу я нi до чого не змушую, 

не спонукаю, вона часто залишається з нянею, 
i менi так спокiйно.

– Наостанок: якi плани на LIOR в осяжному 

майбутньому? Здається, що рости вже нiкуди, та 

досконалостi, як мовиться, немає межi!

– Звичайно, плани у мене наполеонiвськi! 
Передусiм, хочу добудувати виробництво i сформу-

вати велику команду в примiщеннi мрiї. А вже потiм 
вiдкрити магазини LIOR за межами України, представляти 

український бренд на свiтовому ринку. Тому що всi мають бачи-
ти: нашi люди можуть усе! 
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ВИДОВИЩНI 
БОЇ, 
ПОДАРУНКИ 
ВIЙСЬКОВИМ 
ТА АУКЦIОН: 
В ОДЕСI ПРОЙШОВ 
БЛАГОДIЙНИЙ 
ТУРНIР

8686 #136’2024

БЛАГОДІЙНІСТЬБЛАГОДІЙНІСТЬ
Анна Карцовнік

Фото надані 
оргкомітетом
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БЛАГОДIЙНИЙ 
ТУРНIР IЗ ЗМIШАНИХ 
БОЙОВИХ МИСТЕЦТВ 
«ВОЇНИ САМСОНА», 
ПРИСВЯЧЕНИЙ ТРЬОМ 
ЗАГИБЛИМ НА ФРОНТI 
БIЙЦЯМ ОХОРОННОГО 
АГЕНТСТВА «САМСОН 
ГРУП-06», ВIДБУВСЯ 
19 ЛИПНЯ В ОДЕСI.

Як розповiв органiзатор за-
ходу, президент Бiйцiвського клу-
бу «Samson Fight Club» i депутат 
Одеської облради Андрiй Бабенко, 
iдея провести турнiр в пам’ять про 
своїх побратимiв спала йому на дум-
ку кiлька мiсяцiв тому.

– Я постiйно пам’ятаю цих 

хлопцiв: Кирило Околичний, Сергiй 

Хлистун, Сергiй Раджабов. I менi 

захотiлося зробити щось, щоб на-

гадати i рештi: ми тут тiльки за-

вдяки мужностi тих, хто загинув 

заради незалежностi нашої країни, – 
зазначив Андрiй Бабенко. – Наш 

обов’язок – завжди пам’ятати про 

цих людей i робити все можливе для 

того, щоб допомогти тим, хто зараз 

на фронтi i захищає Україну. Тому 

турнiр благодiйний, усi зiбранi тут 

кошти пiдуть на купiвлю FPV-дронiв 

для армiї та автомобiлiв.

Органiзатор заходу подякував 
гостям i спонсорам, якi допомогли 
здiйснити задумане, i наголосив, що 
зараз дуже важливо, щоб кожен ро-
бив усе вiд нього залежне для набли-
ження перемоги.

Одним iз гостей турнiру став 
мер Одеси Геннадiй Труханов. За 
його словами, завдяки таким захо-
дам наша країна i наше мiсто по-
казують, що, незважаючи нi на що, 
ми продовжуємо жити, розвивати-
ся і український дух нiкому не зло-
мити.

Це не просто видовищний захiд, 

це приклад того, наскiльки сильна 

наша нацiя. Тому що навiть у такий 

непростий час люди об’єднуються, 

щоб провести бої, допомогти 

вiйськовим, а головне – продовжити 

розвиток спорту, який готує наше мо-

лоде поколiння, робить молодь силь-

ною, стiйкою, витривалою, – заявив 
міський голова.

Голова Одеської облради Григорiй 
Дiденко додав, що це не просто зма-
гання, а символ нашої сили духу i 

СергійСергій 
РАДЖАБОВРАДЖАБОВ

Сергій Сергій 
ХЛИСТУНХЛИСТУН

КирилоКирило 
ОКОЛІЧНИЙОКОЛІЧНИЙ

ЗАГИБЛІ БІЙЦІ
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єднання, якi i роблять нашу країну 
непереможною.

Народна депутатка України Юлiя 
Дiденко окремо вiдзначила подвиг, 
який щодня здiйснюють українськi 
жiнки, якi чекають на своїх коханих 
з вiйни, переживають за них, втра-
чають їх.

–  Для мене завжди найскладнiше – 

зустрiчатися з такими жiнками, бо 

я уявляю, скiльки сил i мужностi їм 

потрiбно щодня, щоб пiдтримувати, 

надихати, чекати на своїх чоловiкiв, 

пiклуватися про дiтей, справлятися 

з втратами. Тiльки українськi жiнки 

здатнi на такий подвиг, i зараз я б 

хотiла вiд щирого серця подякувати 

їм i побажати сил i терпiння, – сказа-
ла Юлiя Дiденко.

Серед гостей заходу було багато 
вiйськовослужбовцiв, якi заклика-
ли присутнiх не забувати, що вiйна 
триває, i завжди пам’ятати, що будь-
яка допомога i пiдтримка важливi. 
Вони також попросили українцiв за-
лишити всi свої сварки i протирiччя 
осторонь, тому що тiльки завдяки 
згуртованостi та єдностi можна пе-
ремогти ворога. Органiзатори, не 
чекаючи закiнчення турнiру, пере-
дали вiйськовим чотири автомобiлi 
для фронту i пообiцяли, що допомоги 
буде ще бiльше.

– Це обов’язок усiх нас, хто за-

раз в тилу, зробити так, щоб збе-

регти якомога бiльше життiв наших 

воїнiв, – заявив Андрiй Бабенко. –
А для цього їм потрiбно бiльше зброї, 

автомобiлiв, тому кожен iз нас має 

допомагати в мiру своїх можливо-

стей i пам’ятати, завдяки кому ми мо-

жемо ось так збиратися, проводити 

заходи i взагалi жити.
Крiм видовищних боїв аматорiв 

i професiйних спортсменiв гостi 
заходу змогли взяти участь у 
благодiйному аукцiонi, кошти вiд 
якого пiдуть на закупiвлю дронiв i 
машин для армiї.

Що стосується змагань, то пер-
шими билися аматори. У ваговiй 
категорiї 52 кг на октагонi зустрiлися 
15-рiчний вихованець одеського клу-
бу «Samson Fight Club» Дмитро Вер-
нидуб та представник мiста Горiшнi 
Плавнi Сергiй Мохтан. Переможцем 
бою став одесит.

У цiй же вiковiй категорiї, але ва-
гою 70 кг, змагалися Iван Волокiтiн з 
Мирнограда та представник «Samson 
Fight Club» Єгор Топалу, який став пе-
реможцем.

Третiй бiй вiдбувся мiж дiвчатами 
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у вiковiй категорiї +18 та ваговiй 
52 кг. Проти Анни Васильчук зi Льво-
ва вийшла Дiана Музиченко з Києва. 
Перемогла у двобої львiвянка.

У ваговiй категорiї 62 кг 
зустрiлися Артем Д’яченко з Новомо-
сковська та Павло Кравченко iз Бучi. 
Перемогу здобув Павло Кравченко.

У ваговiй категорiї 61 кг серед 
дiвчат зустрiлися Ксенiя Бобровнiк з 
Кривого Рогу та Олександра Лукаць-
ка з Первомайська, яка й одержала 
перемогу.

В останньому аматорсько-
му поєдинку у ваговiй категорiї 
+93 кг на октагонi опинилися Де-
нис Деревенський з Мирнограда 
та В’ячеслав Великий з Кременчу-
ка. Перемiг у цьому бою спортсмен 
з Кременчука.

Пiсля цього настала чер-
га професiйних спортсменiв про-
демонструвати свої здiбностi. В 
категорiї К1 зустрiлися вихованцi 
одеського клубу «Зевс» Iгор Сiчкар 
та Андрiй Лисиця. Переможцем став 
Iгор Сiчкар.

А в бою мiж двома одесита-
ми Владиславом Гридасовим та 
Олександром Воронцовим перемiг 
останнiй.

Вiдбувся на турнiрi i один бок-
серський поєдинок мiж Євгеном Кли-
менком з Одеси та Валентином Зе-
ровим з Миколаєва. У цьому двобої 
перемогу здобув одесит.

У категорiї 61 кг серед хлопцiв 
змагалися Владислав Кiйло з 
Горiшнiх Плавнiв та Максим Кор-
шунов з Миколаєва. Перемiг у бою 
Максим Коршунов.

Олександр Михайлiн з Кремен-
чука та Владислав Лесечко з Лубни 
зустрiлися в категорiї 70 кг. Перемо-
гу здобув Владислав Лесечко.

У цiй же категорiї також змагали-
ся Артур Толстов з Днiпра та Бiлiл Ан-
вар Хамза з Одеси, який i перемiг у 
двобої.

У ваговiй категорiй 77 кг проти 
киянина Iвана Стефюка вийшов оде-
сит Шамiль Мустафаєв, який здобув 
перемогу.

Володимир Дума з Києва 
зустрiвся з Баширом Мустафаєвим з 
Одеси у ваговiй категорiї 84 кг. У цьо-
му двобої також перемiг одесит.

У змаганнi мiж Данiїлом Савчен-
ком з Днiпра та Тофiгом Хасановим з 
Одеси перемогу здобув останнiй.

I, звiсно, найочiкуванiшим був 
останнiй бiй за пояс чемпiона мiж 
представником «Samson Fight Club» 
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Владиславом Мельником i спортсме-
ном iз полтавського клубу «Спарта» 
Ярославом Жовтюком.

Вихованець одеського клубу, не 
зважаючи на травму руки, здобув 
перемогу i пояс залишився у нашо-
му мiстi.

ППАААРРРТТНННЕЕЕРРРАААМММИМИИИИ 
ТТУУУУРРНННIРРУУУ 

ВВИИИСССТТУУУППППИИИИЛЛЛИИ:ИИ::
! Генеральний партнер – охорон-
не агентство «Самсон Групп-06»

! Науково-виробниче 
пiдприємство «Агро-Ритм»

! Група компанiй «Зевс»

! Фермерське господарство 
«Глибокий Яр»

! Благодiйний фонд 
«Надiя Затишшя»

! ТОВ «Салаг Україна»

! Компанiя «Trading Fuel»

! Автосалони «Експрес Авто»
 та «Гранд Авто»

! Компанiя спортивного 
обладнання для єдиноборств 
«Лев спорт»

! Благодiйний фонд Терентьєва

! Кафе «Соля Коффi»

! Благодiйний фонд 
«Новi Горизонти»

! Компанiя «Кiп Карс Авто»

! Компанiя «Чорноморська 
рiв’єра»

! Промоутерська компанiя 
Mix Fight Promotion

! Охоронний пiдроздiл «Дефенс»
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ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ ЦЕНТР РЕАБIЛIТАЦIЇ ТА ПРОТЕЗУВАННЯ «ЗДОРОВ’Я» ПРАЦЮЄ В 
УКРАЇНI ВЖЕ СIМ РОКIВ. ЦЕ МIСЦЕ СТАЛО СПРАВЖНIМ ДИВОМ ДЛЯ БАГАТЬОХ ЛЮДЕЙ, 
АДЖЕ САМЕ ТУТ ВОНИ ОТРИМАЛИ ЩЕ ОДИН ШАНС НА ПОВНОЦIННЕ ЖИТТЯ.

ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ ЦЕНТР РЕАБIЛIТАЦIЦ Ї ТА ПРОРОТЕТЕЗУЗУВАВАННННЯЯ «З«ЗДОДОРР
УКУКРАРАЇНЇНII ВЖВЖЕЕ СIСIММ РОРОКIКIВВ. ЦЕ МIСЦЕ СТАЛО СПРАВЖНIМ ДИВОМ ДЛ
АДЖЕ САМЕ ТУТ ВОНИ ОТРИМАЛИ ЩЕ ОДИН ШАНС НА ПОВНОЦ

БОРИС
БУДЕЯНСЬКИЙ:

Центр було засновано у Києвi у 2017 роцi, в Одесi фiлiя 
«Здоров’я» з’явилася трохи пiзнiше – у 2019-му. Основ-
ним завданням пiдприємства є налагодження всiх вироб-
ничих процесiв з виготовлення якiсних, функцiональних, 
новiтнiх протезiв для осiб з iнвалiднiстю, в тому числi – 
захисникiв України. Ми поспiлкувалися з директором цен-
тру реабiлiтацiї та протезування Борисом Будеянським, 
який очолює пiдприємство вже протягом трьох рокiв.

– Борисе Сергiйовичу, яка iсторiя заснування центру та його 

головна мiсiя?

– Ми мали iдею – реалiзувати замкнутий цикл виробництва, 
який супроводжуватиме людину вiд i до. Мова йде про забез-
печення пацiєнта допомiжними засобами реабiлiтацiї, а саме – 
протезами, ортопедичним взуттям, та надання базових навичок 
адаптацiї до протезу. Словом, ми хотiли, щоб людина, вийшов-
ши вiд нас, розумiла, що при користуваннi протезом вона може 
повноцiнно жити, працювати, вiдпочивати.

Цю мету ми поступово втiлюємо у життя. У нас є багато 
планiв, якi крок за кроком реалiзуємо. Один iз глобальних – 
вiдкриття великого центру в Києвi з якiсною реабiлiтацiйною за-
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АКТУАЛЬНО
Марина Жигалюк

Фото з архiвiв ВЦРП «Здоров’я»

«НАШI
ПАЦIЄНТИ ЗНАХОДЯТЬ 
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– Так, виробництво українське, але всi процеси налаштованi 
пiд європейськi стандарти. Є вже роками напрацьованi 
технологiї, якi використовуються у цiлому свiтi. Ми слiдкуємо за 
розвитком цих технологiй i постiйно пiдвищуємо квалiфiкацiю, 
вдосконалюємо свої знання. Сучаснi технологiї дозволяють ви-
готовляти протези достатньо швидко i робити їх досить легкими, 
адже ще 15-20 рокiв тому протези були ну дуже важкими – до 
15 кг! Сьогоднi ж стандартний протез важить 3-5 кiлограмiв, за-
лежно вiд рiвня ампутацiї.

Станом на сьогоднi в Українi працюють найдосвiдченiшi в 
свiтi технiки-протезисти. Такi вимоги часу, на жаль. Адже, мабуть, 
наразi немає в свiтi країни, де протезують бiльше, нiж у нас.

– Протез сьогоднi – це доступно?

– З упевненiстю можу сказати, що так. Для того, аби українцi 
протезувалися, країна робить усе можливе. Протезування 
вiдбувається за державний кошт за принципом компенсацiї. 
Є Постанова Кабмiну 321, згiдно з якою установа, яка забез-
печила людину протезом, отримує компенсацiю вiд держа-
ви. Вартiсть стандартного протезу – 180-200 тисяч гривень. 
Для учасникiв бойових дiй – вiд 400 до 800 тисяч гривень. Усе 
вирiшується достатньо оп еративно. Але не всi розумiють, що 
протезування – це велика i кропiтка праця насамперед над со-
бою. Потрiбно контролювати себе, налаштуватися серйозно i 
бути у позитивному настрої. Навiть коли ти вже навчився ходити 
на протезi, робота над собою має тривати. Тут не вийде – проте-
зуватись i сiсти на диванi проживати життя. Я взагалi за те, щоб 
суспiльство бiльше бачило людей на протезах, адже сьогоднi це 
не є перепоною для активного життя.

– А чи є якiсь статистичнi данi, як змiнилися цифри протезо-

ваних з початком повномасштабної вiйни?

– Звiсно, тенденцiї закономiрно змiнюються. До повно-
масштабного вторгнення ми протезували близько 300 осiб на 
рiк. Зараз мова йде про 600-700 людей. З них десь 70% – це 
вiйськовi, решта – цивiльнi. Для вiйськових, звiсно, процеду-
ра отримання протезу значно полегшена, що також є одним iз 
чинникiв такої статистики. До того ж, чимало вiдпротезованих 
бiйцiв повертаються на фронт.

– На вашу думку, як скоро приживеться в Українi культура 

протезування?

– Ми є одними з активних популяризаторiв цiєї культури, i 
фактично вона вже впроваджена. Зi свого боку ми постiйно бе-
ремо участь у благодiйних заходах i вiдкритi для роботи з рiзними 
доброчинними органiзацiями. Ми несемо у соцiум культуру про-
тезування, аби українцi розумiли, що це – нормально. У нас, на 
жаль, не було вiдповiдного виховання, ми не бачили це своїми 
очима. Але зараз хочемо, щоб усi розумiли, що в цьому немає 
нiчого страшного. З протезом можна жити повноцiнно i якiсно. 

лою, зоною вiдпочинку, комфортними умовами для всiх, кого ми 
обслуговуємо. Активно рухаємося до цiєї мети i, думаю, наступ-
ного року ця мрiя вже втiлиться у життя.

– Тобто ви не тiльки забезпечуєте людину протезом, а й про-

ходите з нею весь цей складний шлях?

– Звiсно. Реабiлiтацiя, адаптацiя та протезування – це не-
розривний процес. Ми супроводжуємо людину вiд самого мо-
менту знайомства з нею. Спочатку, коли пацiєнт вирiшив про-
тезуватись, вiн має зiбрати певний пакет документiв для 
отримання направлення на протезуванння. 90% людей проте-
зуються за кошт держави, учасникам бойових дiй, до прикладу, 
для початку процесу протезування досить мати довiдку про об-
ставини поранення, а цивiльним особам з iнвалiднiстю потрiбно 
отримати направлення вiд фонду соцiального захисту осiб з 
iнвалiднiстю. Пiсля цього ми вже даємо рекомендацiї, як перед 
протезуванням потрiбно правильно доглядати за куксою (тоб-
то частиною кiнцiвки, що залишилась у результатi ампутацiї). 
Цей процес може тривати до трьох мiсяцiв. Увесь цей час ми 
пiдтримуємо зв’язок з пацiєнтом. Якщо людина дотримувалась 
усiх наших настанов i рекомендацiй, ми робимо злiпки та замiри 
i починаємо протезування. Тут передбачається багато виробни-
чих процесiв, у тому числi залежно вiд побажань людини щодо 
самого протезу. Високофункцiональний протез треба чекати до-
вше, бо вiн виготовляється iз комплектуючих виробництва США, 
Нiмеччини, Японiї, на якi є великий попит.

Протезування дiлиться за ступенем мобiльностi. Чим вища 
мобiльнiсть, тим довше чекати протез. Якщо людина чекає на 
комплектуючi, ми забезпечуємо її тренувальним протезом, аби 
вона вiдчула, як це – ходити з протезом, як надягати куксоприй-
мач, як тримати рiвновагу. Тренування добре допомагає у перiод 
адаптацiї.

– А як психологiчно люди сприймають протезування?

– Усiм без винятку важко, однак психологiя у людей рiзна 
i сприймає це кожен по-своєму. На жаль, у нашому суспiльствi 
побутує думка, що життя людини, яка втратила кiнцiвку, на цьо-
му закiнчується. Але ж нi! Зрештою, ми живемо у час новiтнiх 
технологiй. Тож кожен, хто вiд нас виходить, знаходить сенс руха-
тись по життю далi. У нас був пацiєнт, котрий перебував протягом 
двох мiсяцiв у центрi в Києвi. Вiн був у важкому психологiчному 
станi, але пiсля того, як став на протез, знайшов новий сенс 
буття, почав проживати своє життя навiть активнiше, нiж до 
ампутацiї. Звiсно, протез – це не панацея, не всiм вдається 
вiдразу повернутися до нормального психологiчного стану. 
Необхiдно постiйно працювати над собою щодо цього. Завжди 
кажемо, що 40% робить протез, а 60% – сама людина.

– У вас є власне налагоджене виробництво. Працюєте за 

європейськими технологiями? Чи вистачає фахiвцiв у країнi?
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МЮНХЕНКIНОФЕСТ 
2024: 

СПЕЦIАЛЬНА 
ПРОГРАМА 

ДЛЯ
УКРАЇНИ 
I ТРIУМФ 
КЕЙТ 

УЇНСЛЕТ

У СТОЛИЦI БАВАРIЇ ВIДБУВСЯ 
41-Й МIЖНАРОДНИЙ 
КIНОФЕСТИВАЛЬ FILMFEST 
MUNCHEN. ЦЕ ДРУГИЙ ЗА 
ЗНАЧЕННЯМ КIНОФОРУМ У 
НIМЕЧЧИНI ПIСЛЯ БЕРЛIНАЛЕ. 
ПРОХОДИТЬ ВIН ЗАЗВИЧАЙ 
ВЛIТКУ, НАПРИКIНЦI ЧЕРВНЯ – НА 
ПОЧАТКУ ЛИПНЯ, ЩО РОБИТЬ ЙОГО 
ОСОБЛИВО ПРИВАБЛИВИМ ДЛЯ 
ГЛЯДАЧIВ, КIЛЬКIСТЬ ЯКИХ ЦЬОГО РОКУ 
СКЛАЛА ПОНАД СIМДЕСЯТ ТИСЯЧ. БУЛО 
ПРОВЕДЕНО 500 СЕАНСIВ I ЗАХОДIВ, ЗА 
ЯКИМИ СТЕЖИЛИ 2600 АКРЕДИТОВАНИХ 
ЖУРНАЛIСТIВ ТА ПРАЦIВНИКIВ КIНОIНДУСТРIЇ З 
БАГАТЬОХ КРАЇН СВIТУ.

ЕКСКЛЮЗИВ
Наталiя Вересова
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У програмi фестивалю було показано два 
повнометражнi та п’ять короткометражних 
українських фiльмiв.

Фiльм «Поема для маленьких людей» Iвана 
Сауткiна оповiдає про групу волонтерiв, якi пра-
цюють у прифронтовiй зонi, та двох лiтнiх друзiв 
iз деокупованого села на Чернiгiвщинi, якi пiд 
час окупацiї залишалися у своїх будинках.

Картина Марiї Стоянової «Фрагменти льоду» 
змонтована з 15 вiдеокасет за перiод з 1986 
по 1994 рiк. Це вiдеощоденники фiгуриста, 
батька Марiї, який пiд час закордонних гастро-
лей з українським ансамблем «Балет на льо-
ду» знiмав на 8-мiлiметрову плiвку. Камеру вiн 
придбав, коли народилася Марiя, i, звичайно 
ж, знiмав її. Спостерiгаючи за дорослiшанням 
маленької Марiї, глядачi стають свiдками 
розвалу Радянського Союзу та початку 
вiдновлення незалежностi України, а потiм її 
переходу до ринкової економiки. Ефектнi ка-
дри Заходу, знятi батьком Стоянової, рiзко кон-
трастують iз домашнiми зйомками облуплених 
стiн, провалених стель у помешканнi, де жила 
родина. Фiльм «Фрагменти льоду» передає ши-
року течiю iсторiї та її вплив на життя реальних 
людей аж до нового потрясiння – повномас-
штабного вторгнення росiї до України у 2022 
роцi. «Кiнець iсторiї так i не настав, – мiркує 
Стоянова. – Вона застигла, а потiм наздогна-
ла нас через багато рокiв».

Продюсером цiєї картини став Максим 
Наконечний, з яким я познайомилася у три-
вожному 2022-му. Тодi Максим привозив до 
Мюнхена свою стрiчку «Бачення метелика», 
а цього разу його запросили до складу журi 
Cine Vision, що оцiнює дебюти молодих 
мiжнародних режисерiв.

У програмi фестивалю було показано два 
поповнвномомететраражнжнii тата пп’яятьть ккорорототкокомеметртражажнинихх 
українських фiльмiв.

Фiльм «Поема ддля маленьких люддей» Iвана 
Сауткiна оповiдає про групу волонтерiв, якi пра-
цюють у прифронтовiй зонi, та двох лiтнiх друзiв 
iз деокупованого села на Чернiгiвщинi, якi пiд 
час окупацiї залишалися у своїх будинках.

ККартина ММа iрiїї ССтояновоїї Ф«Фрагменти льоду» 
змонтована з 15 вiдеокасет за перiод з 1986 
по 1994 рiк. Це вiдеощоденники фiгуриста, 
батька Марiї, який пiд час закордонних гастро-
лей з українським ансамблем «Балет на льо-
ду» знiмав на 8-мiлiметрову плiвку. Камеру вiн 
придбав, коли народилася Марiя, i, звичайно 
ж, знiмав її. Спостерiгаючи за дорослiшанням 
мамалеленьнькокоїї МаМарiрiїї, гглялядадачiчi сстатаютютьь свсвiдiдкакамими 
рор звалу у Радяд нського Союзу у та початкуу 
вiдновлення незалежностi України, а потiм її 
переходу до ринкової економiки. Ефектнi ка-
дри Заходу, знятi батьком Стоянової, рiзко кон-
трастують iз домашнiми зйомками облуплених 
стiн, провалених стель у помешканнi, де жила 
родина. Фiльм «Фрагменти льоду» передає ши-
року течiю iсторiї та її вплив на життя реальних 
людей аж до нового потрясiння – повномас-
штабного вторгнення росiї до України у 2022 
роцi. «Кiнець iсторiї так i не настав, – мiркує 
Стоянова. – Вона застигла, а потiм наздогна-
ла нас через багато рокiв».

Продюсером цiєї картини став Максим 
Наконечний, з яким я познайомилася у три-
вожному 2022-му. Тодi Максим привозив до 
Мюнхена свою стрiчку «Бачення метелика», 
а цього разу його запросили до складу журi 
Cine Vision, що оцiнює дебюти молодих 
мiжнародних режисерiв.

Учасники 
програми 
Fokus on 
Ukraine
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Окрiм цього, Українi було присвячено спецiальну програму Fokus 
on Ukraine, де нашi кiнематографiсти представляли проєкти, над яки-
ми вони розпочали роботу i для здiйснення яких шукають закордонних 
партнерiв. У ходi попереднього конкурсу було вiдiбрано п’ять фiльмiв, 
команди яких мали змогу вiдвiдати кiнофестиваль та презентували 
свої роботи перед потенцiйними мiжнародними партнерами i пред-
ставниками кiноiндустрiї. (До слова, цей проєкт реалiзує ГО «Твор-
че об’єднання Вавилон 13» за пiдтримки ЄС та Мiжнародного фонду 
«Вiдродження» та є частиною програми «Посилення українських голосiв 
задля мiжнародної пiдтримки України» в рамках проєкту «Європейське 
Вiдродження України»).

Мюнхенський фестиваль славиться великою кiлькiстю нагород. 
Цього року найбiльшою стала премiя Cine Co Pro, яку отримує iноземний 
фiльм, знятий за участю Нiмеччини: сто тисяч євро призначаються ви-
нятково для нового спiльного проєкту. Журi присудило її творцям стрiчки 
«To a Land Undknown», що можна перекласти як «У країну невiдому». 

Фiльм Махдi Флейфель (Mahdi Fleifel) – про бiженцiв з Палестини, якi, 
долаючи труднощi, намагаються потрапити до Нiмеччини i мрiють 

вiдкрити там кафе.
За премiю Cine Masters (найкращий мiжнародний фiльм) 

конкурували чотирнадцять робiт, а переможцем стала стрiчка 
угорського режисера Габора Райца (Gabor Reisz) «Одне пояс-

нення для всього». Це iсторiя пiдлiтка, який пiд час пiдготовки 
до випускних iспитiв дiзнається, що дiвчина, в яку вiн за-

коханий, захоплена вчителем iсторiї, а вiн має складати 
йому iспит. Але це лише каркас фiльму, на який нанизанi 

проблеми роз’єднаностi суспiльства, вiдсутнiсть сво-
боди та боротьба за справедливiсть.

Переможцем Cine Vision стала перша повноме-
тражна картина молодого аргентинського режисе-

ра Федерiко Луїза (Federico Luis) «Симон з гори» 
(Simon de la Montana). Журi, у складi якого i був 

наш Максим Наконечний, обґрунтувало своє 
рiшення тим, що Луїз майстерно показав 

iсторiю самотнього хлопця, який приєднався 
до групи молодих людей з когнiтивними по-

рушеннями i, можливо, вперше знайшов 
своє мiсце в цьому свiтi. Це спiльне ви-

робництво Аргентини, Чилi та Уругваю.
На цьогорiчному фестивалi журi 

Мiжнародної спiльноти кiнокритикiв 
FIPRESCI та Fоrderpreis Neues 

Deutsches Kino (премiї пiдтримки 
нового нiмецького кiно) 

зiйшлися у своєму виборi, i 
переможцем стала картина 

«Сумнi жарти» (Sad Jokes) 
режисера Фабiана Штум-

ма. Фiльм невимушено 
розповiдає про сучаснi 

сiмейнi розстанов-
ки i не торкається 

психологiчних про-
блем. Це кон-

ц е н т р о в а н и й 
погляд на 

абсурднiсть 
i напругу 

життя, ча-

Максим 
Наконечний 
на фестивалi 
Filmfest 
Munchen

Кадр iз 
фiльму 
«Фрагменти 
льоду»

ЕКСКЛЮЗИВ
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сом – агресивний i грубий, потiм просто нереальний i, зреш-
тою, поетично прекрасний.

Окрiм основних премiй на фестивалi були ще й iншi: Cine 
Kindl – кiно для дiтей, приз за найкращий телевiзiйний фiльм, 
приз глядачiв.

Зiркою цьогорiчного фестивалю стала Кейт Уїнслет 
(згадуємо «Титанiк»), яка отримала CineMerit Award 2024 за 
особливий внесок у кiномистецтво. У свої 48 рокiв вона за 
видатнi заслуги в кiнематографi є чотириразовою володар-
кою премiї Гiльдiї кiноакторiв США, премiй «Оскар», BAFTA, 
«Греммi», «Золотий глобус», «Еммi», «Сезар». Не називатиму всi 
її акторськi роботи (погуглите!), а розповiм про останню, яку 
вона привезла до Мюнхена.

В українському прокатi ця стрiчка вийде пiд назвою «Лi». 
Це повiсть про Елiзабет Мiллер, блискучу модель «Voguе», 
близьку подругу Пiкассо, активну прихильницю сюреалiзму 
та фотографиню з власною студiєю. Ця 
успiшна красуня у сороковi роки ми-
нулого столiття стала вiйськовим 
фоторепортером i зробила низ-
ку резонансних фотографiй, якi 
викривають фашизм. Вона 
вiдобразила перше засто-
сування напалму в облозi 
Сен-Мало, визволення Бу-
хенвальда та Дахау. Бага-
то знiмкiв Лi були включенi 
її сином Ентонi Пенроузом 
у книгу «Lee War», яка i стала 
основою фiльму.  Стрiчка 
не брала участi в конкурсi 
i, ймовiрно, її висуну-
то на Оскар, тим бiльше, 
що вона знята в США 
компанiєю Rocket Siense.

На європейську 
прем’єру фiльму (тут вiн 
називається «Fotografin») 
та зустрiч iз Кейт Уїнслет 
квитки були викупленi в 
перший же день прода-
жу, при тому що захiд про-
ходив не у звичайному 
кiнотеатрi, а у величезнiй 
залi Нiмецького театру. 

Спецiально 
для «Фаворита удачи».

Мюнхен-Одеса.
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ЗIРКОЮ 
ЦЬОГОРIЧНОГО 

ФЕСТИВАЛЮ 
СТАЛА КЕЙТ УЇНСЛЕТ 

(ЗГАДУЄМО «ТИТАНIК»), 
ЯКА ОТРИМАЛА CINEMERIT 

AWARD 2024 ЗА 
ОСОБЛИВИЙ ВНЕСОК 

У КIНОМИСТЕЦТВО.

Кейт Уїнслет з 
актором Давидом 
Кросом (який 
зiграв пiдлiтка у 
фiльмi «Читець»)

Кадр iз 
фiльму «Лi»
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САМЕ ШЛЯХОМ ПОЄДИНКУ 
НА КОРОТКИХ КЛИНКАХ 
ВИРІШУЄ КОНФЛІКТ 
СИЦИЛІЙСЬКИЙ ВІЗНИК 
АЛЬФІО, БРУТАЛЬНИЙ МАЧО. 
СТИСКАЮЧИ В КУЛАЦІ 
АПЕЛЬСИН ТАК, ЩО З НЬОГО 
ТЕЧЕ СІК, АЛЬФІО ПОКАЗУЄ, 
ЩО МОЖЕ ЗРОБИТИ З 
СУПЕРНИКОМ У КОХАННІ 
АБО ПРОСТО ЗІ ВСЯКИМ, ХТО 
СТАНЕ У НЬОГО НА ШЛЯХУ. 
ЗРОЗУМІЛО, ЙОГО ДРУЖИНА 
МАЄ БУТИ ПОЗА ПІДОЗРОЮ, 
А САМ СОБІ ВІН ЯВНО НІ 
В ЧОМУ НЕ ВІДМОВЛЯЄ: 
ПО П’ЯТАХ ЗА НИМ СЛІДУЄ 
МОЛОДЕНЬКА КРАСУНЯ, ЯКУ 
ВІН НАБЛИЖАЄ І ВІДГАНЯЄ 
ВЛАДНИМ ЖЕСТОМ.

ПРЕМ’ЄРА РОКУПРЕМ’ЄРА РОКУ
Марія ГудимаМарія Гудима

Фото: Олег ВладимирськийФото: Олег Владимирський

КОРОТКИЙ 
КЛИНОК!

А КРАПКУ 
ПОСТАВИВ
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Це ми розповідаємо про 
одного з головних героїв опе-
ри П’єтро Масканьї «Cavalleria 
rusticana» («Сільська честь»), 
яку під кінець сезону предста-
вив Одеський національний 
академічний театр опери 
і балету. Глядачі із стажем 
спостерігали на цій сцені не 
одну режисерську версію цьо-
го твору, були й концертні 
варіанти, але зараз здійснено 
грандіозний задум, що нале-
жить режисерці-постановниці 
Оксані Тараненко. Жодної 
концертної статичності, неру-
хомо застиглого хору, дійство 
насичене до краю, ніхто не 
простоює на сцені, з кожним 
відбувається щось цікаве.

Художник-постановник Ігор 
Анисенко розвів дійових осіб 
на різні рівні: тут і вулички, і 
двері квартир, і сходові спуски-
підйоми, якими напередодні 
Великодня носять статую Ма-
донни з відчуженим, байдужим 
обличчям – мовляв, я зробила 
для людства все, що могла, але 
воно продовжує грішити...

Натуралізм – аж до кула-
ка, що стискає сицилійський 
апельсин, – відповідає ми-
стецькому стилю веризм (il 
verismo от vero «істинний, прав-
дивий), до якого належала і 
творчість Масканьї. Тут головує 
правда життя, нехай і дуже 
гірка, але вирішальну сцену 
поєдинку все ж виносять за 
куліси – така традиція.

З даним музичним 
матеріалом колектив добре 
обізнаний, і, здається, особли-
вих труднощів диригент заслу-
жений діяч мистецтв України 
Валерій Регрут не мав. Але ба-
чити його саме за диригентсь-
ким пультом оркестру довелося 
вперше, адже маестро обіймає 
посаду головного хормейстера 
театру. Певно, саме вагома роль 
хорів у виставі стала для режи-
серки Оксани Тараненко важли-
вим аргументом на користь Ре-
грута, і вона не помилилася!

Художник по костюмах 
Сергій Васильєв справедли-
во вирішив, що даний сюжет – 
поза часом, тож герої одягнені 
так, як могли б з’явитися на 
вулиці в наші дні. І це виглядає 
абсолютно природно.

ПРЕМ’ЄРА РОКУПРЕМ’ЄРА РОКУ
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Поєднали яскраву акторську гру і пре-
красний вокал запрошений тенор Роман 
Коренцвіт (Туридду), заслужений артист 
України Віталій Білий (Альфіо), Наталія 
Павленко (Сантуцца), Анастасія Мартинюк 
(Лола), заслужена артистка України Олена 
Стародубцева (мама Лючія).

Цікаво, що Роман Коренцвіт (нині – 
соліст Дніпровського академічного теа-
тру опери і балету), Віталій Білий і Валерій 
Регрут в один час навчалися в Одеській 
національній музичній академії, і їхня пер-
ша співпраця виявилася дуже вдалою. А у 
нас є всі підстави сподіватися, що ось така 
яскрава «Сільська честь» в репертуарі теа-
тру залишиться надовго. 
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 Режисерка-постановниця спектаклю 
Оксана Тараненко і диригент Валерій Регрут



104 #139’2024

МЕДИЧНИЙ ЦЕНТР
«SOFI-NA»

м. Одеса, вул. Софiївська, 19
Час роботи: щоденно, окрiм суботи i недiлi

Телефони: моб. +380681819865, +380934029288

МЕДИЧНИЙ 
ЦЕНТР 
НАТУРОПАТIЇ 

«SOFI-NA» � 
ДЛЯ ВСIХ, ДЛЯ ВСIХ, 
ХТО ХОЧЕ БУТИ ХТО ХОЧЕ БУТИ 
ЗДОРОВИМЗДОРОВИМ

У середмiстi Одеси, на вулицi Софiївськiй, 19, гостинно вiдчинив 
свої дверi для вiдвiдувачiв Медичний центр натуропатiї «SOFI-NA» 
Софiї Нагорняк – вiдомої цiлительки, психолога, фiтотерапевта, чле-
на Мiжнародної асоцiацiї народної медицини. Тепер одесити i гостi 
мiста мають можливiсть отримувати в просторому, свiтлому, гарно 
обладнаному примiщеннi центру послуги з оздоровлення i придбати 
цiлющу органiчну продукцiю в екологiчнiй аптецi.

У медичному центрi натуропатiї «SOFI-NA» Софiя Михайлiвна На-
горяк, цiлителька з багаторiчним успiшним досвiдом, проводить 
консультування i лiкування народними засобами медицини. Це 
фiтотерапiя, вiсцелярна терапiя, процедури хiджами (лiкувального 
кровопускання) i гiрудотерапiї. Також працюють бiоенерготерапевт, 
психолог, косметолог, масажист, фахiвець з корекцiї хребта.

В екологiчнiй аптецi представленi у широкому асортиментi 
трав’янi оздоровчi збори й чаї, фiтоекстракти, мацерати (тобто на-
стоянки на олiї), унiкальна авторська розробка – бальзам «SOFI-
NA», фiтосвiчi, а також органiчна продукцiя власного виробництва: 
печиво, гранули, варення з корисних для здоров’я ягiд та фруктiв, з 
горiхiв, ялицевих пагонiв тощо.

Усi цi вироби оригiнальнi i мають фiрмовий знак «SOFI-NA», а не-
повторне пакування змусить усмiхнутися: скажiмо, баночка з напи-
сом на кришечцi «Або Україна виграє, або орки програють» може 
бути не лише смачним, а й символiчним подарунком!
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